
 شنبه  8آذر 1399 12ربیع الثانی 1442   24نوامبر2020   شماره 5163  سال بیست وسوم   2000 تومان

روزنامه

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر قم ازنظر 
میزان بستری بیماران کرونایی، در رتبه بیست و دوم کشوری است 
و اگر قرار به تغییر رنگ کرونایی قم از قرمز به دیگر رنگ ها باشیم، 
توسط وزارت بهداشت تصمیم گیری خواهد شد.دکتر محمدرضا 
 : اظهارداشت  قم  استان  بحران  مدیریت  ستاد  جلسه  در  قدیر 
وضعیت استان قم ازنظر کرونا، یک وضعیت با ثبات نسبی ولی 
شکننده است و تصور اینکه چون آمار کرونایی ها کمتر شده، پس 

قم آسیب پذیری کمتری دارد، اشتباه است.وی تصریح کرد: 

ملی  ستاد  مصوبات  دقیق  اجرای  بر  تاکید  با  قم  استاندار   
جدید  های  محدودیت  اعلام  طول  در  گفت:  کرونا،  با  مبارزه 
کرونایی برگزاری هرگونه همایش و تجمعی در قم مطلقا ممنوع 
است.  بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت 
بحران قم درسالن کرامت استانداری، افزود: شرایط دوهفته ای 
محدودیت های جدید کرونایی متفاوت از روزهای دیگر است و 
باید تمام مصوبات ابلاغی بصورت کامل اجرا شود. وی  عنوان 
کرد: در اجرای محدودیت های جدید کرونایی تقسیم کار روشنی و

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

قم رتبه ۲۲ میزان بستری کرونا در 
کشور را دارد

استاندار قم:

برگزاری هر گونه تجمع در قم 
مطلقا ممنوع است
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رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

کاهش ۴۸ درصدی تردد در محورهای مواصلاتی قم

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم:

استفاده از آب شیرین کن تهدیدی 
برای آب شرب است 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

بسته حمایتی اصناف 
عملیاتی می شود
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۲

1
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برکناری یک شهردار برای شرکت در مراسم ترحیم

8

بهره گیری  گفت:  قم  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
است  استان  شرب  آب  برای  تهدیدی  آب شیرین کن ها  از 
احمد  می کند.  رها  پساب  در  مصرفی  آب  دوسوم  چراکه 

حاج حسینی مسگر  در جلسه کارگروه سازگاری با کم آبی 
که در محل سالن جلسات استانداری قم برگزار شد اظهار 

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم گفت: شهرداری قم باهدف افزایش داشت: تاکنون در چندین جلسه اقداماتی برای مشکلات
سرانه واحدهای مسکونی در قم با 37.5 درصد در ساخت مجتمع مسکونی بلوار 
غدیر مشارکت کرده است. محمدرضا معرفت با تأکید بر اهمیت بهسازی و احیای 
بافت فرسوده، اظهار داشت: بخشی از پروژه های تعریف شده در مجموعه شهرداری 
به احیای بافت فرسوده اختصاص داشته که می تواند به عدم توسعه بی رویه شهر 
مجتمع  احداث  قم  شهرداری  گذاری  سرمایه  امور  مسئول  کند.  شایانی  کمک 

مسکونی کوچه 55 بلوار غدیر را نمونه ای از سیاست های شهرداری در راستای

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم خبرداد

تمرکز شهرداری بر مشارکت در ساخت و ساز مسکن
 

خطیب جمعه قم در پیام جمعه این هفته از دولت و مجلس خواست برای نوسانات 
قیمت کالاها و گرانی های اخیر و رفع مشکلات معیشتی مردم چاره اندیشی کنند. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در سخنان آدینه ای خود که به صورت 
مجازی  انتشار یافت، گفت: برای ملت ما زیبنده نیست که ما هر روز دچار نوسانات 
قیمت باشیم و قیمت ها روزبه روز بالا برود. وی اظهار داشت: چرا باید در گمرکات ما 
کالاها در آن ماه ها نگهداری شود؟ مگر این مسئولان از این مسایل خبر نداشتند؟ 

که تازگی ها می شنویم که فلان کالا از گمرکات ترخیص و وارد بازار شده است؛ این

آیت الله حسینی بوشهری: 

دولت و مجلس برای گرانی ها چاره اندیشی کنند
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معاون خدمات شهری شهرداری قم هشدار داد

جلوگیری ازهرگونه تعرض
 به کانال خاکی پردیسان

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم :

استفاده از آب شیرین کن تهدیدی
 برای آب شرب است 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: بهره گیری از آب شیرین کن ها تهدیدی 
برای آب شرب استان است چراکه دوسوم آب مصرفی در پساب رها می کند. 

احمد حاج حسینی مسگر  در جلسه کارگروه سازگاری با کم آبی که در محل سالن 
جلسات استانداری قم برگزار شد اظهار داشت: تاکنون در چندین جلسه اقداماتی 
برای مشکلات و چالش های آب استان در دستور کار قرارگرفته است که کارگروه 
اصلی آن به ریاست رئیس جمهور برگزار شد و دو راهکار برای حل این چالش ها در 
نظر گرفته شده که درون استانی و برون استانی هستند که مهم ترین اقدام در این 
زمینه بررسی چالش های درون استانی و جلوگیری از ایجاد سکونتگاه های رسمی 

جدید در محدوده خارج از استان قم است.
به گفته وی؛ اگر شهرک و یا سکونتگاه های دیگری به استان اضافه شود با توجه 
به محدودیت منابع آبی با چالش های فراوانی روبرو خواهیم شد که با توجه به 
چالش هایی که هر استانی با آن مواجه است پیشنهاداتی مطرح شد که استان 
مرکزی که استانی صنعتی بوده باید با محدودیت توسعه صنعت جلوگیری و استان 

قم هم پیشنهاد ایجاد یک سکونتگاه جدید غیر از محدوده استان داده شد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قم خاطرنشان کرد: تا افق سال 1400  

و در کنار رشد جمعیت و مهاجرپذیری با محدودیت منابع آبی روبرو می شویم .
حاج حسینی مسگر عنوان کرد: در استان تغییر الگوی کشت به سمت کشت 
پسته و توسعه باغات پسته پیش رفته است و بخشی از آب شرب استان هم به بخش 
صنعت و اضافه برداشت آن هم در بخش کشاورزی صرف می شود که متأسفانه 

مصارف آب کشاورزی با توجه به کشت علوفه ای افزایش یافته است.
وی یادآور شد: ما در برنامه های خود به سمت اصلاح خطوط آب و اصلاح الگوی 
مصرف و هم چنین جداسازی آب شرب از آب مورد استفاده برای فضای سبز 
شهری قدم برداشتیم و برای 78 هکتار فضای سبز استان انشعاب در نظر گرفتیم .
به گفته مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قم، برای اصلاح الگوی مصرف 
اقدامات فرهنگ سازی در صداوسیما انجام دادیم هم چنین در حال فرهنگ سازی 
این نکته هستیم که بهره گیری از آب شیرین کن ها تهدیدی برای آب شرب استان 

است چراکه دوسوم  آب مصرفی در پساب رها می کند.
از  سالم  شرب  آب  ما  میلیاردی  هزینه های  صرف  با  وقتی  کرد:  عنوان  وی 
سرشاخه های رود دز برای  مصرف مردم به استان منتقل می کنیم نیازی به استفاده 
از دستگاه های آب شیرین کن نیست و این دستگاه های مقدار قابل توجهی از آب 

شرب را به فاضلاب منتقل می کند و این مشکل در قم وجود دارد.
 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

نوسازی تجهیزات همگام با جهش تولید 
 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: نوسازی تجهیزات و به 
کارگیری ماشین آلات جدید در واحدهای صنعتی استان همراستا با راهبرد جهش 

تولید در قم مورد توجه قرار گرفت. 
محمود سیجانی بیان کرد: صنعت قم طی سال های اخیر مسیر نوسازی را به 
خوبی طی کرده است و بیشتر واحدهای تولیدی فعال در شهرک های صنعتی 

استان از تجهیزات پیشرفته و جدید استفاده می کنند.  
وی افزود: استفاده از ماشین آلات جدید و تجهیزات پیشرفته در واحدهای 
صنعتی استان علاوه بر افزایش سطح تولید محصولات و تحقق راهبرد جهش 
تولید، موجب کاهش قابل توجه حجم آلودگی فعالیت های صنعتی شده و به 
حفظ بهتر محیط زیست قم کمک می کند. وی ادامه داد: در همین رابطه برای 
استقبال هر چه بیشتر واحدهای صنعتی استان از جدیدترین ماشین آلات،   
علاوه بر پرداخت تسهیلات مورد نیاز، روند صدور مجوزهای لازم برای واردات این 
تجهیزات نیز تسهیل شده است. سیجانی گفت: برای پیشرفت صنعت استان 
از تمام ظرفیت های موجود استفاده خواهیم کرد و در این رابطه علاوه بر واردات 
تجهیزات پیشرفته،  از توانایی شرکت های دانش بنیان به منظور نوسازی ماشین 

آلات مورد استفاده در واحدهای صنعتی بهره مند خواهیم شد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم از بررسی و 
اجرایی شدن بسته حمایتی جاری اصناف مانند ارائه برخی 
تسهیلات، تقاضای إمهال و تسهیل مسائل مربوط به چک 

های برگشتی خبر داد. مهرداد غضنفری به تدارک برخی 
برنامه های اقتصادی برای اجرای بهتر مدیریت جامع تجمع 

ها و ترددها در استان اشاره و بیان کرد: در حال حاضر 18 

جامعه ای که به امنیت و 
سلامت بها ندهد

ملاک  هم  خاکی  مرزهای  دیگر  که  حاضر  زمان  در 
نیست. اطلاعات و ضریب نفوذ و تأثیر آن به قدری بالا 

است که هیچکس جلودارش نیست. پاسداران مرزهای اینترنتی کم از پاسداران مرزهای 
خاکی نیستند بلکه شاید بیشتر باشد. پشتوانه همه امنیت های دیگر اقتدار نظامی 
)رسمی و الکترونیکی( است. آنهایی که از گفتگو سخن می گویند در حالی که می بینند 
دشمنانشان بی وقفه بر قدرت نظامی خود می افزایند بسیار از واقعیت دور اند. آنها رؤیا 
می کارند و خیال درو می کنند. ایجاد و تقویت قدرت نظامی نه برای تعرض بلکه برای 

جلوگیری از تعرض لازم است و حرف اول را می زند.
امنیت های دیگر نه این است که ارزششان از امنیت بالا کمتر باشد ولی به لحاظ رتبی 
یا زمانی و سرعت تصمیم گیری و اثربخشی می توان گفت فرع بر امنیت نظامی اند؛ زیرا 
تا وقتی از بیرون و دست اندازی اجنبی خاطر جمع نباشی هیچگونه برنامه ریزی دیگری 
نمی توان انجام داد. اما از جنبه دیگر هر کدام از آنها می تواند در دراز مدت به تضعیف 

حکومت و امنیت نظامی منجر شود. بعضی از امنیت های مهم دیگر عبارتند از:
امنیت سیاسی که به روابط بین کشورها می پردازد و حافظ اقتدار ملی و اجتماعی در 
صحنه های بین المللی و منطقه است. استقلال سیاسی بسیار مهم است و پشتوانه آن 
اقتدار نظامی است. سیاسیون می توانند با قراردادها اقتدار ملی ایجاد کنند یا آن را برباد 

دهند تا به تقویت یا تضعیف اقتدار نظامی منجر شوند.
امنیت اقتصادی بسیار مهم است. اگر امنیت اقتصادی درست تعریف نشود و با 
قراردادهای سیاسی قدرت تولید ملی ضعیف شود و نیروی کار داخلی به بازی گرفته 
نشود و واردات اساس تجارت خارجی را تشکیل دهد آنوقت است که فساد رخ می دهد و 

فراگیر می شود و سایر امنیت ها را به خطر می اندازد.
امنیت اطلاعاتی زیرساخت همه مراودات را تشکیل می دهد. هر کشور برای خود 
اسراری در ابعاد گوناگون دارد که چنانچه در اختیار دیگران قرار گیرد می تواند استقلال 
کشور را به خطر اندازد. نیروهای اطلاعاتی در ابعاد گوناگون نظامی، سیاسی، علمی، 
اقتصادی و ... دروازه بانان کشور اند و هر که زودتر از خطرات یا امتیازات با خبر شود برنده 
خواهد بود. دست برتر از آن کسی است که اطلاعات بیشتر در مدت زمان کمتر، با قدرت 
تحلیل بالاتر را دارد. امنیت قضائی یکی از پایه های مهم امنیت داخلی و سپس خارجی 
است. بدیهی است در هر کشوری لاجرم منازعاتی رخ خواهد داد و اگر دستگاه قضا به 
حق و عدل رفتار کند مردم قانونمدار خواهند شد و هر چیزی در جای خودش قرار خواهد 
گرفت. اگر امنیت قضائی زیر سؤال رود مَثَل »هرچه بگندد نمکش می زنند/ وای به حالی 
که بگندد نمک«  می شود و همه چیز فرو می ریزد. در امور بین المللی هم دستگاه قضا 

می تواند ورود کند و آن زمانی خواهد بود که از وضعیت داخلی مطمئن باشد.
امنیت غذایی و بهداشتی هم دست کمی از امنیت های دیگر ندارد. سلامت جسم و 
جان مردم در گرو امنیت غذایی است. عقل سالم در بدن سالم است. دولتهایی اگر این 
مسئله را دست کم بگیرند مردمی بیمار، نیازمند و وابسته و بی شک محتاج به دیگران 

خواهند داشت. تأمین دارو و درمان به امنیت غذایی و بهداشتی مربوط است.
امنیت فرهنگی سلامت فکری و روحی جامعه را تضمین می کند. دوره آن نسبت به 
سایر امنیت ها طولانی تر است ولی تأثیرات آن بسیار بیشتر و مبارزه با آن هم دشوارتر. در 

بسیاری از موارد از امنیت فرهنگی غفلت می شود.
امنیت آموزشی به میزان رشد جامعه و حضور در صحنه های علمی ملی و بین المللی 
می انجامد و اینکه ملتی خود به نیازمندیهای توسعه ای با ایجاد عدالت آموزشی پاسخ 

گوید تا در بده - بستانهای بین المللی سرش کلاه نرود.
امنیت اجتماعی از برخوردهای سالم اجتماعی حمایت می کند و نمی گذارد ملتی 
پرخاشگر یا منفعل شود و از حقوق شهروندی خود به خوبی دفاع، یا در گرفتاریهای 

اجتماعی به هم کمک کنند
آن کس که حرف امنیت می زند ولی خلافش را عمل می کند آب به آسیای دشمن 
می ریزد. مدیریت حرف اول را می زند که چنانچه به امنیت به مفهوم عامش اعتقاد داشته 
باشد می تواند اداره کند و گر نه در مسیر غلط گام بر می دارد و موجب سقوط ارزشها 
می شود. سلامت هم می تواند مکمل باشد. اینکه این دو به عنوان دو نعمت باهم در 
روایات آمده است به این دلیل است. سلامت هم نه تنها سلامت جسم است که سلامت 
روان هم هست و سلامت نه برای فرد که برای دستگاهها و سازمانها هم کاربرد دارد. اگر 
سلامت دستگاهی در خطر باشد باید امنیت هم در آنجا نباشد یا بر عکس اگر امنیت 

نباشد سلامت هم نیست.
جامعه ای که به امنیت و سلامت بها ندهد و مستقلًا خود تصمیم نگیرد روی خوش 

نخواهد دید و همواره باید جیره خوار و بنده بیگانگان باشد.

غلامرضا فدایی*

آگهی مزایده عمومی 

اداره کل دامپزشکی استان قم 

شناسه آگهی:  1050803   

در نظر دارد : یک قطعه زمین به متراژ حدودا"500متر مربع  واقع در بلوار آیت اله  بهاء الدینی – کوچه 
هفتم – سمت راست اولین قواره )شهرک اندیشه (  به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره 
گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( و با شماره مزایده مرجع 9901 و شماره مزایده در سامانه 

2099003299000002 را به صورت الکترونیکی به فروش برساند. 
کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد تا ارسال پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکتها ، واریز وجه مزایده و 
تحویل کالا از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس WWW.SETADIRAN.IR  انجام 
خواهد شد . لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.
-  تاریخ انتشار مزایده در سامانه  ستاد روز شنبه مورخ 1399/09/15 می باشد .

- مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت تا ساعت 16 روز یک شنبه مورخ 1399/09/23 می باشد .
- آخرین مهلت ارسال پیشنهادها ساعت 16 روز سه شنبه مورخ 1399/09/25

-گشایش پیشنهادها در ساعت 10   مورخ 1399/09/26  مي باشد.
- اطلاعات تماس سامانه ستاد : 021-41934

شرکت مخابرات ایران- منطقه قم



 شنبه -هشتم آذرماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25163

 

دبیر کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مقابله با کرونا، طرح 
هوشمند محدودیت ها که از اول آذرماه به مدت دوهفته ادامه دارد را پویا توصیف 

کرد و گفت: این طرح تا ریشه کن شدن بیماری کرونا ادامه دارد. 
حسین قاسمی در پاسخ به این پرسش که آیا غیر از طرح اجرای هوشمند 
محدودیت های دو هفته ای طرح های دیگری هم به موازات آن اجرا می شود؟ 
گفت: برنامه ای با 7 محور در ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا طراحی شده که 

در واقع طرح محدودیت ها، محور ششم آن است.
دبیر کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مقابله با کرونا اضافه کرد: 
همچنین مدت اجرای این طرح دو هفته ای نبوده و به صورت پویا تا ریشه کن 
شدن بیماری ادامه خواهد داشت. طرح محله محور هم توسط بسیج مردمی 

در کنار این طرح در حال اجرا است.
الزامی بودن همراه داشتن کارت شناسایی در حمل نقل بین شهری

قاسمی سپس با اشاره به میزان موفقیت اجرای این طرح، گفت: هر طرحی 
در رابطه با کنترل بیماری کرونا دست کم نیازمند 2 هفته زمان برای ارزیابی 
است اما برآوردهای اولیه حکایت از همراهی و همکاری همه بخش ها در اجرای 

این طرح دارد.
عضو کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مقابله با کرونا، درباره 
نحوه تردد افرادی که محل سکونتشان یک شهر و محل اشتغالشان شهری 
دیگر است، ادامه داد: استفاده از خودروهای شخصی برای این افراد امکان 

پذیر نیست و تنها در موارد ضروری اقدام خواهد شد.
وی تاکید کرد: برای کنترل بیماری لازم است به محدودیت ها پایبند باشیم 
هرچند این کار دشواری است اما ریشه کردن کردن این بیماری چاره ای جز 

همراهی و همکاری همه افراد و نهادها ندارد.
قاسمی درباره موفقیت اجرای بخشهای دیگر این طرح چون قرنطینه، محله 
محوری و همراه داشتن کارت شناسایی معتبر، گفت: قرنطینه و سایر موارد 
ذکر شده در طرح دیده شده است اما ممکن است برای کنترل بیماری مواردی 

که لازم باشد در آینده پیش بینی، اعلام و اجرا شود. در حوزه حمل نقل بین 
شهری هم اکنون همراه داشتن کارت ملی و یا کارت معتبر مثل گواهینامه 

الزامی است.
دلایل توجیهی و ویژگی های طرح هوشمند 

محدودیت های دو هفته ای
قاسمی، ایجاد ساز و کار هوشمند برای اعمال محدودیت ها با توجه به مزمن 
شدن بیماری، ایجاد مداخلات محدودیت زای مستمر به دلیل تغییر رفتار و روند 
بیماری، تعیین تکلیف فعالیت رسته های اداری، خدماتی و تجاری، آموزشی و 
فرهنگی و اجتماعی، حمل و نقل متناسب با روند بیماری در شهرها و مشخص 
بودن نوع و مدت زمان محدودیت و جرایم به صورت یکپارچه و پیوسته را از 

جمله دلایل توجیهی و ویژگی های این طرح برشمرد.
به گفته وی، فارغ شدن ستاد ملی و کمیته های ذیربط از اتخاذ تصمیمات 
اقتضایی و مقطعی، فراهم کردن فرصت آینده نگری برای ستاد ملی با توجه 
به رویکرد هوشمند طرح، رویکرد برنامه محور طرح با تعیین زمان بندی برای 
برآورده کردن انتظارات جامعه و یکصدایی در شرایط و موقعیت های مختلف 
روند بیماری در شهرها به منظور پاسخگویی به افکار عمومی از دیگر ویژگی 

های طرح هوشمند اعمال محدودیت های دو هفته ای است.
وی تصریح کرد: امیدوارم با اجرای کامل این طرح به قطع زنجیره ای انتقال 
و جلوگیری از افزایش بیماران، جلوگیری از افزایش مرگ و میر و به حداقل 
رساندن آن و در نهایت مدیریت و کنترل بیماری و خارج شدن از این اپیدمی 

برسیم.
به افراد با تست مثبت، بلیت سفر فروخته نمی شود

قاسمی در پاسخ به این پرسش که آیا برای تردد افراد مبتلا به کرونا مجازاتی در 
نظر گرفته شده و برای سیستم های حمل و نقلی که این افراد را جابجا کنند چه 
تدبیر و تنبیهی اندیشیده شده است، گفت: برای آنها نیز جریمه های سنگین 
پیش بینی شده است. ضمن اینکه در حال حاضر راه آهن و هواپیمایی متصل 
به سامانه های وزارت بهداشت شده و چنانچه افراد تست مثبت قصد تردد 
داشته باشند به آنها بلیت فروخته نمی شود. وی با بیان اینکه دستورالعملی در 
رابطه با بحث مشارکت مردم و بهره مندی از ظرفیت سمن ها، خیرین مساجد 
تهیه شده و مراحل نهایی ویرایش را طی می کند، گفت: این دستورالعمل به 

زودی پس از تصویب و اطلاع رسانی به مرحله اجرا گذاشته خواهد شد.
کنترل تردد از ساعت 9 شب تا ۴ صبح

  با دوربین ها و نیروهای گشتی 
قاسمی درباره نحوه برخورد با کسبه های خاطی و کنترل منع تردد از ساعت 
9 شب تا 4 صبح، گفت: کسبه ها در صورت عدم رعایت محدودیت های اعمال 
شده به منظور حفاظت از جان هموطنان برابر ضمانت اجرایی پیش بینی شده 
جریمه و پلمب می شوند. تردد از ساعت 9 تا 4 نیز توسط دوربین ها و نیروهای 
گشتی کنترل و جریمه ها صادر می شود. لازم به ذکر است، اجرای طرح دو 
هفته ای هوشمند محدودیت ها از اول آذرماه در سراسر کشور آغاز شده است. 
براساس این طرح شهرها به سه منطقه قرمز، نارنجی و زرد تقسیم بندی شده 
اند که تردد از شهری به شهر دیگر امکان پذیر نیست. همچنین براساس این 

طرح تردد از ساعت 9 شب تا 4 صبح ممنوع است. 

معاون حقوقی رئیس جمهور: 

رسیدگی به لوایح چهارگانه رها نشده است
 معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: رسیدگی به لوایح چهارگانه رها نشده است؛ یک 
کارگروه مشترک با نهادهای ذی ربط تشکیل خواهیم داد تا برای ادامه کار به توافق 

برسیم. 
لعیا جنیدی درخصوص سرنوشت لوایح چهارگانه موسوم به »FATF« و مسکوت 
ماندن آن ها گفت: پیگیری لوایح چهارگانه در جریان بررسی است و باید ببینیم به کجا 

خواهد رسید.
معاونت حقوقی رئیس جمهور تاکید کرد: به هیچ وجه پیگیری لوایح چهارگانه رها 

نشده است، چرا که این امر مساله کلی کشور است.
وی ادامه داد: قرار است یک کارگروه مشترکی که مقدماتش هم فراهم شده با مجموع 

نهادهای ذی ربط تشکیل دهیم تا برای نحوه ادامه کار را به توافق برسیم.
جنیدی با بیان این که در حال حاضر مساله لوایح  چهارگانه  در حال بررسی است، 
گفت: همانطور که می دانید کار 2 لایحه انجام شده است و 2 لایحه دیگر که معاهده 

است انشاالله در یک کارگروه مشترک بررسی می شود که باید دید به کجا می رسد.
 »FATF« وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر این که عنوان می شود ایران عضو گروه
نیست که بخواهد با شرط وارد این سازمان شود، گفت: خیر، به هیچ عنوان مساله شرط 

برای سازمان مطرح نیست.
جنیدی خاطر نشان کرد: اصلًا سازمان FATF به آن معنایی که اطلاق می شود 
سازمان نیست، چرا که کشورها  به صورت کارگروه های منطقه ای، بین المللی و 
جهانی یا کارگروه بین المللی و منطقه ای در آن هستند ایران عضو کمیته اوراسیای 
FATF است.  معاون حقوقی رئیس جمهور تاکید کرد: ایران عضو ناظر است و در همین 

تحولات هم ندیده ام این موقعیتش را از دست داده باشد.

تحلیل فعال سیاسی از دوگانه اقتصاد و کرونا:

رعایت پروتکل های بهداشتی و قرنطینه 
یک تکلیف است

 فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در شرایطی که کشور در معرض خطر جدی 
اپیدمی کرونا است و جان تک تک مردم در خطر قرار دارد، سهل انگاری هر فرد به 

فاجعه جمعی تبدیل خواهد شد.
علی صوفی در گفت و گو با ایسنا، در ارتباط با ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی 
اظهار کرد: در هر جامعه ای حق و حقوقی برای مردم وجود دارد در مقابل تکالیفی هم 
بر عهده آنان قرار دارد. در جامعه امروز تمامی مردم می دانند که در چهاردیواری خود 
یک نوع حقوق و وظیفه دارند و در خیابان حقوق و تکالیفی دیگری بر عهده آنان است. 
وی ادامه داد: در شرایطی که کشور در معرض خطر جدی اپیدمی کرونا است و جان 
تک تک مردم در خطر قرار دارد، سهل انگاری هر فرد به فاجعه جمعی تبدیل خواهد 

شد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: اگر دولت از مردم درخواست حفظ 
پروتکل ها را دارد برای حفظ جان خودشان است. حاکمیت دستخوش این اپدیمی 
قرار گرفته است اما بیش از آنکه رعایت پروتکل های کرونا امری سیاسی باشد یک امر 
اجتماعی است. کسب و کار مردم دچار مشکل شده و عزیزانشان از دست می روند؛ و 

تنها چاره برای بازگشت به شرایط عادی رعایت قرنطینه جمعی است.
در  قبول کنند  باید  و گذار هستند  اهل گشت  که  وی همچنین گفت: کسانی 
شرایط فعلی مجبور به رعایت محدودیت ها هستند. سال گذشته در اسفند و فروردین 
محدودیت هایی اعمال شد و مردم هم قبول کردند که باید آن پروتکل ها را رعایت کنند؛ 

تمامی این موارد منجر به کنترل بیماری شد.
صوفی گفت: در آن ایام دو گانه ای بین اقتصاد و سلامت ایجاد شد و همه چه دولت 
و چه  مردم رعایت پروتکل ها را رها کردند. اما امروز می دانیم برای نجات جان مردم، 
نجات شرایط اقتصادی در بلند مدت و حفظ جامعه به رعایت پروتکل ها نیازمندیم. تا 
زمانی که واکسن واقعی در بازار ها در اختیار مردم قرار بگیرد چاره ای جز رعایت قرنطینه 

و اصول بهداشتی نداریم. 
  

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی :

پیشنهاد بخشودگی جرایم بیمه ای 
کارفرمایان به سران قوا

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، گفت: پیشنهاداتی به مجلس و سران قوا مبنی 
بر بخشودگی جرایم بیمه ای کارفرمایان ارائه شده که در صورت تصویب اجرایی می 

شود.
مصطفی سالاری در خصوص بخشودگی جرایم بیمه ای کارفرمایان، افزود: در مورد 
بخشودگی جرایم بیمه ای کارفرمایان در حال ارائه پیشنهاداتی به مجلس هستیم و 
همچنین به ستاد هماهنگی سران قوا نیز به اتفاق ستاد تسهیل بر رفع موانع تولید 
بتوانیم در شرایطی جرایم سابق  ارائه کرده ایم که  و  پیشنهاد مشترکی امضا کرده 
کارفرمایان را ببخشیم. وی در پاسخ به این سوال که آیا دوباره همان قانون قبلی 
بخشودگی جرایم اجرا می شود یا خیر، ادامه داد: تقریباً به نوعی آن را واضح تر کردیم 
که محل تفسیرهای مختلف نباشد و به هر دو مرجع پیشنهاد کرده ایم و اگر هر کدام 
تصویب کند آن را اجرایی می کنیم. مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی در خصوص 
اینکه آیا هم اکنون کارفرمایان می توانند برای قسط بندی جریمه های خود به تأمین 
اجتماعی مراجعه کنند، تاکید کرد: الان خیر، چون قانونی که این اجازه را به ما می داد 
اردیبهشت پارسال منسوخ شد، به همین دلیل در حال حاضر نمی توانند این کار را 
انجام دهند. سالاری ادامه داد: مگر اینکه ستاد هماهنگی اقتصادی فعلًا بخشودگی 

جرایم بیمه ای را مصوب کند و این اختیار را به ما بدهد تا بعداً قانونش مصوب شود.
 

حریرچی عنوان کرد؛

خطرناک ترین نگرانی بابت شیوع کرونا
 معاون کل وزارت بهداشت، گفت: در کاهش ترددها بعد از آغاز تعطیلی های دو هفته 

ای، روند مثبتی را شاهد هستیم.
ایرج حریرچی، چهارشنبه شب در برنامه تیتر امشب شبکه خبر، افزود: آنچه بعد از 
آغاز تعطیلی های دو هفته ای شاهد هستیم، رعایت پروتکل ها و کاهش ترددها بوده 
است. وی با عنوان این مطلب که مردم حماسه مهمی آفریده اند، گفت: اگر مردم 
اتفاقات مثبت حاصل نمی شود. معاون کل وزارت  این  از  همکاری نکنند، خیلی 
به داخل خانه ها برسد.  و  باشد  ادامه دار  باید  این رعایت ها  تاکید کرد:  بهداشت، 
حریرچی ادامه داد: خطرناک ترین نگرانی ما از شیوع کرونا، تجمعات خانوادگی و 
دورهمی های خانواده ها است. وی با اشاره به اعمال محدودیت های کرونایی در 89 
شهرستان قرمز قبل از شروع تعطیلی های دو هفته ای در کشور، گفت: در این تعداد 
از شهرستان ها که با تعطیلی مشاغل رده های دو، سه و چهار همراه بود، ۶9 شهرستان 
با رعایت پروتکل ها، از وضعیت قرمز خارج شدند و این یک موفقیت بزرگ است. 
معاون کل وزارت بهداشت افزود: هدف گیری ما کاهش 30 درصدی موارد بستری 
و 10 درصدی مرگ و میر برای یک ماه آینده است که امیدواریم به اهداف خودمان 
برسیم. وی ادامه داد: رفتارهای بهداشتی ما نباید فراموش شود تا بتوانیم بر این بیماری 
غلبه کنیم. حریرچی افزود: یکی از آفت ها در کنترل بیماری، رها شدن پروتکل های 

بهداشتی است که تجربه آن را داریم.

رییس سازمان اداری و استخدامی  خبرداد

تعطیلی ادارات در هفته آتی 
رییس سازمان اداری و استخدامی کشور از تعطیلی ادارات در هفته آتی خبر داد. 

جمشید انصاری پنجشنبه شب با حضور در بخش گفت وگوی ویژه خبری شبکه دوم 
سیما اظهار کرد: هفته پیش روادارات، تعطیل هستند مگر آنکه حضور آن کسانی که به 
تشخیص مقامات حضور آنان ضروری باشد و این در جلسه دیروز دولت رییس جمهوری 

ابلاغ شد.
وی ادامه داد: از همه می خواهم این دستور را به صورت جدی عملی کنند و از مردم 
می خواهم کارهای اداری خود را دو هفته به تعویق بیاندازند تا زنجیره شیوع قطع شود. 
مثلًا در شهرداری یک بخش، خدمات شهری ارائه می کند و بخشی دیگر، مجوزها را 
صادر می کند و کسانی که سر کار حضور دارند از بخش ارائه خدمات شهری هستند. 
لذا قسمت های اداری غیرضروری نیازی به حضور ندارند. معاون رییس جمهوری 
عنوان کرد: دولت، این بخشنامه را ابلاغ کرده و شامل همه کارکنان دولت اعم از رسمی 
و قراردادی و پیمانی و همچنین شامل قرارداد دستگاه با شرکت ها می شود و کاهش 

نیرو باید در تمام عرصه ها انجام شود و فرقی بین کارکنان شاغل ادارات نیست.

 دفاتر پیشخوان و تکریم 
مردم!

چند سالی است در راستای تحقق دولت الکترونیک 
کاهش  و  خدمات  ارائه  تجمیع  و  امور  تسهیل  و 

مراجعات مردم به ادارات بخشی از خدمات آنها به دفاتر پیشخوان دولت و پلیس 
+10 واگذارشده است که موجب دسترسی راحت ترمردم به این خدمات شده 

است و این اقدام در وقت ، هزینه وکاهش ترافیک شهرها موًثر بوده است.  
دولت ازاواخر سال گذشته با شیوع کرونا در راستای حفاظت از جان شهروندان 
وکاهش بیشترمراجعات به ادارات برفراهم شدن زیرساخت برای دریافت خدمات 
غیرحضوری مردم واستفاده از فن آوری های ارتباطی برارائه خدمات بصورت 

برخط تاکید داشته است .
نکته ای که دراین خصوص وجود دارد این است که  باوجود بسترهای ایجادشده 
برای دریافت خدمات غیرحضوری توسط دستگاههای اجرایی بسیاری از مردم 
تخصص وامکانات لازم را برای دریافت این خدمات را درمنازل خود ندارند و ناچار 
به مراجعه به دفاتر پیشخوان هستند ، اما متاسفانه دفاتر پیشخوان دولت و پلیس 
+10  نیزبه لحاظ فضای فیزیکی و زیرساخت ها برای ارائه خدمات قبلی نیز 
مناسب نبودند حال با اضافه شدن برخی خدمات دیگر شاهد تراکم جمعیت دراین 
مراکز هستیم که با وجود فضای کوچک امکان رعایت پروتکل های بهداشتی و ارائه 
خدمات شایسته به مردم وجود ندارد.همچنین این مراکز بعلت نداشتن نیروهای 

متخصص در ارائه خدمات جدید واگذارشده به شهروندان دچار مشکل هستند.
نظام  وسازمان  ها  شهرداری  ازجمله  دستگاهها  وسایر  دولت  عزم  که  حال 
باید  به دفاتر پیشخوان دولت جدی است  برواگذاری خدمات خود  مهندسی 
بیش ازگذشته به مقوله سلامت و تکریم مردم توجه شود .درحال حاضر فضای 
فیزیکی این دفاتر به هیچ وجه مناسب نیست وباید با حمایت و تمهیدات لازم وارایه 
مشوق های ، مدیران این گونه  مراکز را به فراهم کردن محیط های بزرگتر و مناسب 
تر وجذب نیروهای متخصص تشویق کرد چرا که درحال حاضر با افزایش مراجعات 
مردم به هیچ وجه تکریم  مردم صورت نمی گیردو پروتکل های بهداشتی نیز رعایت 

نمی شود و همین مراکز به کانونی برای انتقال ویروس کرونا تبدیل شده اند.
حال بهتر است تا قبل از فراهم شدن زیر ساخت ها و کنترل ویروس کرونا ادارات 
دولتی و غیره از واگذاری بیشتر خدمات خود به دفاتر پیشخوان دولت خودداری 
کنند چرا که با وجود امکانات وفضای اداری مناسب تری  که خود دستگاهها 
آن  کنند.درکنار  اقدام  خدمات  ارایه  به  نسبت  خود  است  دارندبهتر  دراختیار 
نهادهای بالا دستی همچون استانداری با تشکیل کارگروهی با آسیب شناسی 
فعالیت های دفاتر پیشحوان دولت زمینه بهبود شرایط محیطی و کاری آنها را 
فراهم  نمایند تا به واقع  مردم تکریم شوند نه اینکه دستگاهها فقط باری را از دوش 

خود برداشته باشند. 

استاندار قم تاکید کرد

ضرورت همکاری بسیج
 در طرح شهید سلیمانی

استاندار قم، با اشاره به طرح سردار شهید حاج قاسم سلیمانی بر ضرورت 
همکاری بسیج در طرح محله محور و خانواده محور مبارزه با کرونا تاکید کرد. 

بهرام سرمست در نشست هم اندیشی با فرماندهان و اعضای بسیج ادارات 
استان قم، با اشاره به اجرای طرح شهید سلیمانی با مشارکت بسیج برای مقابله با 
کرونا گفت: این مساله نشاندهنده این است که هر جا پیشرفتی داشته ایم، نتیجه 

فرهنگ جهاد، ایثار و ازخودگذشتگی است.
وی صیانت از سرمایه های انسانی را بسیار مهم دانست و اظهار داشت: بسیج 
ادارات در راستای آگاهی بخشی و هدایت کارکنان نقش مهمی می تواند ایفا کند.
وی با بیان اینکه اعضای بسیج ادارات امین مدیران اجرایی هستند، افزود: برای 
اصلاح امور، نیازمند اعتماد متقابل مدیران و کادر بسیج هستیم که خوشبختانه 
مدیران اجرایی نیز خود از افراد وابسته به انقلاب اسلامی و خانواده معظم شهدا 

هستند.
وی تشکیل کارگروه اندیشه ورز توسط بسیج ادارات استان را رویکردی مثبت 
برشمرد و گفت: آسیب شناسی مشکلات دستگاه های اجرایی از اهداف این 

کارگروه است که امیدواریم منجر به اصلاح فرآیندها شود.
استاندار قم خاطرنشان کرد: باید اعضای کارگروه اندیشه ورز در جلسه های 

کارشناسی، به دنبال راهکار عملیاتی برای حل مسایل مهم استان باشند.
ضرورت برجسته سازی کارهای مثبت و خدمات مدیران اجرایی 

وی برجسته سازی کارهای مثبت و خدمات مدیران اجرایی را بسیار مهم دانست 
و گفت: دشمنان به دنبال آسیب زدن به نظام اداری از طریق برجسته سازی فساد 
در سیستم اداری هستند؛ در حالی که در صحنه عمل دیده می شود که این طور 

نیست و باید با این تلاش دشمنان مقابله شود.
وی اعتماد عمومی را سرمایه نظام جمهوری اسلامی اعلام و اضافه کرد: پشتوانه 
حضور مردم و سرمایه های انسانی موجب شده است تا بتوانیم از برهه های سخت 

انقلاب اسلامی همچون جنگ تحمیلی با موفقیت عبور کنیم.
استاندار قم همچنین بازآفرینی ارزش های انقلاب اسلامی را از رسالت های 
بسیج دانست و خاطرنشان کرد: باید برای جذب جوانان و انتقال ارزش های نظام 
به ایشان تلاش شود. وی در بخش دیگری از سخنان خود، جهش تولید را از دیگر 
سیاست های نظام و دولت در شرایط تحریم برشمرد و گفت: باید اعضای بسیج 

ادارات با همان روحیه اوایل انقلاب، مسئولان را در تحقق این مهم یاری کنند.
 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

بسته حمایتی اصناف عملیاتی می شود
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم از بررسی و اجرایی شدن بسته 
حمایتی جاری اصناف مانند ارائه برخی تسهیلات، تقاضای إمهال و تسهیل 

مسائل مربوط به چک های برگشتی خبر داد. 
مهرداد غضنفری به تدارک برخی برنامه های اقتصادی برای اجرای بهتر مدیریت 
جامع تجمع ها و ترددها در استان اشاره و بیان کرد: در حال حاضر 18 تیم اطلاع 
رسانی، آموزش و همچنین بازرسی و نظارت برای اجرای دقیق تر این طرح فعال 

هستند.
وی افزود: در سه روز نخست اجرای این طرح یعنی از روز شنبه اول تا روز دوشنبه 
سوم آذر ماه، حدود 15 هزار بازرسی در استان و توسط این 18 گروه انجام شده 
است. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با تأکید بر این که سیاست 
استان در اجرا و إعمال محدودیت های کرونایی، سیاست اقناع سازی صنوف 
است تصریح کرد: بر این باوریم که در این عرصه ابتدا باید اطلاع رسانی و آموزش 
خوبی انجام دهیم تا اقناع سازی مردمی و اقناع افکار عمومی به تسهیل بیشتری 

محقق شود.
وی اضافه کرد: بدیهی است اگر این امر مؤثّر واقع نشود، آن گاه اخطار و یا 
غیرفعال سازی در دستور کار قرار می گیرد و البته تداوم مشکل می تواند به پلمب 

شدن هم بیانجامد.
غضنفری با بیان این که إعمال این محدودیت ها سبب ضررو زیان بسیاری از 
اصناف شده است بیان کرد: به دنبال آن هستیم تا با تعریف یک بسته حمایتی 
شامل ارائه برخی تسهیلات و همچنین مواردی مانند إمهال و بحث چک های 

برگشتی، از این ضرر و زیان ها بکاهیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم سپس افزود: آمار بازرسی ها و 
نظارت ها نشان می دهد که حدود 90 درصد اصناف از ابتدای طرح مدیریت 
جامع تجمع ها و ترددها، همکاری لازم را با این طرح داشته و شیوه نامه ها را 

رعایت کرده اند.
وی اضافه کرد: در این چند روز برای برخی وانت ها و نیسان ها به عنوان وسائل 
حمل و نقل عمومی بار و خدمات، مشکلاتی ایجاد شده است که إن شاء الله 

بررسی و رفع خواهد شد.
غضنفری بر ضرورت انسجام بیشتر گزارش های مربوط به مبارزه با کرونا در 

استان و شنیده شدن یک صدای واحد در این موضوع تأکید کرد.

اخبار

نماینده سابق ایلام در مجلس گفت: منتقدان دولت 
در مجلس، کاهش رشد اقتصادی کشورهای پیشرفته 
در اثر شیوع کرونا را نمی بینند و بدون توجه به تلاشهای 

دولت، آن را متهم به ضعف مدیریت می کنند. 
»جلال میرزایی« عملکرد مجلس یازدهم را متاثر از 
برداشت های بعضی از چهره های اصلی آن نسبت به 
مسائل کشور و دولت عنوان کرد و گفت: استدلال برخی 
این است که مشکلات موجود  از چهره های مجلس 
کشور صرفا ناشی از عملکرد دولت است. این افراد غیر 
از این استدلال، فاقد برنامه مشخص برای حل مشکلات 

کشور هستند.
نمایندگان منتقد  اینکه  بیان  با  ایلام  نماینده سابق 
ندارند،  کشور  اصلی  مسائل  به  چندانی  توجه  دولت 
افزود: این افراد باید واردات و صادرات کشور، نرخ تورم، 
اشتغال، کاهش و افزایش تولید ناخالص داخلی را مورد 
تجزیه و تحلیل قرار دهند و بجای پرداختن به مسائل 
حاشیه ای با کمک گرفتن از متخصصین حوزه اقتصاد و 
توجه به منابع  و امکانات کشور برای برون رفت از وضعیت 

فعلی تصمیم گیری کنند.
وی گفت: این در حالی است که این افراد به بدیهیات 
اولیه  در امور مدیریتی علم اقتصاد توجه ندارند و در 
سطح موضوع مانده و مشکلات کشور را ناشی از ضعف 

مدیریت می دانند.
میرزایی گفت: نمایندگان مجلس یازدهم فعلا چون 
نتوانستند  کاری از پیش ببرند و پاسخگوی مطالبات 
مردم و شعارهای خود باشند، می خواهند توجه  مردم 

را از عملکرد مجلس به انتخابات 1400منحرف کنند.
های  تحریم  شد:  یادآور  مجلس  پیشین  نماینده 
حداکثری آمریکا علیه ایران، حوادث طبیعی و شیوع 
ویروس کرونا دولت را در شرایط سختی از نظر اقتصادی 
قرار داده است. در این شرایط نمایندگان اگر به جای 
پرداختن به حواشی، تعامل بیشتری  با دولت داشته 
باشند، می توانند تا حدودی از فشار مشکلات  اقتصادی 
بر مردم بکاهند. وی افزود: منتقدین دولت کاهش رشد 
کشورهای  اقتصاد  بر  کرونا  شیوع  از  ناشی  اقتصادی 
پیشرفته را می بینند و به راحتی  از کنار این موضوعات 
عبور می کنند. این رفتار نشان می دهد که این افراد 
این  و  کنند  می  سیاسی  برخورد  کشور  مشکلات  با 

فضاسازی برای انتخابات 1400است.
کلی گویی در مورد سوء مدیریت به پیشرفت 

کشور کمک  نمی کند 
این فعال سیاسی اضافه کرد: این افراد نگاهشان به 
1400 است در حالی که رییس جمهوری  کاندیدای 
را  خاصی  شخص  از  حمایت  قصد  و  1400نیست 

ندارد. منتقدان دولت در مجلس بجای اینکه از فرصت 
نمایندگی برای کمک به بهبود کشور کنند و آرامش  را به 
بازار برگردانند، با موضع گیری های خود باعث تنش در 

فضای سیاسی کشور می شوند.
میرزایی با یادآوری اینکه اگر مجلس یازدهم با همین 
دست فرمان پیش رود و در رویکرد خود تجدید نظر نکند 
ناکارآمدی خود را تثبیت می کند، تصریح کرد: در راس 
امور بودن مجلس صرفا با موضع گیری های منفی علیه 
دولت به دست نمی آید. آن چیزی که در راس امور بودن 
مجلس را تقویت می کند این است که بحث نظارتی خود 

را بیشتر کند و قوانین کارآمدی را تصویب کند.
نماینده سابق ایلام گفت: دولتمردان با وجود کمبود 
فعالیت  حال  در  عدیده  مشکلات  و  تحریمها  منابع، 
هستند. مجلس هم به عنوان یکی از ارکان  قدرت اگر 
در حوزه ای ضعفی می بیند و اگر به زعم آنان ابهامی در 
قانون وجود دارد، با رفع ابهام قانون به دولت کمک کنند 

و این شیوه می تواند به توسعه کشور کمک کند.
نماینده سابق ایلام در پایان گفت: کلی گویی در مورد 
سوء مدیریت کشور نمی تواند به پیشرفت کشور کمک 
کند اگر مورد خاص از ناکارآمدی وجود دارد مجلس آن را 
به مردم اعلام کند تا با تعامل مجلس و دولت بتوان راهی 

برای برون رفت از وضعیت فعلی پیدا کرد.

جلال میرزایی نماینده پیشین مجلس: 

منتقدان تلاش های دولت در شرایط تحریم و کرونا را نمی بینند

روح اله کرمانی*

 دبیر ستاد ملی مقابله با کرونا:
طرح هوشمند محدودیت ها تا ریشه کنی کرونا ادامه دارد

 خطیب جمعه قم در پیام جمعه این هفته از دولت و مجلس خواست برای نوسانات 
قیمت کالاها و گرانی های اخیر و رفع مشکلات معیشتی مردم چاره اندیشی کنند. 

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در سخنان آدینه ای خود که به صورت مجازی  
انتشار یافت، گفت: برای ملت ما زیبنده نیست که ما هر روز دچار نوسانات قیمت 

باشیم و قیمت ها روزبه روز بالا برود.
وی اظهار داشت: چرا باید در گمرکات ما کالاها در آن ماه ها نگهداری شود؟ مگر این 
مسئولان از این مسایل خبر نداشتند؟ که تازگی ها می شنویم که فلان کالا از گمرکات 
ترخیص و وارد بازار شده است؛ این کوتاهی ها و قصورها به پای کسانی نوشته می 
شود که در مسئولیتی که برعهده دارند، نسبت به آن مسئولیت کوتاهی و کم لطفی 
می کنند. وی با اشاره به بیانات ارزشمند و حکیمانه رهبر معظم انقلاب در جلسه 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی که با حضور روسای قوا تشکیل شد، گفت: ایشان 
روی مسایل کسری بودجه، سرمایه گذاری، جهش تولید و معیشت مردم انگشت 
گذاشتند و فرمودند که راه حل مشکلات کشور نه به خاطر اینکه راه حل نداریم و نمی 
توانیم به این راه حل ها برسیم، بلکه همت جدی می خواهد، تلاش پیگیرانه لازم دارد 
و اگر احیانا مسئولان مربوطه دقت و تلاش بکنند و تمام نیرو و توانشان را به کار ببرند، 

ما مشکلی نخواهیم داشت.

عضو خبرگان رهبری با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب گفت: تحریم های تلخ و 
واقعی بر ملت ما تحمیل شده است، اما برای گذر از این تحریم ها؛ یک راه رفع تحریم 

هاست و دو این که مسیری را برویم که این تحریم ها را خنثی کنیم.
حسینی بوشهری گفت: راهی که رهبر معظم انقلاب پیشنهاد می دهند؛ می 
فرمایند باید کاری کنیم که بر تحریم های دشمن غلبه پیدا کنیم، چون به دنبال رفع 
تحریم رفتیم و به نتیجه ای نرسیدیم، کاری کنیم که در داخل و ظرفیت های داخلی 

خودمان، این مسایل را حل کنیم.
وی گفت: مردم امروز حقیقتا مشکل دارند، من در همه صحبت هایم لازم می دانم 
که گله گذاری های مردم را بیان کنم، مردم به ما که می رسند، سخت گلایه مند هستند 
و می گویند که ما چیزی برای انقلاب کم نگذاشته ایم، فرزندان مان را تقدیم انقلاب 
کرده ایم و خودمان آمادگی لازم برای موقعیت های خاص انقلاب داریم، اما چرا باید 
کار به جایی برسد که بخشی نسبتا قابل توجه از مردم برای زندگی و امرار معاش شان 

درمانده شوند، البته مردم کمک می کنند.
وی گفت: رهبر معظم انقلاب بارها و بارها به مواسات مومنانه سفارش کرده اند، 
مسئولان هم تلاش هایی دارند، ولی این تلاش ها در خور و شان این ملت عزیز و رشید 

ما نیست، ان شاءالله امیدواریم بیشتر توجه کنند.

آیت الله حسینی بوشهری: 

دولت و مجلس برای گرانی ها چاره اندیشی کنند

 معاون سیاسی وزیر امور خارجه با بیان اینکه تبادل 
زندانی ناقض استقلال قوه قضائیه نیست، گفت: طی 
یکسال گذشته حداقل پنج مورد تبادل زندانیان را با 

آمریکا، فرانسه، تایلند و استرالیا انجام دادیم.
سید عباس عراقچی معاون سیاسی وزیر امور خارجه 
استرالیایی،  و  ایرانی  زندانیان  تبادل  جزئیات  ضمن 
اظهار کرد: روز چهارشنبه 5 آذر 1399 در نتیجه یک 
کار فشرده دیپلماتیک با دو کشور تایلند و استرالیا که 
بیش از یک سال به طول انجامید، سه زندانی ایرانی در 

تایلند با یک زندانی استرالیایی در تهران تبادل شدند.
عراقچی افزود: این تبادل در نوع خود منحصر به فرد 

است چرا که سه کشور در این تبادل دخیل بودند و یک 
تعامل سه جانبه صورت گرفت. سه ایرانی در برابر تنها 
یک خارجی آزاد شدند. تبادل در فرودگاه تهران صورت 
گرفت یعنی اول سه ایرانی آزاد و به تهران وارد شدند، 
بعداً زندانی استرالیایی از کشور خارج شد و همچنین 
تبادل با یک هواپیمای اختصاصی استرالیایی انجام 

شد که ابتدا زندانیان ایرانی را به تهران منتقل کرد.
وی ادامه داد: اینجانب در لحظه انجام تبادل برای 
ثمر  به  از  اطمینان  ایجاد  نیز  و  هماهنگی ها  آخرین 
ساعت  صدها  و  همکارانم  تلاش  سال  یک  رسیدن 
رایزنی سیاسی، در فرودگاه حضور پیدا کردم و افتخار 

داشتم که از سه هموطن عزیز خود استقبال کنم. پس 
از ورود این سه نفر و ابراز اطمینان از سلامتی آنها دستور 
عزیمت زندانی استرالیایی داده شد. معاون سیاسی 
وزیر امور خارجه گفت: گفتنی است که تبادل زندانی 
یک امر مرسوم و پذیرفته شده در عرف بین المللی 
است و به هیچ وجه ناقض استقلال قوه قضائیه نیست. 
در همه کشورها بعد از آنکه مسیر قضایی به پایان رسیده 
و فرد به زندان محکوم شد، امکان تبادل او بر اساس 
منافع ملی ایجاد می شود. در کشور ما این امر با تصویب 
شورای عالی امنیت ملی میسر می شود. کشورهای 

دیگر هم روال خود را دارند.

عراقچی اعلام کرد
جزئیات تبادل زندانیان ایرانی و استرالیایی
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  بابونه؛ دوست روزهای سرد

سلامت 

ریحانه صبورنژاد 

در تحقیقات علمی، حوزه ای است که با مطالعه مبنای بیوشیمیایی ارتباط 
بین ذهن و بدن به ویژه رابطه بین دستگاه عصبی و دستگاه ایمنی می پردازد. 
ایمنی  سیستم  کاهش  موجب  روانی  فشار  آن ها،  متعدد  تحقیقات  طبق 
بخصوص کاهش لنفوسیت گلبول های سفید خون می شود و فرد را بیشتر 
در معرض بیماری های ویروسی قرار می دهد. این روزها می توان ترس از ابتلا 
به بیماری کرونا را یک فشار روانی تلقی کنیم که می توان با افزایش سرمایه 

روانشناختی به مدیریت آن بپردازیم. 
در تحقیقات علمی، حوزه ای است که با مطالعه مبنای بیوشیمیایی ارتباط 
بین ذهن و بدن به ویژه رابطه بین دستگاه عصبی و دستگاه ایمنی می پردازد. 
ایمنی  سیستم  کاهش  موجب  روانی  فشار  آن ها،  متعدد  تحقیقات  طبق 
بخصوص کاهش لنفوسیت گلبول های سفید خون می شود و فرد را بیشتر 
در معرض بیماری های ویروسی قرار می دهد. این روزها می توان ترس از ابتلا 
به بیماری کرونا را یک فشار روانی تلقی کنیم که می توان با افزایش سرمایه 

روانشناختی به مدیریت آن بپردازیم.
 Postive مثبت گرا  روانشناسی  مهم  مباحث  از  یکی  روانشناختی  سرمایه 
Psycology است که شامل افکار و اعمالی هستند که اکتسابی و قابل پرورش 
 ـشناختی یعنی امید،  هستند. سرمایه روانشناختی شامل 4 مؤلفه ادراکی ـ

خوش بینی، تاب آوری و خودکارآمدی است.
امید:

 امید یکی از ویژگی های زندگی است که فرد را به جستجوی فردایی بهتر 
وامی دارد. امید به زندگی یکی از شاخص های بسیار مهم سلامتی و رفاه در 
انسان به شمار می رود. امید، رسیدن به حالتی است که به فرد اجازه می دهد 
به شرایط جدید و آیا آشفته پاسخ مناسب دهد Synder اشنایدر سه ویژگی مهم 

برای افراد امیدوار مطرح می کنند:
1- فرد امیدوار اهداف خود را تعیین می کنند.

2- راهکارهایی برای رسیدن به آن اهداف خلق می کنند.
3- انگیزه لازم را برای اجرای این راهکار ایجاد می کنند و در طول مسیر انگیزه 

خود را حفظ می کنند.
- در واقع می توان گفت مؤلفه امید در مورد بیماری، ترس را با منطق می آمیزد 
و آن را تعدیل می نماید. فرد را به انجام دستورات و توصیه های پزشکان هدایت 
می کند تا به جهت ارتقای سلامتی خود اقدامات لازم را انجام دهد. در واقع فرد 

امیدوار منفعل نیست و برای سلامتی خود و خانواده اش تلاش می کند.
خوش بینی معادل واژۀ انگلیسی Optimism به معنای حالت مطلوب، حد 
مطلوب می باشد خوش بینی در لغت به معنای امیدوار بودن و اطمینان داشتن 
به آینده یا نتیجه موفقیت آمیز هر چیز تعریف شده است. سیلیگمن روانشناس 
بلکه متغیری  ارثی،  پایدار  به یک صنعت  را  مثبت قرن حاضر خوش بینی 
آموختنی و اکتسابی می داند و پس از تحقیقات فراوان نظریه خوش بینی خود 
را در کتاب مفید کودک خوش بینی این گونه معرفی می کند: »افراد خوش بین 
و بدبین از نظر سبک تبیین و نوع نگاه به رویدادهای زندگی با یگدیگر متفاوت 
هستند یعنی فردی که رویدادها را به عنوان عوامل درونی، همیشگی و فراگیر 

نسبت می دهد.
تمام  و  خود  زیرا  است.  خوش بین  آینده  و  زندگی  و  دیگران  خود،  به 
توانمندی هایش را با تمام وجود باور دارد. و این توانمندی را ویژگی ثابت و پایدار 
به شمار می آورد. اما فردی که رویدادهای زندگی را به عوامل بیرونی، موقت و 

حاضر نسبت می دهد.
به خود، دیگران، پدیده ها، رویدادهای زندگی، نگاهی بدبینانه دارد. زیرا 
عوامل بیرونی از قلمرو توان چنین فردی بیرون است و او فکر می کند نمی تواند 

اوضاع را کنترل کند. بنابراین دچار درماندگی و افسردگی می شود.
بیماری هایی  با  انطباق  می دهند،خوش بینی  نشان  تجربی  پژوهش های 
افراد  می کند.  آسان تر  را  و...  روماتوئید  آرتریت  و  سرطان ها  انواع  همچون 
جای  به  زندگی  مسئله ساز  و  تنش زا  رویدادهای  با  مقابله  برای  خوش بین 
به کارگیری راهبردهای متمرکز بر هیجان و اجتنابی، از راهبردهای مسئله مدار 

استفاده می کنند.
به طور مثال فرد خوش بین در Coping )مقابله( با بیماری کرونا به جای 
فکرهای منفی و درماندگی با تمرکز بر توانمندی هایش و شرایط موجود از 
راهکارهای مناسب پیشگیری از ابتلا به بیماری استفاده می کند. جایگزین 
مطالعه اخبار منفی به مطالعه کتاب های مفیدی همچون کودک خوش بین 
سیلیگمن می پردازد. از همنشینی با افرادی که با بدبینی به دنیا نگاه می کنند 
پرهیز می کند و با تکیه بر توانمندی هایش اهداف خود را مشخص کرده و زندگی 

خود را با شرایط موجود برنامه ریزی می کند و بهترین شرایط را فراهم می کند.
تاب آوری

تاب آوری یک فرایند پویاست که به موجب آن افراد هنگام روبه رو شدن با 
سختی رفتارهای سازگارانه مثبتی از خود نشان می دهند. تاب آوری توانایی یا 
قدرت بازگشت به حالت یا موقعیت بعد از خمیده شدن، فشرده شدن یا کشیده 
شدن است. تاب آوری به معنای انعطاف پذیری، توانایی تسلط یا برگشت به 
حالت عادی پس از مواجهه با استرس و چالش شدید است. در واقع تاب آوری 
ظرفیت خود برای پاسخ دادن و حتی شکوفا شدن  در وضعیت فشارزای مثبت یا 
منفی است. چگونگی روش تعبیر و تفسیر و مدیریت افکار به فرد کمک می کند 
تا با عزت نفس و اعتمادبه نفس با فکر و نگاهی مثبت به موقعیت ها بنگرد، تا 
اضطراب خود را کنترل کند. تاب آوری در واقع چگونگی چیره شدن بر استرس 
و گرفتاری است. به طور مثال در سبک زندگی روزهای قرنطینه خانگی افراد 
تاب آور به دنبال تغییر سبک زندگی خود هستند و با استفاده از راهکارهای 
مفید مثل ورزش کردن، وقت گذاری بیشتر با خانواده، بازی با کودکان و انجام 
کارهای هنری مثل نقاشی، خیاطی. بر منابع اضطرابی خود غلبه می کنند و 

این تهدید را به فرصت تبدیل می نمایند.
»خودکارآمدی«

خودکارآمدی باوری است که فرد در مورد توانایی هایش دارد و بر اساس این 
باور میزان موفقیت های خود را تخمین می زند و برای رسیدن به اهداف خود 
برنامه ریزی و سازماندهی می کند. از نظر بندورا وقتی که افراد خود را بدون 
صلاحیت لازم در مقابله با رویدادهای باالقوه خطرزا و تهدیدکننده می بینند 
دچار هراس می شوند. خودکارآمدی پایین به این دلیل که موجب عدم مدیریت 
افزایش  افکار منفی در خود می شود فرد را دچار اضطراب می کند. جهت 
خودکارآمدی خود می توان به مدیریت افکار خود بپردازید و افکار منفی خود را 
به چالش بکشید. همچنین می توانید لیستی از صفات اکتسابی و غیراکتسابی 
خود تهیه کنید. سپس به آن لیست توانمندی ها و تجربه های مثبت خود را 

اضافه کنید.
می توانید به عنوان یک بازی خانوادگی از همۀ اعضای خانواده بخواهید که 
مجموعه ای از توانمندی های خود را یادداشت کنند. پس این لیست را در جمع 
خانواده با صدای بلند بخوانند. هر کس برای سایر اعضای خانواده تعریف کند 
که چگونه از توانمندی های خود استفاده می کندو و مهمتر از آن سعی کنید 
در فضای خانواده با انجام داد کارهای تازه توانمندی های خود و سایر اعضای 
خانواده را افزایش دهید. هرچه توانمندی افراد بالاتر رود خودکارآمدی آن ها 
افزایش می یابد. در پایان لیستی از توانمندی ها را برای شما ذکر می نمایم تا در 

فضای خانواده به تقویت آن ها بپردازید.
مهربانی،  همدلی،  بودن،  شاکر  یادگیری،  به  علاقه  اصالت،  خلاقیت،   -

صداقت و...
 مدرس دانشگاه 

یک متخصص زنان و زایمان هشدار داد؛»من و کرونا«؛ چطور سیستم ایمنی خودمان را افزایش دهیم؟

عوارض خطرناک دخالت در تاریخ تولد
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، نسبت به دخالت 
والدین در تاریخ تولد نوزاد که ممکن است منجر به بروز عوارض ماندگار، ناتوانی و 

حتی مرگ فرزند آنها شود، هشدار داد.
پریچهر پورانصاری، با اشاره به اینکه طول دوره بارداری در انسان 280 روز یا 40 
هفته است، گفت: اغلب زنان باردار که کاندید زایمان طبیعی هستند، در فاصله 
39 تا 40 هفته زایمان می کنند اما در حدود 10 درصد آنان ممکن است حاملگی 

فراتر از 40 هفته ادامه پیدا کند که حداکثر تا 42 هفته باید انجام شود.
بیماری،  نظیر  به دلایل مختلفی  افزود: گاهی  زایمان،  و  زنان  فلوشیپ  این 
نداشتن شرایط زایمان طبیعی، مشکلات مادر و جنین و مواردی از این قبیل 
زایمان به تجویز پزشک به صورت برنامه ریزی شده انجام می گیرد. اما این زایمان 
برنامه ریزی شده نیز در پایان 39 هفتگی حاملگی توصیه می شود و هر گز قبل از 

39 هفته توصیه نمی شود.
به گفته پورانصاری، بچه هایی که زودتر از 39 هفته تمام و بدون اندیکاسیون یا 
مورد اورژانسی متولد می شوند، معمولًا در معرض یکسری عوارض به ویژه عوارض 
تنفسی و سندرمی به نام دیسترس تنفسی قرار می گیرند که این سندرم اغلب در 

نوزادانی که بین 37 هفته تا 39 هفته متولد می شوند بروز می کند.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با اشاره به اینکه عوارض 
تنفسی ایجاد شده گاهی منجر به بروز عوارض ماندگار در نوزاد می شود اظهار کرد: 
گاهی این دیسترس تنفسی بسیار مقاوم به درمان است و به درمان های رایجی که 
برای این نوزادان انجام می شود پاسخ نداده و متأسفانه منجر به مرگ نوزاد می شود.
پورانصاری ضمن هشدار به والدین تاکید کرد: از دخالت و دستکاری در زمان 
زایمان مگر در موارد اورژانسی که ادامه حاملگی برای جان مادر و جنین خطر دارد 

باید جدا اجتناب کرد.
این فلوشیب زنان و زایمان بیمارستان شهدای تجریش، با بیان این مطلب که 
زایمان زودتر از 39 هفته به هیچ وجه توصیه نمی شود گفت: متأسفانه این روزها 
باب شده والدین می خواهند تاریخ تولد فرزندشان را یک زمان و روز خاصی قرار 
دهند که اگر سن بارداری کمتر از 39 هفته کامل باشد اصلًا کار پسندیده ای 

نیست و کاملًا غیر علمی است و اصلًا توصیه نمی شود.
وی در پایان ضمن هشدار به والدین، خاطرنشان کرد: عوارض تنفسی که در 
نوزادان نارس ایجاد می شود علاوه بر اینکه ممکن است باعث بروز عوارض ماندگار 
و ناتوانی در نوزاد شود، بار اقتصادی سنگینی برای خانواده و اجتماع در بر خواهد 

داشت و گاهی نیز ممکن است منجر به مرگ نوزاد شود.

کارشناس مسوول  مرکزبیماری های واگیر وزارت بهداشت:

 در باران چگونه ماسک بزنیم؟
کارشناس مسوول بیماری های واگیر مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 

بهداشت درباره چگونگی استفاده از ماسک در روزهای بارانی توضیح داد. 
دکتر دادرس درباره نحوه استفاده از ماسک در روزهای بارانی، گفت: در حال 
حاضر با توجه به اینکه در بحران کرونا به سر می بریم و استفاده از ماسک به عنوان 
یک ابزار محافظتی در برابر این بیماری مهم است، موضوع نحوه استفاده از ماسک 
در روزهای مرطوب و بارانی پاییز و زمستان مطرح می شود. همانطور که می دانید 
ماسک ها انواع مختلفی دارند، اما ماسکی که به طور معمول استفاده می کنیم، 
ماسک سه لایه جراحی و ماسک یکبارمصرف است. در کنار آن ماسک های پارچه 

ای و..  هم وجود دارند.
وی افزود: موضوعی که باید به آن توجه کنیم، این است که ماسک های یکبار 

مصرف مدت زمان استفاده دارند.
دادرس ادامه داد: در صورتی که هوا و رطوبت هوا معتدل باشد، معمولا این 
ماسک ها بین چهار تا شش ساعت می توانند جلوی انتقال و انتشار بیماری را 
بگیرند، بعد از آن به دلیل نفس کشیدن یا رطوبت هوا، این ماسک ها مرطوب شده 
و عملا خاصیت پیشگیری از انتقال و انتشار بیماری را از دست می دهند. بنابراین 

مجبوریم که ماسک را تعویض کنیم.
به گفته وی، حال در شرایط پاییز که رطوبت هوا بیشتر بوده و بارندگی وجود دارد 
و ممکن است قطرات باران بر روی ماسک نیز ببارد، مدت زمان استاندارد استفاده 
از ماسک، کاهش می یابد. بر این است هر زمان که ماسک خیس شده و یا رطوبت 

پیدا کند، باید آن را تعویض کنیم.
دادرس گفت: البته کارکرد ماسک های پارچه ای در این مورد بهتر است. زیرا 
هر زمان خیس شود، میتوانید آن را تعویض کرده و اجازه دهید تا خشک شود و با 

حرارت، رطوبت آن از بین رود و مجددا از آن استفاده کنید.
بنابر اعلام صفحه اینستاگرامی وبدا، وی تاکید کرد: باید توجه داشته باشید در 
صورتی که ماسک های یکبار مصرف، رطوبت گرفته یا خیس شوند، قطعا باید دور 
انداخته شوند و نمی توان آن را خشک کرده و مجددا استفاده کرد؛ چراکه کارایی 

خود را از دست می دهند.

متخصص آسیب های ورزشی :

برای کاهش خطر ابتلا به واریس چه 
اقداماتی انجام دهیم؟ 

متخصص آسیب های ورزشی گفت: برای تقویت عضلات پا باید تمرینات قدرتی 
مستمر انجام و تغذیه سالم رعایت شود. 

عارف سعیدی متخصص آسیب های ورزشی و مدرس دانشگاه تهران بیان کرد: 
برای تقویت عضلات پا، اگر هدف برجسته شدن عضله  است باید تمرینات قدرتی 
با وزنه صورت بگیرد. در صورتی که هدف استقامت و بالا بردن تحمل عضلانی 

است باید از وزنه های کم با تکرار زیاد استفاده شود.
او افزود: موضوع تغذیه برای دریافت پروتئین کافی نکته حائز اهمیت دیگر 
است؛ بنابراین تغذیه خود را برای استقامت عضلانی جدی بگیرید که متخصصان 

تغذیه در این زمینه مشاوره های لازم را ارائه می دهند.
این متخصص آسیب های ورزش مطرح کرد: تقویت عضلانی برای درمان واریس 
به طور قطعی موثر نیست. برای کاهش ابتلا به واریس در مرحله اول باید اقدامات 
پیشگیرانه مانند عدم ایستادن و نشستن زیاد را رعایت کنیم. در صورتی که به دلیل 
برخی شرایط مجبور به نشستن زیاد هستیم، یک میز یا صندلی زیر پای خود قرار 

دهیم که از میزان خم شدن زانو کاسته شود.
سعیدی بیان کرد: باید به این نکته توجه داشت که نشستن و بی حرکتی باعث 
ایجاد  بیشتر  واریسی  نتیجه رگ های  در  و  پمپ عضلانی شده  ضعیف شدن 
می کند. کارمندان و افرادی که از حالت نشسته بیشتر استفاده می کنند و مستعد 
ابتلا به واریس هستند، سعی کنند چند دقیقه یکبار در مکان فعالیت خود قدم 
بزنند. همچنین توصیه می شود بعد از بازگشت به منزل 15 دقیقه دراز بکشند و 

پا های خود را در سطح بالاتری قرار و مچ پای خود را نرمش دهند.
مدرس دانشگاه تهران افزود: افرادی که زیاد سرپا هستند، سعی کنند روی هر 
دو پا به یک میزان وزن خود را قرار ندهند و وزن را بین پا های خود جابجا کنند و مچ 

پای آزادتر را مورد نرمش قرار دهند.
سعیدی در پایان تصریح کرد: در کل توصیه می شود از حالت ثابت ماندن به 
مدت زیاد پرهیز کنید و در مکان فعالیت یا کار خود نرمش مچ پا ها و قدم زدن را 

فراموش نکنید.

یک متخصص تغذیه با اشاره به عوامل ابتلا به کبد چرب، به ارائه توصیه های 
تغذیه ای جهت جلوگیری از بروز این بیماری پرداخت.

احمدرضا درستی، در گفت: بیماری کبد چرب غیر الکلی یک بیماری رایج است 
که متأسفانه در ظاهر افراد مشخص نیست در حالی که چربی بالای کبد مانند 
هپاتیت سبب تغییر رنگ چشم ها می شود و تنها با انجام آزمایش تشخیص آن امکان 

پذیر است.
مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی تهران اظهار کرد: بروز بیماری کبد چرب 
دربعضی از افراد می تواند همراه با سرگیجه، ناراحتی گوارشی باشد اما در بیشتر 
مواقع مانند بیماری دیابت می تواند به صورت پنهان باشد و خطرات آن همچنان 

برقرار باقی بماند.
وی با تاکید بر نقش کبد به عنوان یکی از اعضای اصلی بدن بیان کرد: ویتامین های 
محلول در چربی، اسیدهای چرب و به طور کلی هر مواد مغذی حاصل از مواد 
غذایی ما توسط کبد ذخیره می شوند برای مثال کبد ورزشکاران گلیکوژل مورد نیاز 
آنها را تأمین می کند و یا در زمان روزه داری در طول ساعاتی که روزه هستیم بدن 
از طریق گلوکز حاصل از کارکرد کبد سوخت و ساز مورد نیاز خود را تأمین می کند 

بنابراین اگر عملکرد کبد درست نباشد فرد ضعیف می شود.
درستی عنوان کرد: در صورت مصرف کربوهیدرات کبد که مسئولیت ذخیره مواد 
را برعهده دارد کربوهیدرات را ذخیره می کند به این ترتیب چربی افزایش می یابد 
در چنین مواقعی کبد شبیه به پلاستیک شده و شروع به خفه شدن می کند که در 
اصطلاح پزشکی به آن سیروز کبدی گفته می شود، متأسفانه در بیمارانی که در موارد 

حاد ابتلاء به کبد چرب هستند کبد غیرقابل برگشت است و منجر به مرگ می شود.
وی با اشاره به نقش تغذیه نامناسب در بروز کبد چرب اظهار داشت: کاهش مصرف 
غذاهای فوری، ارزان و پرچرب، فست فودهایی که در روغن های اکسیدشده تهیه 
می شوند همچنین نان ها و برنجی که با آرد سفید تهیه شده اند؛ میوه ها، لبنیات، 
سبزیجات و غلات سبوس دار در کنار افزایش مصرف نان های سبوس دار مانند نان 
جو، برنج قهوه ای )در صورت مصرف از برنج سفید آن را به یک تا دو بار در هفته آن هم 

به صورت دم کرده محدود کنید( نقش بسیار مهمی در بروز کبد چرب دارد.
این متخصص تغذیه گفت: کله پاچه به عنوان یکی از غذاهای بسیار مضرر برای 
کبد است، چرا که کبد مسئولیت ذخیره مواد مغذی را دارد، از آنجایی که کله پاچه 
از تری گلیسیرید بالایی برخوردار است می تواند چربی کبد را بالا ببرد. همچنین 
برخلاف تصور عموم مبنی بر مصرف گوشت، مرغ و ماهی، باید گفت در صورت 
زیاده روی در مصرف هریک از این فرآورده ها پروتئین و چربی فراوانی به کبد می رسد 
همچنین میزان اسیداوریک در بدن بالا رفته که می تواند در مفاصل رسوب و عملکرد 

کلیه را نیز کاهش دهد.
درستی در آخر تاکید کرد: مصرف سبزیجات پخته و خام مانند ریواس، کلم، 
کرفس، هویج، شلغم، لبو، سبزی خوردن، گوجه، کاهو، خیار؛ میوه ها به صورت دو 
تا سه واحد در روز برای مثال انار به همراه دانه و ورقه های نازک آن و پرتقال به همراه 
پوست سفید نازک آن؛ شیر و لبنیات کم چرب؛ کاهش مصرف شیرینی هایی مانند 
عسل، مربا، شیرینی، نوشابه، نوشیدنی های شیرین؛ خواب و فعالیت مناسب تا حد 

زیادی از بروز کبد چرب جلوگیری می کند.

یک متخصص تغذیه عنوان کرد؛
راهکارهای مقابله با کبد چرب
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گروه خانواده:

ورود ویروس ناخوانده کرونا در یک سال گذشته به 
جمع جامعه و زندگی هایمان سبک زندگی خاصی 
را نیز به همراه خود آورده است. ممنوعیت حضور 
و  مدارس   ، درس  های  کلاس  شامل  ها  جمع  در 
به  تا  که  آموزانی  و دانش  دانشگاه ها هم می شود 
حال اصلا و یا کمتر با فضاهای آنلاین و مجازی آشنا 
با  را  کوتاه مجبور شدند خود  این مدت  در   ، بودند 
شرایط در منزل وفق دهند و دروس شان را به همراه 
معلمانشان در خانه آموزش ببینند. خود این فعالیت 
نابه هنگام اما ضروری در فضای مجازی برای بچه 
ها و خانواده هایشان استرس زا بوده است ، خیلی 
از خانواده ها روش ها و آموزش صحیح برای همراه 
شدن با فرزندانشان در این فضا را نداشتند و این روزها 
نگران شرایط آموزش دیدن و همینطور استرس های 
فرزندشان  هستند که حال به جای مدرسه رفتن باید 
اول صبح پای رایانه، تبلت یا گوشی مبایل بشینند و 
درس گوش دهند، حاضری بزنند و امتحان یا پاسخ 
به پرسش های شفاهی معلمانشان را بدهند. خیلی 
از بچه ها در این دچار اضطراب های بالینی و حالت 
البته  خب  و  اند  شده  )پنیک(  زدگی  های وحشت 
خانواده ها هم کمتر در این زمینه آموزش دیده اند 
که چه واکنشی می بایست در این رابطه نشان دهند. 
خانواده ها می بایست آگاه باشند که فعالیت در فضای 
مجازی در عرصه علم آموزی در شرایط موجود تنها 
راه چاره و همینطور می توان فرصتی برای مهارت 
های آتی بچه هایمان باشد. سوال اینجا ایناست که 
چطور ما به عنوان والدین می توانیم از استرس های 
بچه هایمان سر کلاس های آنلاین کم کنیم. در این 
گزارش تلاش داریم چند راهکار ساده برای کمک به 

فرزندانمان و آرامش بخشی به آنها آموزش دهیم:
 1-اگر بچه درس ها را به خوبی یاد نمی گیرد با 

او مهربان باشید
به هیچ عنوان فرزندتان را به خاطر عدم یادگیری 
ما  که  باشید  داشته  یاد  به  را  این  نکنید  سرزنش 
به  ها  بچه  ای  مرتبه  یک  ورود  برای  اندکی  فرصت 
فضای مجازی و آموزش آنلاین داشتیم و این اتفاق 
هنوز برایشان آمادگی ایجاد نکرده بود ضمن اینکه 
آنها هم مثل گذشته های ما در کلاس های درس 
حضور داشتند، از معلم هایشان سر کلاس سوال می 
پرسیدند و اگر حواسشان پرت می شد، معلم آنها را 
دو مرتبه به کلاس برمیگرداند و همراه با همکلاسی 
های دیگرشان درس آموزی می کردند اما حال در 
منزل شرایط برایشان تفاوت می کند و ممکن است 
پس کلاس آنلاین برخی مفاهیم را فراموش کنند یا 
حواسشان پرت بشود بنابراین بهتر است به جای اینکه 
به فرزندمان بگوییم: »تو چرا یاد نمی گیری یا چرا 
گوش نمی دی و حواست کجاست؟، اصلا تو نمی 
تونی اینطوری چیزی یاد بگیری«، تورقی در کتاب 
هایش کنیم و به او بگوییم: »حالا بیا دوباره مفاهیم را با 
هم مرور کنیم.« براساس سنت اسلامی ، امیر مومنان 
به  را  حضرت علی )ع( می فرمایند: »فرزندان خود 
عادت ها و آداب خود مجبور نکنید؛ زیرا آن ها برای 
زمانی غیر از زمان شما خلق شده اند.« )نهج البلاغه 
گفتار 240( بنابراین برای علم آموزی هم آنها را تحت 

فشار قرار ندهیم و با آنها همدلی کنیم.
-2 بنا به شرایط بچه ها به آن ها استراحت بدهید

این روزها ممکن است بچه ها از همان ساعت هفت 
صبح پای رایانه یا گوشی های همراهشان باشد و خود 
همین بی تحرکی خسته شان می کند، بچه ها کنار 
درس خواندن، نیاز به استراحت دارند کمااینکه در 
مدرسه هم زنگ تفریح داشتند، اما الان نباید انتظار 
داشته باشیم کودکمان از سر صبح  یک جا بنشیند 
تا ظهر ، بنابراین به نیازها و خواسته های فرزندمان 
توجه کنیم. اگر ابراز خستگی می کند، به او بگوییم 
که دوری در خانه بزند یا چیزی بخورد و همینطور 

خوراکی برای رفع خستگی اش بیاوریم.
3-گفت وگوی آزاد داشته باشید

را  فرزندمان  موضوعی  کنیم  می  احساس  اگر 
دچار استرس و اضطراب کرده که حتی درباره اش 
حرف نمی زند اما از حالت های عصبی ، تکانشی 
او را  یا پرخاشگری اش مشخص است، بهتر است 
تشویق کنیم که درباره آن موضوع صحبت کند. مثلا 
به کودکمان بگوییم که »عزیزم احساس میکنم امروز 
چیزی تو رو اذیت کرده، نمی خوای با مامان دربارش 
صحبت کنی؟ یا اگه بگی چی ناراحتت کرده ، شاید 
بتونم کمکت کنم؟« گاهی هم بچه ها به جای صحبت 
کردن و نشان دادن استرسشان، ناخن جویدن دارند 
یا اینکه بچه های دیگر را در منزل کتک می زنند و 
پرخاشگری می کنند، اینها را مادر یا پدر می توانند با 
زیر نظر داشتن بچه ها متوجه شوند و با او در خلوت 

صحبت کنند.
تماس  طریق  از  دهید  اجازه  کودک  ۴-به   

تصویری با دوستانش ارتباط برقرار کند
بچه ها ممکن است این روزها در منزل مدام نق و 
غر بزنند که نمی توانند دوستانش را ببینند، بنابراین 
به کودک نگوییم که تو صبح تا شب پای اینترنت و 
آنلاین هستی پس دیگر نباید بیشتر با گوشی یا رایانه 
کار کنی، بهرحال بحث آموزش جدا است که زمانش 
مشخص است یک زمانی را هم می توانیم مشخص 
کنیم که بچه ها با هم در فضای مجازی صحبت کنند، 
انرژی هایشان  و  باشند، بخندند  گفت وگو  داشته 
را تخلیه کنند اما این را هم یادمان باشد که به همه 
فعالیت های بچه ها در فضای مجازی اشراف داشته 
به  توانیم  می  چیزی  چنین  برای  بنابراین  باشیم. 
کودکمان بگوییم که عزیزم می تونی در روز نیم تا یک 
ساعت هر زمان که بخواهی با دوستانت در فضای چت 

یا ویدئو صحبت کنی.
5-از مزایای آموزش آنلاین به فرزندتان بگویید

ویدیو،  مجدد  دیدن  و  معلم  تدریس  ضبط  امکان 

ارسال مکتوب اشکالات و سؤالات، مدت زمان کوتاه، 
 انعطاف پذیری و عدم رفت  و آمد به مدرسه در سرما، 
گرما و ترافیک از جمله مزایای کلاس آنلاین هست که 
می تاونید برای کمک به کاهش استرس کودک  برای 
او توضیح بدید. بنابراین به جای اینکه از نوع والدین 
غرغرویی باشیم که صبح تا شب می گویند خدایا کی 
از دست این بچه ها راحت می شوم تا بروند مدرسه، 
کرونا  که  بگوییم  و  کنیم  مهربانی صحبت  با  آنها  با 
چیزهایی خوبی هم داشته ، مثل اینکه دیگه مجبور 
نیستی اول صبح خواب آلود به مدرسه بری یا در هوای 
آلوده یا سرد و گرم رفت و آمد کنی، الان کنار خودمان 
هستی، صبحانه و ناهار با هم می خوریم و درس هم 

یاد می گیری.
 6-عوامل حواس پرتی را از کودک دور کنید  

گاهی پیش می آید که حتی حضور والدین در کنار 
کودک باعث استرس و عدم یادگیری درس هایش می 
شود بهتر است بچه ها را در زمان آموزش تنها بگذاریم 
و در اتاق خلوت بدون تلویزیون و سروصدا یا زنگ درب 
و تلفن تا مداخله عوامل مختلف باعث حواس پرتی 
شان نشود. البته در این رابطه می توانیم از فرزندمان 
بپرسیم که عزیزم چه چیز باعث حواس پرتی ات می 
شود یا چطور درس بخوانی، حواست جمع تر است؟ 
به مامی گوید که چطور تمرکز  اینطوری خود بچه 

حواس بیشتری دارد. 
انتقال  فرزندتان  به  را  خود  نگرانی  و  7-ترس 

ندهید
و نکته نهایی این است که گاهی خود والدین باعث 
اضطراب بیشتر بچه ها می شوند، مثلا زمانی که با 
فامیل یا دوست و آشنا صحبت می کنند یا در خود 
و  آنلاین  آموزش  و  ها  بچه  بودن  های  بدی  از  خانه 
معلم هایشان می  گویند، بهتر است در این زمینه 
جلوی بچه ها حرفی زده نشود و چیزی از سختی ها 
و مشکلات درس خواندن از طریق فضای مجازی به 
آنها نگوییم بلکه با حمایت و راهنمایی آنها را  تشویق 
کنیم تا در این شرایط درس بخوانند. در هر صورت 
همه این وسایل و مواد آموزشی که برای بچه ها فراهم 
می کنیم خود عامل آسایش و رفاه آنها است دیگر نباید 
با انرژی منفی و شکایت آنها را نسبت به تحصیل در 
این شرایط منفی کنیم. نکته آخر اینکه در این روزها 
برای بچه ها بگذاریم یک ساعت شبانه به درس های 
آنها، مشق و تکالیفشان رسیدگی کنیم تا ببینیم چقدر 
دل به آموزش می دهند و هر جا اشکالی وجود دارد با 

همفکری و کمک هم آن را رفع کنیم.

استاندارقم:

 از ظرفیت ذخایر معدنی برای توسعه قم 
استفاده شود

 استاندار قم با اشاره به وجود منابع و ذخایر معدنی غنی در قم بر لزوم برنامه ریزی 
در جهت استفاده از این ظرفیت ها برای کمک به توسعه استان تاکید کرد. 

به گزارش روابط عمومی استانداری قم، بهرام سرمست عصر پنجشنبه در جلسه 
شورای معادن استان افزود: قم از ظرفیت های معدنی بسیار خوبی برخوردار است 
و راهکارهای قانونی برای اکتشاف و بهره برداری نیز مشخص شده که این راهکارها 

باید عملیاتی شود.
وی در ادامه از تصویب ایجاد بازارچه گوهرسنگ یاد کرد و افزود: در قالب این طرح 

200 هنرمند استان قم ساماندهی خواهند شد.
وی با اشاره به ثبت قم به عنوان شهر ملی انگشتر، تحقق کامل این موضوع را 

نیازمند مشارکت و همکاری همه  دستگاه های دولتی دانست.
سرمست افزود: شهرداری قم نیز باید فضاسازی و ساخت نشان های متناسب با 

این نام گذاری را در دستور کار قرار دهد.
زمینه  در  سرمایه گذاری  برای  ایمیدرو  شرکت  مشارکت  جلب  ادامه  در  وی 
زیرساخت های دریاچه نمک را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: امیدواریم با توسعه  
این زیرساخت ها شاهد بهره برداری از منابع این دریاچه و توسعه  گردشگری در 

استان قم باشیم.
دریاچه نمک در ناحیه شرقی قم و در حدفاصل سه استان قم، سمنان و اصفهان 
قرارگرفته و بزرگ ترین دریاچه فصلی و فراشور کشور است که حدود 200 هزار 

هکتار وسعت داشته و یک سوم آن در محدوده جغرافیایی قم قرارگرفته است.
وی همچنین با تاکید بر سند راهبردی همکاری های 25 ساله ایران و چین و با 
اشاره به روابط خواهرخواندگی بین استان های قم و گانسوی چین خاطرنشان کرد: 
باید از این ظرفیت مهم برای تقویت بیش ازپیش همکاری ها و کمک به توسعه قم 

استفاده شود.
فعالسازی 2 معدن تعطیل در قم 

 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  نیز دراین جلسه گفت :  با 
فعالسازی 2 معدن تعطیل در مناطق کوه سفید و قاهان قم موافقت شد.

محودسیجانی اظهارداشت : علاوه بر این دو معدن، از ابتدای امسال 3 معدن دیگر 
که بدلایل مختلف ازجمله مسائل حقوقی، بدهی مالیاتی، تغییر سرمایه گذار و... 

تعطیل و راکد شده بودند احیا و فعال شدند.
به گفته سیجانی فعالسازی 5 معدن تعطیل دیگر تا پایان امسال از مهمترین 

برنامه های دارای اولویت این سازمان است.
تعیین  روی  پیش  موانع  هفته،  دو  ظرف  شد  مقرر  جلسه  این  در  همچنین 
محدوده های )فلزی( قم بررسی و هرچه سریعتر اقدامات لازم جهت مزایده نقاط 
ارزشمند قم جهت اکتشافات و صدور مجوز ایجاد و توسعه معادن فلزی به بخش 

خصوصی انجام شود.
توسط  قم  فلزی  محدوده های  اولیه  مطالعات  حاضر  حال  در  است:  گفتنی 

ژئوفیزیک هوایی انجام شده است.
با توسعه اکتشافات معادن فلزی که ارزش افزوده قابل توجهی دارند، بسیاری از 
نیاز های کشور در زمینه تامین سنگ آهن و مس که بخشی از آن با واردات تامین 

می شود برطرف می شود.
تاکید برگسترش صادرات غیرنفتی و جلوگیری از خام فروشی 

امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه، با اشاره 
به تحریم های ظالمانه علیه ایران بخصوص در بخش صادرات نفت گفت: گسترش 
صادرات غیرنفتی و جلوگیری از خام فروشی با توسعه معادن در نقاط مختلف کشور 

را از مهمترین راه های مقابله با تحریم اقتصادی دشمنان برشمرد.
وی افزود: توسعه معادن تنها با شعار محقق نمی شود بلکه باید همه دستگاه های 
اجرایی با تعامل و همفکری زمینه قدم های ارزشمندی برای تحقق این موضوع مهم 
که نقش موثری در کاهش تاثیرات تحریم های اقتصادی، آبادانی روستا ها و ایجاد 

اشتغال برای جوانان دارد بردارند.

مدیرکل گمرکات  استان قم: 

حجم صادرات قم از ۷۳هزار تن
 فراتر رفت

 مدیرکل گمرکات استان قم گفت: حجم صادرات استان از ابتدای سال جاری تا 
کنون به بیش از 73هزار و 525 تن رسیده است که نشانگر حرکت خوب بخش تولید 

در قم با وجود مشکلات ناشی از شیوع ویروس کروناست. 
اسفندیار دریکوندی بیان کرد:  ارزش صادرات انجام شده از طریق گمرکات استان 

از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه 82 میلیون 493 هزار دلار بوده است.
وی افزود: در همین رابطه کالاهایی همچون گرانول، پفک، کفش و صندل،  
شمش سرب، مفتول مسی، مواد و محصولات پلاستیکی، شیمیایی و هیدروکربن 
به کشورهایی نظیر عراق،  افغانستان،  امارات، هند، پاکستان و ازبکستان صادر 

شد.
وی با بیان این که در سال جهش تولید به دنبال گسترش تعامل با سایر گمرکات 
کشور در بخش ترانزیت کالا هستیم، گفت: در این بخش طی مدت یاده شده مقدار 

47هزار تن انواع کالا از سایر گمرکات به گمرکات استان قم ترانزیت شد.
بخش  پیشرفت های  روند  در  قم  گمرکات  مهم  جایگاه  به  اشاره  با  دریکوندی 
اقتصادی استان، بیان کرد:  درآمد کل گمرکات استان از ابتدای سال جاری تا پایان 

آبان ماه به 133 میلیارد تومان رسید.
انواع  وی همچنین گفت: در بخش واردات نیز در این مدت 31هزار 484تن 
کالا همچون اجزا و قطعات موتورسیکلت، الیاف اکرولیک، اجزا و قطعات ماشین 
لباسشویی و پکیج و لوازم آرایشی و بهداشتی از طریق گمرکات استان قم به کشور 

وارد شد.
وی بیان کرد:  این کالاها از کشورهایی همچون چین، هند،  ایتالیا، امارات، ترکیه و 

ژاپن به ارزش 14۶میلیون و 233 هزار دلار وارد گمرکات استان شد.
مدیرکل گمرکات قم گفت: همچنین در این مدت  429 پرونده مظنون به قاچاق به 
ارزش 987هزار 524میلیون ریال در گمرکات استان تشکیل شد که نشانگر جدیت 

گمرکات در این بخش است.
 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم مطرح کرد

نقش ویژه منطقه چهار در سبد درآمدی 
شهرداری قم

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم گفت: به همان نسبت که این 
منطقه نقش ویژه ای در شهر دارد در سبد درآمدی شهرداری نیز نقش ویژه ای 

دارد.
مجید اخوان چهارشنبه در حاشیه بازدید از پروژه های عمرانی منطقه چهار قم، 
با اشاره به آخرین وضعیت پروژه های منطقه چهار قم گفت: این منطقه به دلیل 
موقعیت و شرایط جغرافیایی نقش فرامنطقه ای ایفا می کند؛ وجود بوستان علوی، 
برای  پارک هزارهکتاری جذابیت مضاعفی  و  باغ موزه دفاع مقدس  بلوار غدیر، 
شهروندان ایجاد کرده و به نوعی این منطقه چشم و چراغ شهر بوده و موقعیت 

خاصی دارد.
وی با اشاره به بازدید از پهنه بلوار غدیر افزود: بدنه بلوار غدیر در کاربری های 
مختلف در حال شکل گیری است و بلوار شهید سلیمانی که تا کوچه ۶7 بلوار امتداد 

پیدا می کند نقش قابل توجه ترافیکی دارد.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم با اشاره به اهمیت ساماندهی 
پارک  و  پرندگان  باغ  همچنین  کرد:  خاطرنشان  سنگ بری ها  به  منتهی  مسیر 
هزارهکتاری قم به عنوان محدوده گردشگری جذاب در حال آماده سازی است که 

باغ پرندگان به زودی در اختیار مردم قرار می گیرد.
وی به احداث سالن ورزشی منطقه چهار در خیابان شهدای ناجا اشاره کرد و 
افزود: به همان نسبت که این منطقه نقش ویژه ای در شهر دارد در سبد درآمدی 

شهرداری نیز نقش ویژه ای دارد.

سرپرست خبرگزاری بسیج استان قم : 

بسیج فرهنگی که هرگز فرسوده
 نخواهد شد

سرپرست خبرگزاری بسیج استان قم گفت :شاکله بسیج یک فرهنگ و تفکر 
عدالتخواه و با ایمان است که هیچگاه فرسوده نخواهد شد.

 سیدحسن حسینی نوده در قم ضمن عرض تبریک به مناسبت سالروز تشکیل 
بسیج مستضعفین و گرامیداشت  هفته بسیج با  بیان آنکه سلاح بسیج و بسیجی 
ایمان و منطقش برقراری عدالت اسلامی است ؛اظهار داشت:ریشه شجره طیبه 
بسیج به حضرت علی بن ابیطالب )ع( می رسد که هدف ایشان از برقراری حکومت؛ 
برپایی عدالت و برقراری قسط اسلامی و مبارزه با جور و فساد در سراسر عالم بوده 

است. 
سیدحسن حسینی نوده در ادامه رمز موفقیت یک ملت و حکومت اسلامی را توکل 

بر خدا ؛ ایمان ؛  تبعیت و فرمانبرداری بی چون و چرا از حاکم اسلامی دانست . 
حسینی نوده ضمن برشمردن ویژگی های یک بسیجی ؛ تبعیت از ولی فقیه زمان 
را بارزترین این ویژگی ها دانست که برای عمل به فرامین ولی امر مسلمین جهان در 
همه عرصه ها نهایت تلاش و کوشش خود را انجام داده و از هیچ کوششی فرو گذار 

نخواهند بود.
وی افزود: هر بسیجی به تنهایی، یک ملت است و همیشه و در همه حال برای 
فدای جان در راه اسلام بر کسی منت نمی گذارد و فقط با خدای خود معامله می 

کند .
حسینی نوده خاطرنشان کرد: بسیج خود  یک فرهنگ است و بسیجی نیز  فرهنگ 
ساز است و هر زمان که فرهنگ بسیجی در مسئولین ما رشد و نمو یافت و تقویت شد؛ 

در تمامی زمینه ها پیشرفت داشته ایم.  
وی تاکید کرد: تجربه ثابت کرده است که هرگاه نگاه به درون کشور داشته باشیم؛  
با همدلی و اتحاد و با همراهی مردم توانسته ایم به اهداف انقلاب اسلامی دست پیدا 

کنیم و یا نزدیک شویم.
حسینی نوده در قسمتی دیگر از سخنان خود اظهار داشت: پر ظرفیت ترین 
قلب ها ؛ قلب بسیجی است و هیچ افتخاری در این دنیا بالاتر از بسیجی بودن نیست 
؛ چرا که  حضرت امام خمینی)ره( فرمودند: در این دنیا افتخارم این است که خود 

بسیجی ام و بسیج قلب من است. 
سرپرست خبرگزاری بسیج استان قم در پایان با اشاره به فرازی از سخنان رهبر 
معظم انقلاب که فرمودند:  »سیجی باید در وسط میدان باشد تا فضیلت های 
اصلی انقلاب زنده بماند«« نقش بسیج و بسیجیان را در این عرصه بسیار مهم و 
حیاتی دانست و افزود: بسیج در موضوعات گوناگون از جمله سبک زندگی اسلامی؛ 
خودکفایی اقتصادی؛ علمی و پژوهشی ؛ معنویت و اخلاق ؛ استقلال و آزادی ؛ 

عدالت و مبارزه با فساد ؛ میتواند نقش آفرینی کند و همچون گذشته بدرخشد.

رئیس کل دادگستری استان قم :

کارشناسان نقش مهمی در قضاوت
 قاضی دارند

رئیس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه کارشناس آنچه را که در صحنه می 
بیند باید به قاضی انتقال دهد گفت : این هنر کارشناس است که با گزارش خود 
مفهوم را کامل بدون هیچ نقصی، شفاف و ساده به قاضی انتقال دهد. گزارش 
کارشناسی باید برای ارباب رجوع هم قابل درک باشد تا بتواند در صورت اعتراض 

اقدامات لازم را انجام دهد.
حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در مراسم تحلیف مرکزکارشناسان رسمی 
دادگستری استان که با رعایت تمام شیوه نامه ای بهداشتی در دادگستری کل استان 
قم برگزار شد ضمن عرض تبریک به مناسبت ولادت با سعادت حضرت امام حسن 
عسکری)ع( بیان کرد: حضور کارشناسان می تواند کمک بزرگی در راستای دانش 
قضایی و دانش محور بودن قضاوت باشد. امروزه به دلیل پیچیدگی در تعاملات 
اجتماعی، اختلافاتی که بوجود می آید قابل درک برای مجموعه قضایی نیست و 
به یک نظریه تخصصی مجموعه کارشناسان اهل فن نیاز می باشد و این موضوع هم 
دستور دین هم فطرت انسان است. رجوع فرد غیرمتخصص به فرد متخصص امر 

عقلی است و نشان بالا بودن تمدن یک جامعه است.
الحمدالله دستگاه  ادامه گفت:   حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در 
قضایی دوره های پیشرفت را به خوبی طی می کند و بالا رفتن تعداد کارشناسان 
و وکلا در کنار دادگستری ظرفیت های خیلی خوبی را ایجاد می کند و باید از این 
ظرفیت در راستای احقاق حق و قضاوت های عادلانه استفاده کنیم. کارشناسان باید 

بدانند که نقش مهمی در قضاوت قاضی دارند.
رئیس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه کارشناس آنچه را که در صحنه می 
بیند باید به قاضی انتقال دهد اظهار داشت: این هنر کارشناس است که با گزارش 
خود مفهوم را کامل بدون هیچ نقصی، شفاف و ساده به قاضی انتقال دهد. گزارش 
کارشناسی باید برای ارباب رجوع هم قابل درک باشد تا بتواند در صورت اعتراض 

اقدامات لازم را انجام دهد.
در ابتدای جلسه دکتر صلصالی رئیس هیئت مدیره کارشناسان رسمی دادگستری 

گزارشی از عملکرد این مرکز را ارائه داد.

کاربران از باز کردن لینک های ارائه شده از سوی افراد ناشناس  خودداری کنند

هشدار پلیس فتا نسبت به ارسال پیامک 
ثبت آگهی

رئیس پلیس فتای استان قم گفت: کلاهبرداران سایبری با ارسال پیامک پرداخت 
مبلغ اندک به عنوان هزینه ثبت آگهی در سایت دیوار و شیپور، اقدام به خالی کردن 

حساب آگهی دهندگان می کنند. 
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه خبری پلیس، سرهنگ علی موالی اظهار داشت: با 
توجه به ادامه شیوع ویروس کرونا در کشور، بسیاری از شهروندان برای تبلیغ و فروش 
اجناس و وسایل خود از سایت های دیوار و شیپور استفاده می کنند و غافل از اینکه 

مجرمان سایبری برای کلاهبرداری از آنان در کمین نشسته اند.
وی افزود: بعد از درج آگهی در سایت های فروشگاهی کلاهبرداران با ارسال 
پیامکی با محتوای "پرداخت مبلغ ناچیز برای درج هزینه آگهی" به کاربرانی که 
آگهی تبلیغاتی در این سایت درج کرده اند، اقدام به ارسال لینک جعلی می کنند.

رئیس پلیس فتای استان ادامه داد: لینک معرفی شده در این پیامک ها یک درگاه 
جعلی )فیشینگ( است، کلاهبرداران سایبری با این شگرد مجرمانه، اطلاعات کارت 
بانکی متقاضیان را به سرقت می برند و نسبت به برداشت غیرمجاز از حساب بانکی 

آن ها اقدام می کنند.
وی با بیان اینکه کلاهبرداران و سودجویان فضای سایبری، سعی دارند با شیوه و 
شگردهای گوناگون اهداف شوم خود را عملی سازند گفت: فروشگاه های آن لاین 
به خصوص سایت  دیوار هرگز در پیام کوتاه درخواستی برای پرداخت وجه ارسال 
اپلیکیشن و سایت، زمینه چینی  از فضای  نمی کند، درخواست  پرداخت خارج 
برای کلاهبرداری است. این مقام پلیس سایبری تأکید کرد: افراد به ویژه دارندگان 
مشاغلی که فعالیت های زیادی در سایت های فروشگاهی دیوار و شیپور دارند برای 
پیشگیری از برداشت غیرمجاز و وقوع جرائم سایبری نباید فریب پیامک های دریافتی 

را بخورند.
لینک های  کردن  باز  از  کاربران  داد:  هشدار  شهروندان  به  موالی  سرهنگ 
ارائه شده از سوی افراد ناشناس از طریق شماره تلفن های اپراتورهای همراه اول، 
ایرانسل و رایتل و یا اکانت های ناشناس در شبکه های اجتماعی جهت درج و 
تمدید آگهی تبلیغات در سایت های دیوار و شیپور اعتماد نکنند زیرا ممکن است 
دامی در جهت کلاهبرداری باشد و شما را به درگاه های جعلی پرداخت هدایت 

کنند.
رئیس پلیس فتای استان متذکر شد: شهروندان باید آگاهی و سواد رسانه ای 
خود را افزایش دهند تا مورد سرقت و کلاهبرداری با شیوه های نوین قرار نگیرند و 
در صورت برخورد با چنین موضوعاتی موضوع را از طریق سایت پلیس فتا به آدرس 
www.Cyberpolice.ir به ما گزارش دهند تا هرچه سریع تر برای بررسی موضوع و 

برخورد با کلاهبرداران ورود کنیم.

اجتماعی

کلاس های آنلاین و چالش های پیش روی والدین؛

چطور استرس فرزندم را کم کنم؟

شیوع ویروس کرونا در کشور ما باعث شده تا خانواده های زیادی با مرگ عزیزانشان مواجه 
شوند، خصوصا کسانی که پدر یا مادری داشتند که دارای بیماری زمینه ای بود و متأسفانه 
به دلیل اینکه در این شرایط کمتر می توان عزاداری مناسب و سوگواری کرد، به دلیل 
محدودیت های زیاد در تدفین، تشییع، خاکسپاری و بعد هم عزاداری و عدم رفت و آمد 
فامیل و دوست و آشنا، افراد عزادار دچار سوگ از دست رفته می شوند و دیگران هم به دلیل 
ناشناخته بودن و ترس از بیماری نمی توانند به عزاداران نزدیک شوند یا اینکه در سوگواری 
شان شرکت کنند و همین مشکلات زیادی را برای افراد به لحاظ روانی ایجاد می کند که 

ناشی از عدم تخلیه و سوگواری است.
خیلی از خانواده ها و افراد این روزها سوال برایشان پیش می آید که چطور باید عزاداران و 
افرادی که کسی را از دست داده اند، دلداری بدهند و بتوانند حالشان را بهتر کنند یا اینکه 
عروس ها یا دامادهای جوان که همسری دارند که عزیزی به تازگی از دست داده اند، دچار 
این چالش هستند که چطور می بایست با همسرشان همدردی کنند تا قدری از آلام فرد 

سوگوار بکاهند.
 علائم سوگواری را بشناسیم

ابتدا به این بپردازیم که یک سوگواری عادی چه علائمی دارد؟ از غم و اندوه تا سرزنش 
خود، عذاب وجدان گرفته تا افسردگی، آرزوی مرگ خود ، اجتناب از دیدن تصاویر متوفی، 
خشم ، اشتغال مدام ذهنی و در نهایت عدم توانایی بازگشت به زندگی عادی و مشکلات 
ارتباطی و تنهایی همه اینها مسائلی است که ممکن است برای شخصی که عزادار است چه 
عزاداری کرده باشد و چه مثل شرایط فعلی امکان عزاداری کمتر وجود داشته باشد، پیش 
بیاید بنابراین این نکته خیلی مهم است که بتوانیم مهارت های کمک به عزیزانمان را در این 

شرایط پیدا کنیم تا آنها بتوانند به زندگی عادی با حداقل آسیب برگردند.
 نحوه مواجهه با یک فرد سوگوار

ممکن است یکی از اعضای خانواده همسر ، دوست یا نزدیکان ما دچار فوت عزیزی در 
این ایام شده باشند، بسیاری از ما نمی دانیم باید به یک فرد عزادار چه بگوییم و چطور او را 
آرام کنیم به همین دلیل ممکن است مواجهه با آن ها برای ما سخت باشد حتی اگر آن فرد 
همسر ما به طور مثال باشد اما این را باید به خاطر داشته باشیم که مهمترین نکته حضور ما 
، همدلی و حمایت ما است. حتی درزمانی که نمی دانیم چه چیز بگوییم همین سکوت و 

گوش کردن همدلانه بهترین واکنش ما می تواند باشد.
 چه بگوییم؟

1-گوش کنید و از حس و حال فرد داغدیده بپرسید
گوش کردن به آنچه فرد سوگوار مایل است بگوید، خیلی مهم است همیشه هم لازم 
نیست چیزی بگوییم یا توصیه و پاسخی بدهیم همین که گوش کنیم و بعد از حس و حالش 

بپرسیم باعث آرامش روان فرد عزادار می شود. 
2-با جملات ساده و مختصر ابراز تأسف کنید

گفت وگو درباره خاطرات مثبت و منفی متوفی و تمرکز بر خاطرات مثبت با جملات ساده و 
مختصر مهم است اینکه با اینکار ابراز تأسف از درگذشت فرد متوفی می کنیم. مثال هایی که 
برای همدردی مناسبند مثل: ”برای من ممکن نیست که حال تو رو درک کنم“، »همدردی 

من رو بپذیر«،  »غم و ناراحتی تو قابل تصور نیست«، »برای فقدان پیش آمده متاسفم«.
یا اگر همسرمان عزیزی از دست داده می توانیم به او بگوییم: »تلاش میکنم تا بتونی رنج 

و درد و تحمل کنی و درکت کنم«
3-از روزمرگی ها صحبت کنید

سعی کنید در خلال صحبت درباره سوگ و از دست رفتن عزیز، به مسائل روزانه زندگی 

هم بپردازید و از او بپرسید که چطور می تونید کمکش کنید. گاهی حتی آماده کردن یک 
غذا، خرید کردن یا حتی قدم زدن در کنار او، تسکین دهنده دردهای فرد سوگوار است.

۴-یادآوری خاطرات فرد متوفی
به همسر یا فرد سوگواری که برایتان مهم است بگویید که وقتی شرایط عادی شد حتما 
مراسم یادبودی شایسته برای متوفی برگزار خواهید کرد و زمان و تاریخ آن را مرتبط با 
زندگی فرد می کنید. بنابراین یادآوری کارها، خاطرات، فعالیت ها، علایق، مرور عکس ها و 
کلیپ های خاطره انگیز از فرد از دست رفته به اشتراک گذاری آن ها و تدوین کلیپ هایی از او 

خیلی می تواند کمک کننده باشد. 
5-عزاداری در فضای مجازی برگزار کنیم

قرار بگذارید در زمان معینی مراسم عزاداری مجازی برگزار کنید. در این قبیل مراسم، 
اجازه دهیم صاحبان عزا احساساتشان را ابراز کنند، به راحتی گریه کنند و خودشان را به 
صورت کامل تخلیه نمایند، در مورد عزیز از دست رفته حرف بزنند و احساسات خودشان 
درباره اتفاق پیش آمده را بیان کنند. همچنین اگر فرد دیگری از سوگواران دچار ویروس 

شده، با او همدردی و در روند طی کردن بیماری با او همراه باشیم.
5-از صحبت درباره مرگ طفره نروید

صابری ظفرقندی روانپزشک دراین باره معتقد است که نکته کلیدی این است نباید از 
گفت و شنود در مورد مرگ طفره رفت حتی اگر فرد عزادار یک  کودک است لازم است در 
مراسم یادبود و سوگواری مشارکت کند تا به تدریج به این باور برسند که مرگ یک رویداد 
برگشت ناپذیر است. اطرافیان باید توجه داشته باشند که مراحل سوگ با شوک و انکار، 
خشم و اعتراض، ناامیدی و درهم ریختگی شروع و ادامه یافته تا در نهایت به بهبودی منتهی 

می شود.
 چه نگوییم؟ 

1-صحبت درباره علل فوت و جزئیات آن و مقصر دانستن خود
صحبت کردن درباره علل فوت، کوتاهی یا مقصر بودن دیگران در بروز آن ، نه تنها کمکی 

به فرد سوگوار نمی کند، بلکه سبب افزایش ناامیدی یا خشم او می شود.
2-رفتارهای فرد سوگوار را قضاوت و انتقاد کردن و انگ زدن 

از قضاوت کردن درباره باورها و رفتارهای فرد سوگوار و نصیحت کردن او برای اصلاح 
باورهای ناکارآمد از طریق پرسش بدون قضاوت بپرهیزید. باورهای ناکارآمد فرد سوگوار 

ممکن است شامل این موارد باشد: »من مسئول مرگ او هستم«، »اگر از زندگی 
3-کوچک شمردن فوت عزیز

در صحبت هایمان حرفی نزنیم که به معنی کوچک شمردن از دست رفتن متوفی باشد 
مثل اینکه هر چیزی را سعی کنیم توضیح دهیم و منطقی توجیه  کنیم. 

۴-صحبت درباره جنبه های مثبت فقدان
اینکه بگوییم »حداقل درد نکشید« یا »در عوض فرزندتان سالم است« برای فرد سوگوار 

تسکین دهنده نیست.
5-سوالات تخصصی مان را از خانواده داغدیده نپرسیم

یکی از نکات منفی در ارتباط با یک خانواده عزیز از دست رفته این است که هیچ گاه 
سوالات تخصصی مان درباره کرونا را از این خانواده که داغ دیده اند نپرسیم درست است 
که آنها تجربه بیماری دارند اما با تازه شدن داغشان آنها را دچار عذاب و ناراحتی میکنیم. 
همچنین از دیگر نبایدهای مهم در ارتباط با فرد متوفی این است که از رویدادهای خانوادگی 
کنار بگیریم و اجازه دهیم او هم از فعالیت های لذت بخش که یادآور متوفی است ، کناره 
بگیرد، همچنین در جمع های دیگر به عنوان عامل پخش ویروس از این خانواده یاد نکنیم.

چطور فرد داغدار را دلداری بدهم؟

روش های همدلی با سوگواران کرونا
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یک مقام مسئول خبر داد؛

کاهش قیمت ها با توزیع مرغ گرم در بازار
معاون توسعه صنایع تبدیلی و کسب و کارهای کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی 
گفت: از چند روز گذشته شرکت پشتیبانی امور دام کشور روزانه حدود 300 تن 
مرغ گرم را با قیمت 18,500 تومان در بازار عرضه می کند که پایین تر از قیمت 

مصوب است.
امید گیلانپور در رابطه با علل افزایش قیمت مرغ در بازار، اظهار کرد: افزایش 
قیمت مرغ که در چند روز گذشته با آن مواجه بودیم ناشی از اتفاقاتی است که از 

ابتدای سال 99 بخش تولید با آن روبرو بوده است.
وی افزود: برای تولید محصولات پروتئین دامی، نیازمند واردات نهاده های دامی 
هستیم و تحریم و جهان گیر شدن کرونا باعث دو مشکل در کشور شد که یکی 
محدودیت تأمین ارز و دیگری افزایش قیمت غلات و نهاده های دامی در جهان 
به دلیل شیوع کرونا بوده است. گیلانپور تصریح کرد: این محدودیت ارز و افزایش 
قیمت نهاده های دامی در جهان، میزان نهاده قابل دسترس برای کشور را کاهش 
داد و باعث شد مقدار نهاده تأمینی برای تولید کاهش یابد. وی افزود: حدود 2.5 
میلیون تن نهاده مورد نیاز تا پایان آبان ماه کمتر تأمین شد و این کمبود نهاده، 
ترکیب نامناسب آن و توزیع نهاده در زمان نامناسب سبب شد که تولید با ریسک 
زیادی مواجه شود و تولیدکنندگان با توجه به این که گوشت مرغ شیب افزایشی 
قابل قبولی را داشت اما به واسطه عدم اطمینان به دسترسی به نهاده دامی انگیزه 
جوجه ریزی را از دست دادند. معاون توسعه صنایع تبدیلی و کسب و کارهای 
کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی در رابطه با زیان وارده به تولیدکنندگان جوجه 
یک روزه خاطرنشان کرد: بخش دیگری از حلقه این زنجیره یعنی تولیدکنندگان 
جوجه یک روزه هم به واسطه عدم توجه نهادهای قیمت گذار به هشدارهای ما 
مبنی بر ضرر و زیان بخش جوجه یک روزه در زمان کاهش جوجه ریزی، دچار افت 
شدید قیمت در هفته های متوالی به کمتر از قیمت مصوب شدند. وی افزود: در 
این شرایط تولیدکنندگان جوجه یک روزه میزان تولید را کاهش دادند و همین امر 
باعث کاهش جوجه ریزی در واحدهای جوجه گوشتی در مهرماه شد و امروز تبعات 
کاهش جوجه ریزی در این ماه را شاهد هستیم. گیلانپور با اشاره به این که مسئله 
مهم در تولید، پیوستگی تأمین نهاده ها و ایجاد اطمینان در تولید کنندگان است، 
عنوان کرد: اگر شرایط تحریم وضعیتی را برای کشور به وجود آورده که نمی توانیم 
بر تثبیت قیمت ها برای تولید کنندگان مطمئن باشیم، باید بتوانیم نهاده ها را به 
میزان کافی برای شان تأمین کنیم. وی ادامه داد: با وجود تمام تلاش ها در بانک 
مرکزی و وزارت صنعت، معدن و تجارت، تولیدکنندگان نهاده کمتری دریافت 
کردند و شاهد افزایش شدید قیمت بودیم. معاون توسعه صنایع تبدیلی و کسب 
و کارهای کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی تأکید کرد: بخش کشاورزی به عنوان 
یک بخش اقتصادی به بازار و مصرف کننده توجه دارد، مصرف کننده باید به 

قیمت مناسب کالا را تهیه کند و تقاضای خود را افزایش دهد.

معاون سازمان امور مالیاتی:

۴۰۰هزار میلیارد ریال فرار مالیاتی در 
کشور وجود دارد

معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: به طور متوسط فرار 
مالیاتی در جهان حدود 15 درصد است اما فرار مالیاتی در ایران بسیار بیشتر و 
بین 25 تا 30 درصد برآورد شده که براساس برآوردهای ریالی می توان گفت حدود 

400 هزار میلیارد ریال فرار مالیاتی در ایران وجود دارد. 
محمد مسیحی روز پنجشنبه در نشست شورای هماهنگی دستگاه های تابعه 
وزارت امور اقتصادی و دارایی در هرمزگان افزود: چیزی که نظام مالیاتی را متأثر 
می سازد و فرار مالیاتی را اشاعه می دهد حجم معافیت های مالیاتی است، چیزی 
حدود ۶0 درصد اقتصاد کشور از معافیت یا شبه معافیت برخوردار است. وی ادامه 
داد: شبه معافیت یعنی جاهایی که مالیات ها مؤثر نبوده و یا پایه های مالیاتی 
واقعی نیست که وجود این میزان معافیت و شبه معافیت موجب می شود کسانی 
که مالیات می پردازند احساس نابرابری کرده و به سمت فرار مالیاتی هم سوق داده 

شوند.

رییس جمهوری گفت: اقتصاد ایران اقتصادی بزرگ و مقاوم است و ایران 
می تواند نیازمندی های منطقه و حتی جهان را در برخی از موارد ارزان تر و 

راحت تر تأمین کند. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز پنجشنبه در آیین بهره برداری 
از طرح های ملی وزارت نفت که به صورت ویدئوکنفرانسی برگزار شد، اظهار 
داشت: در شرایطی که دشمنان ما می خواستند ما را تحریم کنند و ایران را 
منزوی کنند و در شرایطی که با تصور خام خود می خواستند ما را نسبت به آینده 
کشور مایوس کنند، در یک هفته شاهد افتتاح 3 طرحی هستیم که ارزش آن 

30 هزار میلیارد تومان است.
وی ادامه داد: برای افرادی که در این مدت علیه ملت ایران طراحی های شوم 
کردند، باورکردنی نیست که ما در یک روز در ایران 30 هزارمیلیارد تومان طرح و 

پروژه مهم را به افتتاح برسانیم.
روحانی با بیان اینکه برای این طرح ها رقمی حدود هزار میلیارد دلار هزینه 
شده، در خصوص اهمیت طرح اوره و آمونیاک گفت: محصولات این طرح 
صادراتی است و ما در داخل امکاناتی داریم که نیاز ما را تامین کند بنابراین هم 

جهش صادرات و هم جهش تولید است.
وی همچنین درخصوص طرح فرآورش 50 هزار بشکه در روز گفت: با این 
مدل فرآورش اولین بار است که در این صنعت قدم گذاشتیم و کار را برای ما 

بسیار آسان کرده است.
رییس جمهوری با تاکید بر اهمیت مسئله مخازن نفت در کشور گفت: یکی 
از طرح های اساسی که کشور نیاز دارد تاسیس مخازن بزرگ هم برای نفت و 
هم برای معیانات و هم برای گاز است. علت این که ما گاهی در گاز در زمستان 
ها  سال  این  در  البته  که  است  مخازن  ذخیره  خاطر  به  داشتیم  مشکلاتی 

مشکلی نداریم و امروز شاهد این طرح بزرگ در سه استان خوزستان و بوشهر و 
چهارمحال بختیاری بودیم.

روحانی افزود: ایران ثابت کرد که در این سه سال جنگ، البته قبل از آن هم 
در دوران تحریم هم مقاومت و ایستادگی کرد. اما در این سه سال در یک جنگ 

بودیم و با همه توان روبروی ملت ایران آمدند و شکست مفتضحانه خوردند.  
رییس جمهوری ادامه داد: آنهایی که می خواستند در سال 97 ملت ایران 
جشن 22 بهمن نبیند و آنها وارد ایران شوند، همه سرنگون شدند و همه دوران 
قلدری های آنها پایان یافت و چند هفته دیگر به زباله دان تاریخ ریخته می شوند. 
این ملت ایران بود که مقاوم ایستاد و پیروز شد و این دشمنان ایران بودند که 

دچار شکست شدند.
اقتصاد ایران نشان داد که یک اقتصاد بزرگ و مقاوم است 

وی ادامه داد: اقتصاد ایران نشان داد که یک اقتصاد بزرگ و مقاوم است.  فکر 
نمی کنم در منطقه هیچ کشوری چنین قدرتی داشته باشد که بتواند در سه 
سال جنگ مداوم رویارو بایستد و پیروز شود که این عظمت،  قدرت و تاب آوری 
ملت ایران در سایه خوداتکایی مردم و درون زایی است البته ژئوپلتیک ایران یکی 

از نکات اساسی است.
روحانی یادآور شد: ملت ایران همیشه با فرهنگ خود کار بزرگی کرده است. اما 
ایران یک نقطه مهم از نظر جایگاه جغرافیایی و ژئوپلتیک است که هیچ قدرتی در 
دنیا نمی تواند ایران را نه برای منطقه و نه برای جهان حذف کند خیلی ها آمدند 

که ایران را از بین ببرند و نتوانستند.  
روحانی با بیان اینکه برای ما و برای ملت ما و دنیا، آینده ایران بسیار مهم است، 
گفت: آینده امیدوارکننده هم برای ایران هم منطقه مهم است. ایران آباد و 

پیشرفته تنها برای مردم ایران مهم نیست بلکه برای منطقه و جهان است.
وی اضافه کرد: ایران به خاطر قابلیت های بسیار بزرگی که دارد، می تواند 
نیازمندی های منطقه و حتی جهان را در برخی از موارد ارزان تر و راحت تر تامین 
کند. رییس جمهوری خاطرنشان کرد: این قابلیت ها امروز در سایه تلاشهای 
اندیشمندان، دانشمندان و دانشگاهیان ایجاد شده است. در دانشگاه های ما 
کارهای بسیار خوبی انجام می شود و  این همه مهندسانی که تربیت می شوند، 

سرمایه بسیار بزرگی هستند.
رییس دولت دوازدهم با مهم خواندن سرمایه انسانی، اظهار کرد: اگر بتوانیم 
در صنعت دارای یک جهش و شتاب بسیار ارزشمند باشیم به ارکان آن نیازمندیم 
که رکن نخست آن، سرمایه است. در واقع اگر سرمایه نباشد نمی توانیم کاری 

انجام دهیم.
روحانی درباره طرحی که امروز با مشارکت سرمایه گذار خارجی افتتاح شد، 
گفت: امروز طرحی با سرمایه خارجی افتتاح شد و سرمایه خارجی و داخلی در 
کنار هم با پروژه های عظیم و بزرگی داریم، می توانیم تحولات بسیار بزرگی را در 

صنعت و سایر حوزه ها مانند خدمات وکشاورزی شاهد باشیم.
رییس دولت تدبیر و امید موضوع دوم مورد نیاز برای جهش تولید را مواد 
اولیه برشمرد و گفت: خوشبختانه در بسیاری از این موارد، خصوصا در بخش 

پتروشیمی مواد اولیه و گاز در اختیار ما است و این خیلی مهم است. 
وی ادامه داد: اگر از جای دیگر این مواد اولیه را بیاوریم معلوم نیست به صرفه 
و اقتصادی باشد. در بسیاری از موارد در صنعت پتروشیمی، نفت، گاز، فولاد، 
مس و آلومینیوم خیلی از صنایع بزرگ کشور، مواد اولیه را در اختیار دارند و این 

یکی از نکات بسیار مهم است 
رییس جمهوری تکنولوژی را مسئله سوم برای جهش تولید ذکر کرد و گفت: 
تکنولوژی نباشد، حداقل استفاده را با قیمت گران و غیررقابتی می توان برد. 
گاهی چیزی تولید می کنیم که با دنیا نمی توانیم رقابت کنیم. درحالی که در 
تولید باید بتوانیم با جهان در حال رقابت باشیم و محصولات خود را صادر کنیم و 

این تکنولوژی هم باید داخلی و هم خارجی باشد. 
تعامل سازنده در کنار قدرت ملی مفید است 

وی ادامه داد: شرکت های دانش بنیان ما پیشرفت های بسبار خوبی در همه 

زمینه ها دارند. از تکنولوژی خارجی هم استفاده کردیم و باز هم استفاده می 
کنیم. هیچ وقت آمریکا و دشمنان ما نتوانستند مانع شوند و در جایی که نیاز 

داشتیم تکنولوژی را از خارج به داخل کشور آوردیم.
وی اضافه کرد: البته با وجود تحریم و فشارها،  گاهی تکنولوژی گرانتر و گاهی 
ارزانتر می شود اما به اصل وارد کردن تکنولوژی به کشور نتوانست مانع ایجاد 

کند.
رییس دولت دوازدهم پایه چهارم جهش تولید را بازار عنوان و تصریح کرد: اگر 
چیزی را می خواهید تولید کنید، باید تقاضا و بازار باشد. بخشی از بازار، بازار 
داخلی است و بخش بزرگی از بازار، بیرون است میلیاردها نفر جمعیت در بیرون 
است و به 80 میلیون جمعیت داخلی نباید نگاه کنیم. باید جمعیت یک میلیارد 
و سیصد و یک جمعیت متنوع را ببینیم و اینجاست که می تواند تعامل سازنده 

ما موثر باشد.
وی با بیان اینکه تعامل سازنده در کنار قدرت ملی مفید است، افزود: التماس، 
تعامل سازنده نیست. تعامل سازنده یعنی  قدرت ملی و یعنی در جایگاهی قرار 
بگیریم که آنها به ما نیازمندند و ما هم علاقه مندیم با آنها تجارت و تعامل داشته 

باشیم؛ بخریم و بفروشیم. 
رییس جمهوری گفت: امروز در کشور ما این چهار اصل وجود دارد و ملت ما در 
یک مسیر صحیح و درستی قرار گرفته است. کسی هم نمی تواند از افکار عمومی 
ملت فاصله بگیرد. در جمهوری اسلامی ایران همه حرکت های ساختاری ما بر 

مبنای مردم سالاری است.
پنجشنبه های ما گواه ایستادگی ملت در برابر توطئه دشمنان است

روحانی خاطرنشان کرد: همه باید برای خدمت به مردم، افتخار و سرافرازی 
ایران تلاش کنیم. طرح های امروز به ملت ما و جهان نشان می دهد، جوانان، 
کارگران، مهندسان و مدیران ما با تمام وجود در میدان هستند و توانستیم در 
یک هفته 30 میلیارد تومان در شرایط ته تحریم بلکه در شرایط جنگ اقتصادی 

افتتاح کنیم.
رییس دولت دوازدهم گفت: پنجشنبه های ما گواه تاریخ و شهادت ایستادگی 
ملت ما است. پنجشنبه های ما در تاریخ شهادت می دهد ملت ما مقاوم است 
و در برابر توطئه دشمنان ایستادگی می کند اما عقب نشینی نمی کند و مسیر 

پیشرفت خود را تا پیروزی نهایی پیش می رود.
وزرای نفت، جهاد کشاورزی و صمت طرح های خود را به ستاد اقتصادی ارایه 

کنند 
به گزارش ایرنا حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی پیش از بیان سخنان 
خود و در جریان افتتاح طرحهای ملی وزارت نفت گفت: نکته ای که مقام معظم 
رهبری روز سه شنبه بر آن تاکید کردند درخصوص جهش تولید باید سه اقدام 

مهم انجام شود.
وی افزود: در مساله خودروسازی، صنعت نفت و در مساله نهاده های دامی که 
امیدوارم سه وزیر ما زنگنه، رزم حسینی و خاوازی تلاش کنند که هرچه سریعتر 
طرح خود را به ستاد اقتصادی ارایه کنند تا تصویب کنیم که سریعا اجرایی شود.
روحانی در جریان افتتاح پتروشیمی لردگان در استان چهارمحال و بختیاری 

گفت: این پروژه ظرف 4 سال می تواند کل سرمایه گذاری خود را برگرداند.
روحانی افزود: اگر سالانه 240 میلیون دلار درآمد این پروژه باشد معنی آن 
این است که ظرف 4 سال با ظرفیت کامل کار کند کل سرمایه گذاری را بر می 

گرداند.
وی ادامه داد: این موضوع برای مردم و سرمایه گذاران ما مهم است که طرح 
عظیم و بزرگ صنعتی که رقمی بالای 800 میلیون دلار در آن هزینه شده است 

بتواند ظرف 4 سال کل سرمایه گذاری را برگرداند.
رییس جمهوری یادآور شد: 80 درصد پرسنلی که برای تکمیل این پروژه 
تلاش می کنند و بعدا هم برای  اداره این پروژه فعال خواهند بود بومی هستند 
که این بسیار مهم است که یک پژوه عظیمی در یک استان فعال می شود بتوانیم 

از نیروهای بومی آن استان استفاده کنیم.

روحانی در آیین بهره برداری از طرح های ملی وزارت نفت :

 ایران می تواند نیازهای منطقه و جهان را ارزان تر تامین کند

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 1399۶033000100884۶ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000007 مربوط به زینب خراسانی حصارشنه فرزند عباس در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 54 مترمربع پلاک شماره 11135/1144 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

میرزا عبداله توسلی صادره در دفتر 197 صفحه 174)م الف 8239(
2- رای شماره 1398۶0330001009801 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001002023 مربوط به اصغر قربانی فرزند محمد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 12۶ مترمربع پلاک شماره 10951 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 171427 مورخ 1391/04/27 

دفترخانه 3 قم)م الف 8240(
 3- رای شماره 1399۶0330001007۶32 مربوط به پرونده کلاسه 13991144300010009۶9 مربوط به علی ایل خانی فرزند غلامرضا در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 152/75مترمربع پلاک شماره 9439 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

19۶0۶4 مورخ 1399/0۶/02 دفترخانه 3 قم)م الف8241(
4-رای شماره 1399۶0330001007۶31 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001000144 مربوط به ذکرا عباسی فرزند اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 152/75 مترمربع پلاک شماره 9439 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 192725 

مورخ 1398/07/08 دفترخانه 3 قم به استثنا ثمنیه عرصه و اعیان)م الف8242(
5-رای شماره 1399۶0330001005۶40 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001002053 مربوط به زهرا کوتاوی فرزند عبدالستار در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 150/50مترمربع پلاک شماره 10455 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل طاهر خو صادره در دفتر 308 صفحه 513)م الف8243(
۶-رای شماره 1399۶033000100۶498 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001002131 مربوط به سیدتقی حسینی زاده فرزند سیدمحمد در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 110مترمربع پلاک شماره 11190 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از رضا کاظمی احدی از وراث غلامحسین کاظمی )م الف8244(
7-رای شماره 1399۶033000100۶499 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000503 مربوط به زهرا جعفری فرزند اسداله در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 110مترمربع پلاک شماره 11190 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از رضا کاظمی احدی از وراث غلامحسین کاظمی)م الف8245(
8- رای شماره 1399۶03300010085۶8 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000822 مربوط به زهرا رجبی دوبخشری فرزند مسیب در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 117/50مترمربع پلاک شماره 39۶5/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 81۶32 مورخ 

1377/0۶/1۶ دفترخانه 15قم)م الف824۶(
9-رای شماره 1399۶0330001008308 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000۶41 مربوط به مصطفی پاکاری فرزند ولی اله در یک و نیم دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 212/43 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 

در دفتر الکترونیکی 139820330001000299 )م الف8247(
10-رای شماره 1399۶0330001008309 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000۶42 مربوط به محسن کوره پز قمی فرزند رضا در یک و نیم دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 212/43مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر الکترونیکی 139820330001000298)م الف8248(
11-رای شماره 1399۶0330001008310 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000۶43 مربوط به سیدمهدی رحمتی فرزند سیدمحمد در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 212/43مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر الکترونیکی 139820330001000297 )م الف8249(

12-رای شماره 1399۶0330001003089 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001131 مربوط به اکرم اشرفیان فرزند علی در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 98/95مترمربع پلاک شماره 10303اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از خاتون 

عرب خراسانی از سند قطعی 1037۶ مورخ 50/12/19 دفترخانه 1۶قم)م الف8250(
13-رای شماره 1399۶0330001008951 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001082 مربوط به علیرضا سبزئی فرزند میرزاعباس در 3۶/75 سهم 
مشاع از 147/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75مترمربع پلاک شماره 10921اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم سند قطعی به شماره 23838 مورخ 1398/10/23 دفترخانه 74 قم )م الف8251(
14-رای شماره 1399۶0330001008952 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001083 مربوط به محسن محمدی فرزند نادعلی در 37سهم مشاع از 
147/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75 مترمربع پلاک شماره 10921اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند قطعی به شماره 3۶034 مورخ 1399/05/12 دفترخانه 70 قم)م الف8252(
15-رای شماره 1399۶0330001008953 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001084 مربوط به فاطمه شاکری فرزند مجتبی در 37 سهم مشاع از 
147/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75مترمربع پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند قطعی 3۶034 مورخ 1399/05/12 دفتر 70 قم)م الف8253(
1۶-رای شماره 1399۶0330001008954 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001085 مربوط به فاطمه خانی فرزند علی در 37 سهم مشاع از 147/75 
سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 147/75 مترمربع پلاک شماره 10921اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 3۶034 مورخ 1399/05/12 دفترخانه 70 قم )م الف8254(
17-رای شماره 1399۶03300010083۶7 مربوط به پرونده کلاسه 13991144300010009۶5 مربوط به زهره معماری فرزند محمدتقی در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 114/90مترمربع پلاک شماره 1/53 اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 14833 مورخ 1397/12/18 

دفترخانه 77قم)م الف825۶(
18-رای شماره 1399۶0330001008374 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000788 مربوط به سیدحسین خداشناس فرزند سیدرضا در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 180مترمربع پلاک شماره 10530 و 11195 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 8470 مورخ 

1392/0۶/17 دفترخانه ۶2قم)م الف8257(
19- رای شماره 1399۶0330001009505 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000577 مربوط به ابوالقاسم سیار فرزند هدایت اله در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 198مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 3۶983 مورخ 1397/09/18 

دفترخانه 42قم)م الف8258(
20-رای شماره 1399۶0330001008843 مربوط به پرونده کلاسه 13981144300010021۶3 مربوط به فاطمه خوش خبری فرزند اسمعیل در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 41/93مترمربع پلاک شماره 1100۶اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سعید 

اکبری صادره در دفتر 170 صفحات 298 و 301 و 304 از سند قطعی به شماره 18351 مورخ 90/08/17 دفترخانه 42 قم)م الف82۶0(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 

را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/09/08
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/09/2۴
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند
1- رأی شماره 1399۶033000201402۶ مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002779مربوط 
به علیرضا اخیر فرزند محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 189/50 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2181 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سید احمد فاتحی خریداری نموده است)م الف8255(
2- رأی شماره 1399۶0330002011800 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001281 مربوط 
به روح اله ابوطالبی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90 
مترمربع پلاک 2570/122/183 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی 

سند رسمی شماره 21744 مورخ 98/2/3 دفترخانه 74 قم)م الف8259(
3- رأی شماره 1399۶0330002012127 مربوط به پرونده کلاسه 139211443000200274۶ مربوط 
به حسینعلی شعبانی فرزند عروجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
137/70مترمربع پلاک شماره 1947/133/348 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند رسمی 19990 مورخ 54/11/5 دفترخانه 1۶قم صفحه 128 دفتر 399 ذیل ثبت 73970)م 

الف82۶1(
4- رأی شماره 1399۶0330002010558 مربوط به پرونده کلاسه 139911443000200011۶ مربوط 
به رحمان تارویردی پور فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
58مترمربع پلاک شماره فرعی از 185۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سهراب شاملو جانی بیک خریداری نموده است )م الف82۶2(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/09/08 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/09/2۴
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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برابر  تهاجمی  فاز  در  ضعیفش  عملکرد  ادامه  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
نفت مسجدسیمان به تساوی صفر بر صفر رضایت داد. مدافع عنوان قهرمانی در سه 

بازی ابتدایی فصل خود تنها یک گل به ثمر رسانده است. 
به گزارش ایرنا؛ عصر روز )پنجشنبه( در هفته سوم لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
ایران، نفت مسجدسلیمان در ورزشگاه »شهید بهنام محمدی« به مصاف پرسپولیس 

رفت که این دیدار با تساوی بدون گل همراه شد.
قضاوت این دیدار را »اشکان خورشیدی« با کمک های »علیرضا ایلدورم« و »هادی 

طوسی« قضاوت این دیدار را برعهده داشت.
پرسپولیس با چند تغییر نسبت به دیدار گذشته و نیمکت نشینی »وحید امیری« و 
»احسان پهلوان« و حضور »بشار رسن« و »کمال کامیابی نیا« در ترکیب اصلی، بازی 

را آغاز کرد.
»یحیی گل محمدی« سرمربی پرسپولیس که در دیدار قبلی تیمش از روی نیمکت 

اخراج شد، بازی امروز را از روی سکوها تماشا کرد.
در دقایق ابتدایی، توپ به طور متوالی در میانه میدان از سوی بازیکنان از دست 

می رفت.
در دقیقه 14 ضربه سر »محمد بلبلی« نخستین فرصت بازی را ایجاد کرد اما توپ از 

کنار دروازه میهمان بیرون رفت.
دقیقه 20 ارسال »سعید آقایی« پرسپولیس را در موقعیت ایده آلی قرار داد که 

»مهدی عبدی« با بی دقتی توپ را به کنار دروازه میزبان کوبید.
در دقیقه 38 حکرت تیمی زیبای بازیکنان پرسپولیس، »بشار رسن«  را در آستانه 
گلزنی قرار داد که این هافبک عراقی با خطای دروازه بان میزبان سرنگون شد و داور با 

تاخیر چند ثانیه ای، اعلام پنالتی کرد.
»سیامک نعمتی« پشت توپ ایستاد که ضربه او به تیرک دروازه نفت برخورد کرد و 

گل نشد.
در ابتدای نیمه دوم، »وحید امیری« و »احسان پهلوان« جایگزین »مهدی شیری« و 

»میلاد سرلک« شدند تا پرسپولیس کار را تهاجمی تر دنبال کند.
در حالی که بازی سرعت لازم را نداشت در نیمه دوم بارش باران نیز شرایط را سخت تر 

کرد.
تیم تحت هدایت گل محمدی همچون دو دیدار قبلی خود توانی برای ایجاد موقعیت 
خطرناک و رسیدن به گل نداشت و تنها »علی شجاعی« در دقیقه 88 صاحب موقعیت 
خوبی شد که ضربه سر او را »احمد گوهری« مهار کرد تا این دیدار با تساوی صفر بر 

صفر همراه شد.
با این اوصاف مدافع عنوان قهرمانی در سه دیدار ابتدایی فصل جدید تنها یک گل و 

آنهم از روی نقطه پنالتی به دست آورده است.
پرسپولیس با تساوی در دیدار امروز به امتیاز پنج رسید و در رتبه پنجم قرار گرفت و 

نفت مسجدسلیمان هم سه امتیازی شد.
ترکیب نفت

نوروزی فرد، سجاد  بهروز  ناییج پور،  مقتدایی، مصطفی  احمد گوهری، مجتبی 
احمدی،  محمدمهدی  بوعذار(،  بلبلی)عباس  محمد  ایزدی(،  جعفری)مهدی 
محمدمهدی محبی)فرید بهزادی کریمی(، نیما انتظاری، میثم تهیدست و ساسان 

حسینی )مهران امیری(
ترکیب پرسپولیس

آقایی،  سعید  حسینی،  جلال  سید  زادگان،  کنعانی  محمدحسین  لک،  حامد 
مهدی شیری)وحید امیری(، میلاد سرلک)احسان پهلوان(، احمد نوراللهی، بشار 
رسن)بشار رسن(، کمال کامیابی نیا، سیامک نعمتی و  مهدی عبدی )آرمان رمضانی(

مطهری: دنبال عذر و بهانه نیستیم
 پنالتی گل می شد روند بازی تغییر می کرد

مربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: دنبال عذر و بهانه نیستیم اما با شرایط سختی 
مقابل نفت مسجد سلیمان قرار گرفتیم. 

 حمید مطهری پس از تساوی صفر بر صفر پرسپولیس مقابل نفت مسجد سلیمان 

در هفته سوم لیگ برتر اظهار داشت: قبل از اینکه به مسائل فنی بپردازم واقعا از اینکه 
تیم نفت مسجد سلیمان در لیگ برتر سهیمه دارد خوشحال هستم اما به خاطر اینکه 
مردم این شهر همیشه خوشحال باشند، امکانات مسجد سلیمان کم است و واقعا از 

مسئولان می خواهم به این شهر رسیدگی کنند.
وی افزود: این تیم در لیگ برتر است. من و یحیی گل محمدی دنبال عذر و بهانه 
نیستم اما در شان مسجد سلیمان نیست که یک هتل نداشته باشد. دو ساعت و نیم 
از اهواز در راه بودیم و مستقیم به رختکن رفتیم. از مسئولان شهری و کشوری و دولت 
می خواهم به شهرهایی مثل مسجد سلیمان کمک کنند زیرا شرایط برای تیم هایی 

مثل ما سخت می شود. حداقل باید مسجد سلیمان یک هتل داشته باشد.
مربی تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: فوتبال با سرعت بالا و خوبی دیدیم. بازی در 
یک سوم میانی سرعت خیلی خوبی داشت و تیم مسجد سلیمان با از دست دادن توپ 
به سرعت فرم دفاعی می گرفت و باید به فوتبال غیر کلاسیک رو می آوردیم اما شگرد 
پرسپولیس فوتبال کلاسیک و بازیسازی از عقب است. باید حملات غیر کلاسیک هم 
ایجاد می کردیم که با تعویض های خود سعی کردیم این کار را هم انجام بدهیم که این 

اتفاق هم افتاد اما از موقعیت ها استفاده نکردیم.
وی افزود: اگر پنالتی تیم ما گل می شد روند بازی تغییر می کرد و با باز شدن تیم نفت 
کار ما هم راحت می شد. کارمان را سخت کردیم اما بچه های ما خیلی زحمت کشیده 

و خوب کار کردند. به آنها خسته نباشید می گویم.
مربی تیم پرسپولیس درباره دلیل حضور نداشتن وحید امیری و احسان پهلوان 
در ترکیب این تیم گفت: حدود 25 روز دیگر فینال آسیا را پیش رو داریم و باید برنامه 
های مختلف را بررسی کنیم تا ان شاءالله بتوانیم برای آن بازی در اوج باشیم. پهلوان 
و امیری بازیکنان خوبی هستند اما باید با تست کردن برنامه های مختلف خود را برای 

آن دیدار آماده کنیم.
حسینی: موقعیتی به پرسپولیس ندادیم

سرمربی نفت مسجدسلیمان می گوید یحیی گل محمدی همیشه نقش استاد را 
برای او دارد. 

سید مجتبی حسینی، سرمربی نفت مسجدسلیمان بعد از تساوی تیمش مقابل 
پرسپولیس، اظهار کرد: افتخار می کنم که دستیار گل محمدی بودم. او همیشه استاد 
من است. ما آنالیز خوبی روی پرسپولیس داشتیم و بازیکنانم برابر یکی از بهترین های 
ایران و آسیا بازی پایاپای را ارائه کردند. اگر بازیکنان ما تجربه داشتند، می توانستیم به 

پرسپولیس تیم ضربه بزنیم.
سرمربی نفت مسجدسلیمان تاکید کرد: به شرف بازیکنانم درود می فرستم چرا 
که در فاصله یک هفته به مسابقات تیم  کامل نداشتیم اما در این بازی شجاعانه عمل 
کردیم. این معجزه فوتبال است که تیمی مثل ما یک هفته به شروع مسابقات بسته 
می شود اما مقابل تیمی مثل پرسپولیس این طور بازی می کند. جا دارد از فرماندار 

مسجد سلیمان تشکر کنم که با واریز مبالغی باعث افزایش روحیه تیم ما شدند.
و  اشاره کرد  دیدار دشوار  این  به  همچنین مجتبی حسینی در نشست خبری 
گفت: پرسپولیس یکی از بهترین تیم های ایران است. توانستیم روزنه ها را ببندیم. 
می دانستیم سمت راست این تیم قدرتمند است و اکثر حملات از این سمت طراحی 
می شود. از طرفی چشم به ضدحملات داشتیم که در چند مورد می توانستیم به این 

تیم ضربه بزنیم اما فکر اصلی ما این بود که به حریف موقعیتی ندهیم. 
و کمترین  راه خیلی زحمت کشیدند  این  در  ما  بازیکنان  وی خاطرنشان کرد: 
موقعیت را به تیم حریف دادیم. به غیر از ضربه سر بازیکن پرسپولیس در دقیقه نود، 
هیچ موقعیتی به این تیم ندادیم. جا دارد از بازیکنانم تشکر کنم. امروز جای تماشاگران 

خالی بود و مطمئنم حضور پرشور آن ها در آینده به ما کمک خواهد کرد. 

توقف مدافع عنوان قهرمانی در مسجدسلیمان؛

پرسپولیسِ بی زَهر؛ این تیم مدعی نیست
از سوی مدیر تیم مطرح شد؛ 

تیم هندبال پاس قم تهدید به انحلال کرد
مدیر تیم هندبال پاس قم ضمن تهدید به اعلام انحلال این تیم، دلیل این 
تصمیم را عدم حمایت مسئولان استان و بی توجهی همگان به این تیم عنوان کرد 
محسن ولیان در گفت وگویی اظهارداشت باتوجه به عدم حمایت مسئولان 
در استان قم وبی توجهی همگان به این تیم، برخلاف میل باطنی باتوجه به 
شایستگی های بازیکنان ونتایج خوبی که تا اینجای لیگ برتر بدست آوردیم در 

صورت ادامه این وضعیت، مجبور به اعلام انحلال تیم خواهیم شد. 
وی ادامه داد: از کل هزینه های تیم، فقط مبلغ 20میلیون تومان توسط اداره 

کل ورزش وجوانان به این تیم لیگ برتری کمک شده است.
مدیر تیم هندبال پاس قم افزود: تیم ما توقع زیادی از مسئولان و نمایندگان 
مجلس استان قم نداشته است اما همگان با اینکه این تیم ظرفیت بالایی دارد به 

آن به طور کامل بی توجه هستند.
ولیان تاکید کرد: تا کنون به جز کمک اندک اداره کل ورزش و جوانان قم، هیچ 
کمکی به ما نشده و این در حالی است که اکثر تیم های حاضر در لیگ برتر در 
رشته های مختلف کمک های میلیاردی ازمسئولان و نهادهای دولتی استان خود 

دریافت کرده اند.
وی ادامه داد: بنده چندین مرتبه مصاحبه کردم واعلام نمودم که اگر به این تیم 
کمک نشود این تیم هم به خاطره ها خواهد پیوست و به طور رسمی انحلال تیم 

را اعلام خواهم کرد.
تلاش خبرنگار ایرنا برای پیگیری وضعیت این تیم از مسئولان استان ادامه دارد.

مدیر تیم هندبال پاس قم پیش از این در 25 آبان 99 در نشست خبری با تاکید 
بر اینکه این تیم از نظر مالی به شدت دچار مشکل است، حمایت از تیم پاس قم را 

مطالبه جامعه هندبال از مسئولان استان دانسته بود.
هندبال پاس قم سال گذشته با تکیه بر ظرفیت جوانان بومی پس از هفت سال 
موفق به کسب مجوز صعود به لیگ برتر شد و این مهم در حالی رقم خورد که این 

تیم با مشکلات زیادی دست به گریبان بوده و هست.
دور رفت فصل جاری لیگ برتر هندبال مردان کشور طی دو مرحله برگزار شد که 

مرحله رفت این مسابقات در روز جمعه، 23  آبان ماه به پایان رسید.
صنعت مس کرمان، نفت و گاز گچساران، فولاد مبارکه سپاهان، نیروی زمینی 
شهید شاملی کازرون، ستارگان دشتستان، فراز بام خائیز دهدشت، زغال سنگ 
طبس، ذوب آهن اصفهان، کیمیا کاشت کردستان، پرسپولیس بهبهان، پاس ناجا 

قم و پرواز هوانیروز تیم های حاضر در این دوره از لیگ برتر هندبال هستند.

رئیس هیات تیراندازی استان قم خبرداد

توسعه تیراندازی قم با مشارکت نهادهای 
دولتی و خصوصی

رئیس هیات تیراندازی استان قم از آمادگی این هیات برای مشارکت با ارگان ها 
و نهادهای دولتی و خصوصی در زمینه آموزش و توسعه تیراندازی و حضور در 

مسابقات کشوری خبر داد. 
هرگونه  آمادگی  قم  استان  تیراندازی  هیأت  کرد:  متقیان نژاد  اظهار  محمد 
همکاری و مشارکت با تمامی ارگان ها و نهادهای خصوصی یا بخش خصوصی در 
راستای ترویج و آموزش تیراندازی، اعزام تیم به مسابقات کشوری مختلف، حمایت 
و همکاری در راستای تجهیز برای احداث سالن تیراندازی و سایر زمینه های را 

دارد.
وی با بیان اینکه بخشی از تجهیزات رشته تیراندازی تغییر کرده و هم اکنون 
یکی از نیازهای اساسی این رشته به شمار می رود، اضافه کرد: هیأت قم در بحث 
سالن های الکترونیکی یکی از چند هیأت سراسر کشور است که به این تجهیزات 
مجهز نشده، در واقع اکثر استان ها حداقل یک سالن الکترونیکی در اختیار هیأت 
را دارند که بیشترین حمایت را هم در بحث تجهیز این رشته ادارات کل استان ها 

انجام داده اند.
رئیس هیات تیراندازی استان قم خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه قم یک شهر 
مذهبی و پایگاه شیعه محسوب می شود، زیبنده نیست که در رشته تیراندازی که 
یک ورزش سفارش شده و مورد تأکید در دین مبین اسلام است، حداقل یک 

سالن ورزشی مجهز و با امکانات روز این رشته نداشته باشد.
وی عنوان کرد: با حمایت های مدیرکل ورزش و جوانان استان قم خوشبختانه 
بعد از چند سال پیگیری و تلاش توانستیم فضای مناسبی را آماده کنیم و با توجه 
به شرایط کرونایی و احتمال اینکه برگزاری مسابقات به صورت آنلاین باشد الان 
نیاز اساسی و مهم رشته تیراندازی، برخورداری از دستگاه الکترونیکی است و اگر 
این دستگاه نباشد هیچ گونه مسابقه رسمی و تمرین رسمی را نمی توانیم برگزار 

کنیم.
متقیان نژاد تصریح کرد: اگر نتوانیم شرایطی را فراهم کنیم که این دستگاه ها 
در اختیار ورزشکاران این رشته قرار بگیرد، در واقع نباید انتظاری از تیراندازان قم 
داشت و فقط می توانیم در موضوع همگانی این رشته فعالیت کنیم اما در بخش 
حرفه ای هیچ حرفی برای گفتن نخواهیم داشت که امیدوار هستیم، مدیرکل 
ورزش و جوانان و معاونت توسعه منابع و پشتیبانی این اداره حمایت های لازم را 

داشته باشند تا بتونیم این دستگاه ها را برای تیراندازی قم فراهم کنیم.

لیگ برتر فوتبال؛

شهرخودرو بازی برده را با تساوی
 عوض کرد

تیم شهرخودرو که با گل دقایق پایانی »معراج پورتقی« از صنعت نفت آبادان 
پیش افتاده بود با دریافت گل تساوی توسط »طالب ریکانی« مقابل این تیم 

متوقف شد و از کسب پیروزی خانگی باز ماند. 
روز )پنجشنبه( و در هوای سرد ورزشگاه امام رضا )ع( که با وزش باد شدید همراه 
شده بود، تیم شهر خودرو از صنعت نفت آبادان پذیرایی کرد و با کسب تساوی یک 

بر یک برابر این تیم متوقف شد.
ابتدا پورتقی در دقیقه 82 توپ را درون دروازه صنعت نفت جای داد و تیمش را 

پیش انداخت.
»طالب ریکانی« نیز در دقیقه 3+90 از روی نقطه پنالتی گل تساوی بخش 

صنعت نفت را به ثمر رساند و بازی را به تساوی کشاند.
شاگردان »سید مهدی رحمتی« که در هفته نخست رقابت های لیگ برتر تیم 
ماشین سازی را با نتیجه قابل توجه سه بر صفر شکست داده و در هفته دوم با 
نتیجه یک بر صفر مغلوب پیکان شده بودند، با کسب یک امتیاز این دیدار 4 
امتیازی شدند. شاگردان »سیروس پورموسوی« نیز که در هفته نخست با نتیجه 2 
بر یک از سد پیکان گذشته و در هفته دوم با نتیجه یک بر صفر مقابل پرسپولیس 
مدافع عنوان قهرمانی این رقابت ها شکست خورده بودند، با کسب تساوی در این 
دیدار 4 امتیازی شدند. بدین تیم شهرخودرو به صورت موقت در جایگاه ششم و 

صنعت نفت در جایگاه نهم جدول رده بندی این رقابت ها قرار گرفت.
در نیمه نخست این دیداربازیکنان تیم صنعت نفت آبادان با ارسال های بلند 
پشت مدافعان به دنبال باز کردن دروازه میزبان بودند که البته این تلاش ها برای 
آنان نتیجه ای در برنداشت. در نقطه مقابل نیز بازیکنان تیم شهرخوردو برحفظ 
توپ و بازی مالکانه و تجمع در پشت محوطه جریمه تاکید داشتند اما این تاکتیک 
هم به آنان برای رسیدن به گل نیز موفقیت آمیز نبود و دروازه 2 تیم در پایان این نیمه 
بسته ماند. نیمه دوم با همان روند نیمه اول آغاز شد و صنعت نفت سوار بر بازی 
بود تا اینکه در دقیقه 52 مدافع میانی صنعت نفت آبادان پشت محوطه جریمه 
»صادق صادقی« را سرنگون کرد و داور به سود شهرخودرو اعلام خطا و ضربه 
مستقیم کرد. اما »رحمان جعفری« از این فرصت بدست آمده  بهره ای نبرد و به 
راحتی این موقعیت را از دست داد. در ادامه، بازی بیشتر در میانه میدان در جریان 

بود و با خطاهای مکرر بازیکنان سرعت بازی کم شد.
در دقیقه 82 و به دنبال حملات گسترده شهر خودرو و بدست آمدن کرنرهای 
مکرر این تیم »معراج پورتقی« بازیکن تعویضی از روی  ارسال صادق صادقی با 
ضربه سری دیدنی دروازه »فرزین گروسیان« را باز کرد و شادمانی را به اردوی 

تیمش آورد.

تیم خانه بسکتبال قم با اعلام رسمی اعضای کادر فنی خود و پیگیری منظم و با برنامه تمرینات، آماده حضور موفق در لیگ 
دسته اول بسکتبال باشگاه  های کشور می شود. 

برپایه این گزارش ، از آخرین حضور تیمی به نمایندگی از استان قم در مسابقات لیگ دسته اول بسکتبال مردان باشگاه های 
کشور چیزی نزدیک به سه سال می گذرد، سال 139۶ که تیمی به نام هیات بسکتبال قم در این لیگ به میدان رفت و بعد از آن 

قمی ها بیشتر در لیگ دسته دوم تیم  داشتند.
از سال 1398 که تیم پرآوازه و مطرح شیمیدر به استان قم منتقل شد، بسکتبالی ها شور و انگیزه فراوانی پیدا کردند، رونق 
در این رشته بار دیگر رواج یافت و حالا به پشتوانه همین باشگاه موفق و شاخص بسکتبال کشور، استان قم نیز بار دیگر به لیگ 

دسته اول بسکتبال کشور بازگشته است.
در سالی که منتهی به بازی های المپیک است و بسکتبال یکی از رشته های المپیکی ورزشی ایران به شمار می رود، تیم خانه 
بسکتبال امسال با حمایت شرکت شیمیدر سلف نماینده استان قم در مسابقات لیگ دسته اول بسکتبال مردان باشگاه های 
کشور است، تیمی که سکان هدایت آن به یکی از مربیان با تجربه و با سابقه بسکتبال ایران یعنی عباس مرشدی سپرده شده و 

بسکتبال قم با این مربی نام آشنا برای صعود به لیگ برتر رقابت خواهد کرد.
همچنین محمود حاج اسماعیلی داور بین المللی و پیشکسوت بسکتبال ایران مسوولیت سرپرستی این تیم را بر عهده دارد، 
ضمن اینکه حمیدرضا سلیم و مهدی رحیمی مربیان این تیم هستند و سجاد عبداللهی نیز به عنوان مربی بدن ساز دیگر عضو 

کادر فنی نماینده دسته اولی بسکتبال قم در فصل 1399 مسابقات باشگاه های کشور است.
نکته جالب راجع به سرمربیگری عباس مرشدی در تیم خانه بسکتبال قم این است که قمی ها شناخت کاملی از مرشدی 
دارند زیرا این مربی در سال 1389 هدایت راه  و ترابری قم را بر عهده داشت و با کسب مقام قهرمانی لیگ دسته اول باشگاه های 

کشور به لیگ برتر بسکتبال صعود کرد و در سال 1397 نیز هدایت خلیج فارس قم را در لیگ دسته دوم ایران انجام داد.

ووشوکاران استان قم در هر دو بخش مردان و بانوان با درخشش در مسابقات آنلاین قهرمانی جهان موفق به کسب 
10 مدال این پیکارها شدند.  برپایه این گزارش ، در شرایطی که از اسفند ماه سال گذشته به دلیل شیوع ویروس 
کرونا محدودیت های زیادی در انجام فعالیت های ورزشی اعم از تمرین و مسابقات شده، برگزاری رقابت های ورزشی 
به شکل آنلاین با بهره گیری از فضای مجازی رونق گرفته و ورزشکاران اینگونه خلاء رقابت های رسمی را پر می کنند.  
ورزشکاران استان قم در رویدادهایی که از سوی هیات های آنها یا فدراسیون های ورزشی سراسر کشور برنامه ریزی 
شده، در ماه های اخیر افتخارات زیادی رقم زده اند اما یکی از جدیدترین دستاوردهای ورزش قم از مسابقات آنلاین 
به کسب 10 مدال رنگارنگ طلا، نقره و برنز از پیکارهای آنلاین قهرمانی ووشو دنیا اختصاص دارد. مسابقات آنلاین 
ووشو قهرمانی جهان در سبک تای جی چوئن به میزبانی انجمن ووشو چین و با حضور 23۶9 شرکت کننده از سراسر 
دنیا به انجام رسید و تیم ایران با عنوان آکادمی شائولین ووشو به سرمربیگری اکبر صفری و مربیگری بتول السادات 
رفیعی پور به رقابت با حریفان خود پرداخت و 10 مدال کسب کرد. در حالی که این تیم با 11 شرکت کننده در هر 
دو بخش بانوان و آقایان برای کسب رتبه های برتر چهار دره سنی مسابقات آنلاین تای جی چوئن قهرمانی جهان 
در بخش بادبزن تای جی شرکت کرده بود، دو مدال طلا، سه نشان نقره و پنج برنز این دوره از رقابت ها را به خود 
اختصاص داد. در حالی که مسابقات در چهار رده سنی A، B، C و D برگزار شد، در رده سنی A این رقابت ها شقایق 
تمکین به مدال نقره دست یافت و بیتا عسگری صاحب مدال برنز شد، ضمن اینکه محمدسعید محمدی عراقی با 
ایستادن در جایگاه سوم با کسب مدال برنز به کار خود در این دوره پایان داد. در رده سنی B این پیکارها زهره محمدی 
با قرار گرفتن در جایگاه نخست صاحب مدال طلا شد، مینو حاصلی و یگانه شفائی دو مدال نقره به ارمغان آوردند، 
هلیا افراز به همراه پریسان قربانی و سیدامیرحسین حسینی برنز گرفتند و در رده سنی C بتول السادات رفیعی پور 
طلایی شد، در حالی که اکبری صفری چهره با سابقه ووشو قم و کشور در گروه سنی D به نشان برنز دست پیدا کرد.

شاگردان عباس مرشدی  به دنبال صعود به لیگ برترهستند

شیمیدر حامی خانه بسکتبال قم در لیگ دسته اول ایران
در هر دو بخش مردان و بانوان ؛

افتخار آفرینی قمی ها با 1۰ مدال ووشو آنلاین جهان

تیم های فوتبال ذوب آهن و پیکان در دیداری جنجالی به 
تساوی یک بر یک رضایت دادند.  به گزارش ایرنا، در ادامه 
رقابت های هفته سوم لیگ برتر فوتبال، تیم فوتبال ذوب آهن 
ساعت  از  )فولادشهر(  خود  خانگی  ورزشگاه  در  اصفهان 
1۶:20 روز پنجشنبه به مصاف پیکان رفت که این دیدار در 
نهایت با تساوی یک بر یک به پایان رسید. ذوب آهن در 2 
بازی اول لیگ برتر 2 امتیاز کرده بود و پیکان در جدول پیش 
از این دیدار 3 امتیازی بود.  شهاب گردان، سیدعبدالله 

ایوان  فر،  حدادی  قاسم  زاده،  ابراهیم  مسعود  حسینی، 
مارکوویچ، میلاد جهانی، دارکو بیدوف، سیدمحمد قریشی، 
نبی زاده  علی  محمدی مهر،  فرشاد  کاظمی،  محمدعلی 
دریس،  محمد  بودند.  دیدار  این  در  میزبان  تیم  بازیکنان 
میلاد شیخی سلیمانی، نادر محمدی، محمد خدابنده لو، 
ابراهیم صالحی، حسین پورامینی، امیر روستایی، حجت 
حق وردی، سیدمحمد ستاری، مجید عیدی، رضا جبیره 
با نظر مهدی تارتار در ترکیب اصلی  هم نفراتی بودند که 

خودروسازان برای این دیدار به میدان رفتند. در اواسط نیمه 
اول مسابقه خودروسازان روی سانتر زیبای امیر روستایی و 
ضربه سر ابراهیم صالحی دروازه میزبان را باز کرد اما برتری 
بعد ذوب آهن  و 3 دقیقه  نبود  پایدار  خودروسازان چندان 
میلاد جهانی  و ضربه سر  مهر  فرشاد محمدی  نفوذ  روی 
به گل رسید تا بازی با تساوی دنبال شود تا بدین ترتریب 
تیم ها در نیمه نخست با تساوی به رختکن بروند. بازی در 
نیمه دوم نیز پایاپای دنبال شد تا اینکه در دقیقه 81 داور در 

برخورد عبدالله حسینی با مهاجم پیکان، برای خودروسازان 
پنالتی اعلام کرد اما پس از دقایقی تصمیمش را تغییر داد 
تا برای دقایقی بازی با جنجال مواجه شود. حتی ذوب آهن 
برای دقایقی بازیکنانش را از زمین خارج کرد. میلاد شیخ 
سلیمانی، امیر روستایی و محمد ستاری از پیکان و فرشاد 
محمدی مهر و حسین شنانی و محمد قریشی از ذوب آهن از 
داور مسابقه کارت زرد دریافت کردند. این مسابقه در نهایت 

با تساوی خاتمه یافت تا 2 تیم امتیازات را تقسیم کنند.

لیگ برتر فوتبال؛

تساوی ذوب آهن و پیکان در دیداری جنجالی

امید غیاثوند

روز چهارشنبه برای فوتبال روز سیاهی بود زیرا به سوگ 
اسطوره ای نشست که مستطیل سبز تاکنون به خود ندیده 
است. این خبر تیتر یک خبرگزاری های جهان شد: »دیگو 

مارادونا بر اثر سکته قلبی در ۶0 سالگی درگذشت«. 
»دون دیگو« پسر محبوب و موفرفری »آلبی سلسته« 
هوش عجیبی در فوتبال داشت و هرچند به خاطر سن 
کم از حضور در جام جهانی 1978 جا ماند اما بدون او 
آرژانتین قهرمان و »ماریو کمپس« ستاره ای آرژانتینی با آن 

موهای بلند و پریشان آقای گل جام جهانی شد.
جام جهانی 1982 در اسپانیا نیز بدلیل شگفتی تیم 
ایتالیا و »پائولو روسی« مهاجم افسانه ای لاجوردی پوش ها 
و آقای گل جام جهانی، فرصتی برای عرضه اندام قهرمان 
سابق جهان با »دانیل پاسارلا« و »اسوالدو آردیلس« سرد و 

گرم چشیده و »دون دیگو« جویای نام نداد.
اما صبر روزگار برای »دون دیگو« به سر آمد و در جام 

جهانی 198۶ مکزیک، ورق بخت شماره 10 ریزه نقش 
آرژانتینی ها برگشت.

به  را  فوتبال  زیبایی  جهانی  جام  این  در  دیگو«  »دون 
نمایش گذاشت و یک تنه تیم ملی آرژانتین را به قهرمانی 

رساند و بر جام طلایی بوسه زد.
»دون دیگو« در این جام جهانی پنج گل به ثمر رساند و 
تا کسب عنوان آقای گلی که به »گری لینه کر« انگلیسی 

رسید، یک گل فاصله داشت.
»دون دیگو« در این جام جهانی بهترین بازی دوران خود 

را در مقابل تیم ملی انگلیس به نمایش گذاشت.
در این بازی تیم انگلیس مغلوب شد و »دون دیگو« دو بار 
دروازه انگلیسی ها را باز کرد؛ یکبار با عبور از پنج بازیکن و 
دریبل دروازه بان و گل دوم را پس از پروازی بلند با دست 

روانه فاتحان جنگ »فالکلند« )مالویناس( کرد.
»دون دیگو« پس از این بازی گفت: »این گل کمی با سر 

و کمی با دست خدا به ثمر رسید«.
»دون  ساق های  به  نگاه ها  همه   1990 جهانی  جام 

دیگو« معطوف شده بود، اما ژرمن های زیرک با گرفتن 
انتقام فینال جام جهانی 198۶، چیزی جز اشک نصیب 

کاپیتان »آلبی سلسته« نکردند.   
در جام جهانی 1994 در حالیکه طرفداران »دون دیگو« 
انتظار داشتند که به معجزه او، آرژانتین دوست داشتنی، 
قهرمانی خود را تکرار کنند، اتهام دوپینگ به »دون دیگو« 
آرژانتینی ها  و  مسابقات شد  ادامه  در  او  حضور  از  مانع 
»گابریل  و  کانیگیا«  »کلودیو  همچون  طلایی های  پا  با 

باتیستوتا« از جام خداحافظی کردند.
با پایان جام جهانی 1990 پرونده حرفه ای »دون دیگو« 
بسته شد و ستاره دست نیافتنی فوتبال جهان، عرصه 
مربیگری را پیش گرفت که هیچگاه در این سمت نتوانست 
حتی در هدایت تیم ملی موفقیت قابل توجهی بدست 
فراوانی  حاشیه های  خود  زندگی  در  دیگو«  »دون  آورد. 
داشت، اما هیچکدام از این حاشیه ها، نتوانست خدشه ای 
به جایگاه و عظمت دست نیافتنی او در »هنر - صنعت - 
ورزش« فوتبال وارد کند. عمر تقویمی »دون دیگو« گرچه  

به پایان رسید اما روح تازه ای که در کالبد فوتبال دمید تا 
ابد جاودانه می ماند و بعید است  فوتبال با همه جادو و 

شگفتی، بار دیگر چون او به خود ببیند.

مارادونا تا ابد جاودانه می ماند 

خداحافظ »دون دیگو«
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سخنگوی جامعه روحانیت مبارز کشور، تمایل اصولگرایان به مشارکت محدود 
در انتخابات را رد کرد و گفت: رهبر انقلاب دائما اولویت نخست را مشارکت بالاتر 

می دانند و ما هم این موضع را داریم؛ نتیجه اش هرچه می خواهد باشد. 
جمهوری  ریاست  انتخابات  در  جناح  کدام  اینکه  درباره  مقدم«  »مصباحی 
پیروز می شود، گفت: به شکل قطعی نمی توانم بگویم. 7 ماه تا انتخابات مانده 
و در یک نگاه اجمالی به نظر می رسد شرایط برای اصولگرایان فراهم تر است اما 
اینکه چه اتفاقی در ماه های آینده رخ می دهد نمی دانم. اینکه می گویند هرچه 
مشارکت بیشتر شود جریان چپ برنده انتخابات می شود القا است. احمدی نژاد 
در انتخابات سال 84 و 88 با بالاترین نرخ مشارکت انتخاب شد. چرا دائما القا 
می کنند که اصولگرایان در پی مشارکت کمتر هستند؟ این خلاف واقع است البته 
تاثیر خود را روی افکار عمومی جامعه هم گذاشته است. مگر مردم همه تابع یک 
جریان سیاسی هستند؟ البته تعبیر راست و چپ را مناسب نمی دانم ولی تقریبا 

جا افتاده است.
سخنگوی جامعه روحانیت درباره اهمیت مشارکت پرشور و گسترده در انتخابات 
1400 در جایگاه کشورمان در سطح بین المللی، گفت: در این باره عملکرد 
نهادهای میدانی و اجرایی و تقنینی خیلی تاثیرگذار است. به علاوه نباید از نقش 

وسایل ارتباط جمعی و رسانه ها در یاس و امیدواری مردم به سادگی گذشت.
انتخابات آینده رقابت بین دو جریان سیاسی خواهد بود

و   1400 جمهوری  ریاست  انتخابات  رقابت  فضای  درباره  مقدم  مصباحی 
احتمال رقابت درون جریانی اصولگرایان در غیاب اصلاح طلبان، گفت: از جریان 
اصلاح طلب به دلیل رعایت نکردن مصالح ملی واقعا گلایه دارم. آنها با القائات خود 
از رد صلاحیت نامزدهای خود سخن می گویند. »آخر نه به دار نه به بار است چرا 
چنین حرفی می زنید و مرتب می گویید و واگویه می کنید؟ خود این از نظر مصالح 

ملی غلط است.«
این فعال اصولگرا ادامه داد: »نامزدی را معرفی کنید که صلاحیت لازم برای 
مدیریت کشوررا داشته و پیشینه منفی نداشته باشد. دائما می روند سراغ کسانی 
که از گذشته زخم خورده اند و می گویند اگر فلانی نامزد شود رای می آورد. چرا کادر 
و افراد مناسبی را تربیت نکردید؟ ضمنا افرادی دارید که شورای نگهبان آنان را تایید 
می کند. مگر دور قبل اسحاق جهانگیری را شورای نگهبان تایید نکرد و کسانی که 
شورای نگهبان برای انتخابات ریاست جمهوری تایید کرد از جریان اصلاح طلب 

نبودند؟ اگر محمد رضا عارف نامزد شود تایید نمی شود؟ «
مصباحی مقدم از اصلاح طلبان پرسید: وقتی فردی را به عنوان نامزد معرفی 
»بعد  باشد.  نشده  رد صلاحیت  قبلا  یا  نداشته  منفی  ببینید سابقه  می کنید 
می گویید آقا ما همین را می خواهیم و شورای نگهبان هم بگوید که تایید نمی کنیم 
]بعد بگویید[ چون نامزد ما رد شد شرکت نمی کنیم. این نوع برخورد غلط است.« 
معتقدم انتخابات آینده رقابتی میان دو جریان سیاسی کشور خواهد بود. سید 
محمد خاتمی در چه شرایطی انتخاب شد؟ سال 7۶ همه تصور می کردند که علی 
اکبر ناطق نوری رای می آورد ولی این گونه نشد. حسن روحانی در چه شرایطی با 

همراهی اصلاح طلبان رای آورد؟
وی افزود: وقتی چنین تجربه هایی داریم آنرا ادامه دهیم نه اینکه القا کنیم که 
انتخابات آینده انتخابات با مشارکت پایین، یک سویه و یک قطبی است. البته 
تعبیر دوقطبی مناسب نیست چون جامعه را دوقطبی می کند. امریکا در انتخابات 
دوقطبی شد و دچار خسارت شد. معتقدم انتخابات 1400 می تواند رقابتی میان 

دو جریان باشد.
عضو جامعه روحانیت مبارز درباره نامزدهای بالقوه جریان اصولگرا و احتمال 
نامزدی سید ابراهیم رییسی و محمدباقر قالیباف، گفت:  شنیده ام که جناب 
رییسی با توجه به ریاست قوه قضاییه اعلام کردند برای نامزدی انتخابات ریاست 
جمهوری امادگی ندارند شاید قالیباف تمایل به حضور در انتخابات داشته باشد که 
از برخی نمایندگان شنیدم که او این موضوع را نفی کرده است. هم اکنون نسبت 

به گزینه مناسب به جمع بندی نرسیدیم. 
جامعه روحانیت در انتخابات مجلس در حاشیه قرار گرفت

مصباحی مقدم درباره آخرین جلسه جامعه روحانیت با تشکل های اصولگرا 
درباره حضور در انتخابات ریاست جمهوری نیز گفت: در این جلسه از 43 تشکل 
اصولگرا 40 حزب حضور داشتند. جبهه پایداری و جبهه رفاه، پیشرفت و عدالت به 
ریاست شهاب الدین صدر حضور نداشتند. زریبافان از طیف احمدی نژاد، مهدی 

چمران، سید محمد حسینی، عبدالحسین روح الامینی، محمد رضا باهنر رییس 
جبهه پیروان خط امام )ره( و رهبری و اسدالله بادامچیان دبیرکل حزب موتلفه 
اسلامی حضور داشتند. جامعه روحانیت در انتخابات دوم اسفندماه گذشته در 

حاشیه قرار گرفت و آمادگی ورود به میدان را نداشت.
این فعال اصولگرا در گفت و گو با ایرنا یادآور شد: در انتخابات ریاست جمهوری 
قبلی هم نامزد جامعه روحانیت با تاخیر به عنوان نامزد اصلی جبهه اصولگرا 
برگزیده شد. جامعه روحانیت برای اقدامی فراگیر هم اکنون عقبه تشکیلاتی خود 
را شکل داده است. 10 منتخب مناطق تهران عضو شورای مرکزی هستند و تاکنون 
از منتخبان سه مرکز استان دعوت کردیم در جلسه شورای مرکزی شرکت کنند و 

بقیه استان ها منتخبان خود را معرفی خواهند کرد.
حرمت رییس جمهوری باید حفظ شود

مصباحی مقدم درباره رویکرد تقابلی مجلس یازدهم مقابل دولت و تاثیر سیاه 
نمایی علیه دولت بر نرخ مشارکت مردم نیز یادآور شد: این رویکرد مسلما در سطح 
امید مردم نقش مهمی ایفا می کند. بنابراین انتظار می رود قوا با استفاده از تمام 
ظرفیت ها همکاری داشته باشند. در غیراین صورت افکار عمومی واکنش منفی 
نشان می دهد. در این باره هم رسانه ها همکاری داشته باشند. اگر اتفاقی در 
مجلس افتاد و نماینده ای موضعی گرفت آنرا بزرگ نکرده و به پای مجلس نگذارند. 
این نماینده ادوار مجلس در پاسخ به اینکه چرا مواضع برخی نمایندگان علیه 
رییس جمهوری و وزیر امور خارجه با واکنش جدی رییس مجلس مواجه نشد، 
گفت: »بله! البته انتظار می رود تا رییس مجلس در چنین جاهایی تذکر دهد باید 

حرمت رییس جمهوری و وزرا رعایت شود و شکی نیست، این را قبول دارم. «
مصباحی مقدم افزود: موضع مجلس از سوی رییس مجلس به عنوان سخنگوی 
نمایندگان بیان می شود. اگر نماینده ای حرفی زد نباید گفته شود این مجلس 
مقابل دولت ایستاده است. نماینده ای اظهارنظری کرده و با آن برخورد شده 
است. به نظرم رسانه ها نباید این موضوعات را برجسته کنند چون اثر منفی دارد. 
حضرت امام )ره( به مسوولان می فرمودند حرفی نزنید که مردم نسبت به اسلام و 
نظام بدبین شوند. این موارد هزینه دارد و افراد در حرف ها، موضع گیری ها و اظهار 
نظرها باید مراقب باشند. در عین حال دستگاه های تبلیغاتی، روزنامه ها و صدا و 

سیما، فضای مجازی و سایت ها باید منافع ملی را در اولویت قرار دهند.
در مدت کوتاه نباید منتظر عملکرد »مشعشعی« از مجلس بود

مصباحی مقدم درباره عملکرد مجلس یازدهم گفت: گذشت 5 ماه برای اظهار 
نظر در این باره مقداری زود است. بیش از 80 درصد نمایندگان تازه وارد هستند 
و در ماه های نخست گرفتار مسائل شعب، آیین نامه داخلی و ترکیب و کارکرد 
کمیسیون ها هستند و نمی توان منتظر عملکرد »مشعشعی« از آنها بود اما در کل 

رویکرد این مجلس مردمی و خوب است. 
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز افزود: این مجلس به مشکلات مردم به ویژه 
اقشار ضعیف تر و کم درآمدتر جامعه عنایت و توجه دارد و این چیزی است که از 
مجلس انتظار می رود. این رویکرد انقلابی است و رهبر معظم انقلاب این رویکرد را 
مورد عنایت قرار داده اند و تایید کردند. طبعا از این جهت مجلس یازدهم نسبت به 

مجالس قبلی امتیاز دارد.
مصباحی مقدم ادامه داد: انتظار نداریم در مدت کوتاه از آغاز به کار مجلس، 
خروجی خیلی مهمی را از مجلس شاهد باشیم. اما اقدامات انجام شده مجلس 
نشان می دهد که نمایندگان دغدغه های مهمی را دنبال می کنند. یکی از این 
اقدامات بازنگری قانون انتخابات است. البته بهتر بود به لایحه پیشنهادی دولت 

در این زمینه رسیدگی می کردند.
وی یادآور شد: رهبر معظم انقلاب درباره قانون انتخابات پس از کسب نظر مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، سیاست هایی را ابلاغ کردند. مجلس باید قانونی منطبق 
با آن سیاست ها تصویب کند و نباید از این مساله غفلت کند. البته تصور نمی کنم 

تصویب این طرح به انتخابات ریاست جمهوری 28 خردادماه 1400 برسد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان کرد: رویکرد خوب دیگر مجلس 
یازدهم، تلاش برای تامین مالی اقشار کم درآمد جامعه در شرایط سخت ناشی از 
تحریم و کاهش درآمدهای دولت است که نمایندگان تلاش کردند منبعی برای 
آن بیابند. در زمینه معیشت ما حتی شاهد بی ثباتی قیمت ها هستیم به طوری 
که رهبر معظم انقلاب فرمودند که این نوسان قیمت ها دیگر توجیه اقتصادی و 
مقبولی ندارد. در این زمینه اگر کاری صورت بگیرد که در توان دولت و به نفع اقشار 

کم درآمد جامعه باشد عمل بسیار خوبی است.
مصباحی مقدم تاکید کرد: یکی از نکاتی که نمایندگان هوشمندانه مدنظر 
داشتند این بود که به برداشت از صندوق توسعه ملی توجهی نکردند. زیرا برداشت 
از این صندوق در شرایط تحریم به معنای استقراض از بانک مرکزی، رشد پایه پولی، 

نقدینگی، تورم و فشار بیشتر به اقشار کم درآمد جامعه است.
نماینده ادوار مجلس وضع مالیات بر خانه های خالی را از طرح های خوب و 
ضروری مجلس یازدهم برشمرد و گفت: البته اجرایی شدن این قانون مقداری 
با تاخیر روبرو شد و اگر سریع تر عملی شود می تواند جلوی رشد قیمت مسکن 
را بگیرد. نمایندگان باید این راه را ادامه دهند و مالیات بر عایدی سرمایه در سایر 

بخش ها را نیز مصوب کنند.
باید واسطه گری را هزینه بر کرد

مصباحی مقدم یادآور شد: درآمد پایین دولت بخش مهمی از مشکلات اقتصادی 
کشور است. دولت برای جبران آن بیش از این نمی تواند از بنگاه ها مالیات بگیرد. 
باید به سراغ جاهایی که مالیات نمی دهند برود. به ویژه کارهایی از طریق دلالی و 
واسطه گری انجام می شود که پرمنفعت است و باید آن این مشاغل را هزینه دار کرد 

تا منابع مالی مردم به سمت بخش تولید برود. 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام عنوان کرد: نباید معترض  »سود سپرده های 
بزرگ بانکی« افراد که حدود 100 تا 500 میلیون تومان در حساب دارند، شد چون 
با سود آن حداقل معیشت خود را تامین می کنند ولی وقتی سپرده ها به بالای چند 
میلیارد تومان می رسد و سود این سپرده ها حالت بهمن وار و مضاعف دارد معنی 
ندارد این سود بدون هیچ هزینه ای به دست آنان برسد. حال آنکه تولید کننده، 

تاجر، کارگر و کارمند هزینه و مالیات می دهند.
وی افزود: چرا به سپرده هایی که سود سرشار دارد و می تواند منبع خوبی برای 
دولت باشد مالیات تعلق نگیرد؟ دولتی که با کاهش درآمد نفتی در اثر فشار 
خارجی مواجهه است و باید وابستگی بودجه را به نفت از بین ببرد باید به سایر منابع 
روی بیاورد و بهترین منبع مالیات است؛ منتها نه از کسانی که مالیات می دهند 

بلکه از کسانی که مالیات نمی دهند. 
با وجود ابزارهای مدرن نباید فرار مالیاتی داشته باشیم

مصباحی مقدم با اشاره به فرار مالیاتی افزود: رییس سازمان امور مالیاتی از وجود 
40 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی خبر می دهد. از روسای سابق سازمان امور 
مالیاتی شنیدم که از 40 درصد فرار مالیاتی سخن می گفت که باید جلوی آن گرفته 
شود. امروز با توجه به اینکه می توان معاملات را به شکل الکترونیک و شفاف انجام 
داد معنی ندارد بگوییم فرار مالیاتی وجود دارد! با ابزار مدرنی که امروز در اختیار 

نظام مالیاتی است باید جلوی آن گرفته شود. 
سه چهارم بودجه کشور صرف شرکت های دولتی می شود

اقشار  به  یارانه  پرداخت  برای  دولت  الزام  طرح  به  اشاره  با  مصباحی مقدم 
مستضعف، یکی از منابع مالی اجرایی شدن آنرا فروش دارایی مازاد دولتی ارزیابی 
کرد و گفت: دولت بر اساس سیاست های اصل 44 قانون اساسی باید بخش 
مهمی از دارایی خود اعم از پالایشگاه ها و شرکت های بزرگ را واگذار کند. سه 
چهارم بودجه کشور صرف این شرکت ها می شود در حالی که 3 درصد مالیات 
می دهند که این نشان از ناکارآمدی این شرکت ها دارد. دولت از درآمد ناشی از این 

واگذاری ها باید در مناطق محروم سرمایه گذاری کند.
 هزینه ها و درآمدها در بودجه باید متناسب شود

مصباحی مقدم، یکی از راه های جبران کسری بودجه را گرفتن مالیات ارزیابی 
کرد و گفت: در این باره هزینه های دولت نباید فزاینده باشد. باید کاری کنیم که 
کسر بودجه نداشته باشیم و بودجه بدون کسری بسته شود و هزینه ها متناسب با 
درآمدها باشد و درآمدها متناسب با هزینه ها پیش بینی شود نه اینکه بگوییم این 
هزینه ها را داریم و باید درآمد جور کنیم. »یادم است یکی از نمایندگان مجلس 
درآمد نفت را مثلا 50 دلار نظر گرفت و به هر بشکه  یک دلار اضافه کرد تا منبع  
مالی پیشنهادش تامین شود. در حالی که در اختیار ما نیست و قیمت نفت را ما 
تعیین نمی کنیم. قیمت نفت را بازار جهانی تعیین می کند شما که چانه زنی می 

کنید یک دلار را یک و نیم دلار می کنید این می شود  کسر بودجه! «
این اقتصاددان،  تاکید کرد: باید کاری کنیم با اخذ مالیات، کسری بودجه تامین 
شود. راه دیگر توزیع اوراق است که دولت را به مردم بدهکار می کند و یا خرید 
کالا از سوی دولت به شکل خرید نسیه است. بدهی دولت بسیار سنگین است 
زمانی صحبت از بدهی 700 هزار میلیارد تومانی بود. این بدهی باید با زمان بندی 
پرداخت کرد. دولت باید خودش را از زیر بار این بدهی ها خارج کند نه اینکه دولت 

بعدی هم بدهی جدیدی به آن اضافه کند.
وی افزود: کسری بودجه پدر اقتصاد ما درآورده و باعث رشد پایه پولی شده است. 
این کسر بودجه، نقدینگی را در 50 سال گذشته 35 هزار برابر  کرده، در حالی 
که درآمد ملی ما 2 برابر هم نشده است. نقدینگی باید متناسب با رشد اقتصادی 
افزایش یابد. گاهی ما رشد نقدینگی 38 درصد را تجربه کرده ایم که باید جلوی 
آن گرفته شود. این موضوع ارزش پول ملی را کاهش می دهد و قیمت ها را دچار 
نوسان می کند و مردم را رنج می دهد. بنابراین بودجه جاری و عمرانی باید متوازن 
باشد. الان بالای 90 درصد بودجه عمومی، جاری است و تنها زیر 10 درصد 

عمرانی است.
اگر فردی بالای 75 سال توانا و روی پا بود چه اشکالی دارد نامزد ریاست 

جمهوری شود؟ 
مصباحی مقدم در پاسخ به پرسشی درباره طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست 
جمهوری در مجلس گفت: از برخی جهات موافق کلیات این طرح هستم اما باید 
روی تعیین شرط سنی مقداری کار شود. الان جو بایدن با 78 سال به ریاست 
جمهوری آمریکا انتخاب شده است. اگر فردی بالای 75 سال توانایی دارد و روی پا 
هست چه اشکالی دارد نامزد ریاست جمهوری شود؟ میانگین سن امید به زندگی 
و میانگین عمر در ایران بالا رفته و 79 سال است. اگر میانگین سن بالا رفته نباید 

بگوییم که آن فرد بالای 75 سال پخته و باتجربه کاری ازش برنمی آید!
این فعال اصولگرا افزود: حرفی نداریم بروید سراغ نامزد رییس جمهوری، وزیر یا 
نماینده جوان اما نه هر جوانی! بلکه باید تجربه داشته باشد. 25 سال، سن ورود به 
خدمات نسبتا بالاتر مدیریتی است.  اگر فردی در این سن مدیر شده باشد با 20 
سال سابقه مدیریت، 45 ساله می شود. ممکن است فردی 40 ساله شایستگی 
ریاست جمهوری را داشته باشد اما این اتفاق است و ندرت دارد. از آن طرف افراد 
با تجربه و پخته یا فردی که دارای مقبولیت مردمی است را نباید از نامزدی محروم 
کرد. مصباحی مقدم درباره ملاک سنجش برخی از مواد این طرح چون داشتن 
روحیه جهادی نامزد ریاست جمهوری، گفت: این موضوع ایرادی ندارد جهادی 
بودن افراد را باید درسابقه آنها جست. فرد جهادی پویا، متحرک، پرکار و مسوولیت 
پذیر و همیشه در صحنه است. شهید سردار سلیمانی اوج نماد شخصیت جهادی 
است که هنگام شهادت ۶3 سال داشت و اگر بالای 70 سال هم عمر می کرد هر 

روز تحرک داشت و فعالیت و خدمت می کرد.
وی درباره تاثیر عملکرد مجلس یازدهم در نتیجه انتخابات 28 خرداد 1400 
ریاست جمهوری گفت: قطعا تاثیرگذار است و افکار عمومی بالاخره در این باره 
قضاوت می کند. اگر یک مجلسی کارآمدی خود را نشان داد این روی انتخابات هم 
تاثیرگذار است. ما رییس جمهوری که می خواهیم که کارآمد، مدیر و مدبر باشد 
اگر مقابلش مجلس ضعیفی قرار بگیرد نمی تواند تحرک و هماهنگی لازم را داشته 

باشد.
نهادهای دینی بیشترین همکاری را در مقابله با کرونا کردند

ماه تحت  تا 9  این 8  »در  بر  مبنی  پرسش  این  به  پاسخ  در  مصباحی مقدم 
شدیدترین فشارهای کرونا بودیم که تمام انرژی کشور را به خود معطوف و فشارهای 
زیادی به دولت وارد کرد چه ارزیابی از عملکرد دولت دارید؟« گفت: معتقدم در 

قضیه کرونا باید به دولت نمره بهتری داد چون همین مدیریت موجب شد یکبار 
شاهد روند رو به کاهش ابتلا و مرگ و میر ناشی از شیوع ویروس کرونا باشیم 
بطوریکه در سطح جهانی آمارهای خوبی از کشورمان را شاهد باشیم. البته مقداری 
»شل گیری« صورت گرفت و این قضیه باعث شد که این طور مردم تصور کنند که 
این اپیدمی رو به پایان است و رعایت موارد بهداشتی ضعیف شد و دوباره شاهد 

رشد ابتلا و فوت شهروندان شدیم.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: مثلا اگر ابتدای شیوع کرونا یک تا 2 
شهر را قرنطینه می کردند اتهامات دروغی چون مخالفت حوزه و مراجع با قرنطینه 
شایع نمی شد در حالی که کسی مخالفتی با قرنطینه نداشت و بیشترین همراهی 
را نهادهای دینی در رعایت دستورالعمل های ستاد ملی مقابله با کرونا داشتند آن 
زمان باید این دستورالعمل ها سفت و سخت اعمال می شد. چین و کره جنوبی 
چطور این همه گیری را جمع کردند؟ ما هم می توانستیم عمل کنیم. متهم کردن 
دولت به ناکارآمدی روی افکارعمومی و دولت اثر منفی می گذارد اتفاقا در این دوران 

دولت تحرک بیشتری را نشان داد.
بایدن در باغ سبز روی ما باز نمی کند

مصباحی مقدم درباره تهدید یا فرصت بودن انتخاب جوبایدن به عنوان رییس 
جمهوری آمریکا و دخالت دعواهای جناحی در مسائل حیاتی و کلان سیاسی، 
گفت: »اگر ترامپ اوت شده باشد بسیار بسیار خوشحالیم. بالاخره فرد عجیب و 
غریبی بود« او در داخل آمریکا، سطح بین المللی، منطقه خاورمیانه و خروج از 
برجام و تحریم های حداکثری عملکرد بدی داشت. گاهی در مطبوعات می بینم 
که گفته می شود جریان اصولگرا انتظارش این بود که ترامپ بماند! این حرف 

بسیار بیهوده است لااقل چنین اعتقاد و برداشتی را نداریم. 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: عده ای نسبت به بایدن ساده اندیش 
هستند البته امیدواریم خوب رفتار کند اما طراح تحریم های شورای امنیت سازمان 
ملل متحد زمان ریاست جمهوری باراک اوباما، بایدن بود. او 48 سال تجربه سیاسی 
دارد یا معاون رییس جمهوری یا نماینده سنا بوده و در تمام محدودیت هایی که در 
چهاردهه گذشته علیه کشورمان اعمال شده، مشارکت داشته است. خام اندیشی 
است که تصور کنیم »بایدن روی کار بیاید در باغ سبز و سرخی به روی ما گشوده 
می شود.« درست است که ترامپ کنار رفت و از آن جهت خدا را شکر می کنیم و 

ولی اینطور نباشد با آمدن این آقا خیال کنیم مشکلات ما حل خواهد شد. 
مصباحی مقدم یادآور شد: نباید انتظار داشته باشیم مشکلات از طریق آمریکا و 
وابستگان به آن حل شود. شعار ما از ابتدای انقلاب اسلامی »نه شرقی و غربی« 
است و الان یک قدرت بزرگ هستیم. وقتی می توانیم پهپاد بسیار گران قیمت 
امریکایی را هدف قرار داده و سرنگون کنیم و وقتی توانستیم بعد از شهادت سردار 
سلیمانی پایگاه آمریکایی مستقر در عراق  را هدف قرار دهیم و بطوریکه نتوانست 
پاسخ دهد این یعنی چه؟ یعنی ابرقدرتیم. اگر ما ابرقدرتیم چرا خودمان را متاثر از 
یک قدرت رو به زوال بدانیم؟ آمریکا قدرت قبل از انقلاب را ندارد. قدرت آن زمان 
آمریکا »فائق« بود به طوری که در سقوط اتحاد شوروی تاثیرگذار بود اما الان سلطه 

خود بر خاورمیانه را از دست داده است.
بایدن تحریم ها را فرصت می داند

مصباحی مقدم افزود: ما باید دلار را تحریم می کردیم و از دور خارج می کردیم. 
البته دلار در معاملات خارجی ما سهم زیادی  ندارد کاهش پیدا کرده است. »اما 
بالاخره افکار عمومی چی؟ افکارعمومی می بینید می روند دلار می گیرند ذخیره 
می کنند این گلوله امریکاست که سمت ما آمده است« کاری کنیم تا دفع شود و 
آنرا برگردانیم. ما اگر دلار را تحریم کنیم به اندازه سهم دلار مصرف شده در ایران از 

ظرفیت و قدرت این ارز کاسته می شود.
عضو مجلس خبرگان عنوان کرد: نقل است پرنده ای قطره ای آب در منقار خود 
گرفت روی آتشی که برای حضرت ابراهیم افروخته بودند ریخت، گفتند سبب این 
کار تو چیست؟ گفت به اندازه سهم خودم می خواهم آتشی که بر ابراهیم وارد شده 
خاموش کنم. اگر ملت ما یک به یک توجه کنند و دلالان آنقدر روی دلار تکیه نکنند 

و بنا را بر این بگذارند که جای دلار سراغ ارز دیگر بروند. 
وی درباره احتمال کنارگذاردن سیاست های خصمانه ترامپ از سوی بایدن، 
یادآورشد: زود اتفاقی نخواهد افتاد و این سیاست حتما ماه ها ادامه خواهد داشت 
و وضعیت جاری استمرار پیدا می کند. بایدن اگر بخواهد وارد چانه زنی شود 
تحریم ها را یک فرصت تلقی خواهد کرد البته اگر گفت وگو جزو سیاست ایران باشد 
که بسیار بعید می دانم رهبر معظم انقلاب بنای این کار را ندارند. سیاست خارجی 
ما این نیست که مذاکره مجددی درباره برجام بخواهد صورت بگیرد. بلکه اگر 
آمریکا به صورت صد در صد به برجام برگردد معناش این است که تمام تحریم های 

اولیه و ثانویه آمریکا لغو شود و بعید می دانم چنین اتفاقی رخ دهد.
باید تغییرات اساسی در رویکرد اقتصادی خود بدهیم

عضو مجلس خبرگان اضافه کرد: در سه دوره نمایندگی هم دائما در مجلس 
خون دل خوردم و با لایحه تورم زای دولت یا نمایندگان مقابله کردم. اما یک نفر 
نمی تواند در مجلس نقش آفرینی کند بالاخره سهم یک نفر یک رای است. سه 
جلد خاطرات و گفت و گوی خودم را درباره مجلس و همچنین مصاحبه ها را منتشر 
کردم. این نشان می دهد که چقدر خون دل خوردم و تذکر دادم که آقا این خلاف 
سیاست های مقام معظم رهبری است! این تورم زاست! و این فلان است اما گوش 

نکردند.
مصباحی مقدم بیان کرد: می خواهم بگویم باید در رویکرد اقتصادی خودمان 
تغییرات اساسی دهیم. نخست نگاه ما از خارج به داخل برگردد و دیگر اینکه کسی 
سکان مدیریت اجرایی کشور را برعهده بگیرد که اقتصاد ایران، ظرفیت های آن، 
نخبگان و نسل جوان را بشناسد. فارغ از نگاه جناحی براساس شایستگی مدیر 
تربیت کند. ظرفیت های اقتصادی ما اقتضا می کند تا به شکل جهشی حرکت 
کنیم تا کیک اقتصادی ما هر 5 سال یکبار دو برابر شود. نگاه کنید در 50 سال 
گذشته اقتصاد و درامد ملی ما دوبرابر نشده و رشد نقدینگی در این مدت 35 هزار 
برابر شده است. اگر این رویکرد عوض شود میتوانیم مردم را راضی کنیم من بسیار 

امیدوارم که این اتفاق در انتخابات آینده بیفتد.

غلامرضا مصباحی مقدم: 

موضع ما مشارکت حداکثری است، نتیجه اش هرچه باشد

 طرفهای اروپایی که همواره از ضرورت حفظ برجام سخن می گویند، در عمل 
اما نه تنها نسبت به اجرای تعهداتشان بدعهدی کرده،  بلکه ادعاهای بی پایه و 

اساس در خصوص تعهدات تهران در قبال این توافق را مطرح می کنند. 
در این میان تکلیف و موضع آمریکا در دوران ترامپ نسبت به برجام به دلیل 
بر  بارها  که  ها  اروپایی  اما  است  مشخص  توافق  این  از  اش  یکجانبه  خروج 
حفظ برجام تاکید داشته اندعملا نه تنها اقدامات قابل توجه ای برای اجرای 
تعهداتشان انجام نداده اند بلکه در مقاطعی ادعاهای واهی را در مورد اقدامات 

ایران و تعهداتش عنوان کرده اند.
 سخنگوی وزارت خارجه آلمان در حالی در روزهای اخیر ایران را به نقض 
سیستماتیک برجام متهم کرد که باید از این مقام آلمانی پرسید که به واقع ناقض 

اصلی توافق هسته ای کیست؟
آمریکا در حالی با خروج یک جانبه از برجام با موج انتقادهای بین المللی روبرو 
شده و خود ناقض آشکار این توافق نامه بین المللی بوده که طرف های اروپایی 
نیز همچنان نتوانسته اند به وعده هایشان به ایران تحت چارچوب برجام عمل 

کنند.
سخنگوی وزارت خارجه آلمان در حالی این ادعا را مطرح کرده است که به 
نظر می رسد طرف های اروپایی برجام عزم و تلاش جدی و عملی برای اجرای 
تعهداتشان تحت برجام نداشته اند و بیشتر به موضع گیری در این زمینه پرداخته 

اند تا در پیش گرفتن رویکردی عمل گرا.
ایران دو سال پس از خروج یکجانبه آمریکا از برجام و تعلل طرف های اروپایی 
در عمل به تعهداتشان در این توافق، گام هایی را تحت نظارت آژانس برای کاهش 

تعهداتش آغاز کرد.
ایران بارها اعلام کرده که اگر سایر طرف های باقی مانده در برجام تصمیم 
بگیرند تعهدات خود را مطابق با توافق اجرا کنند، گام های کاهش تعهدات 

برجامی ایران قابل بازگشت خواهد بود.
جوسپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا پیشتر به صراحت توقع 
بازگشت ایران به اجرای کامل تعهداتش ذیل برجام، بدون بهره مندی از مزایای 
اقتصادی این توافق را مردود اعلام کرده بود که نشان می دهد اروپایی ها نیز به 
این مهم پی برده اند اما همچنان نتوانسته اند گام های چشمگیر بردارند. بورل 
گفته بود: ما هم باید به تعهداتمان عمل کنیم. نمی توانیم انتظار داشته باشیم که 
ایران به تعهداتش ذیل برجام برگردد بدون اینکه از مزایای اقتصادی این توافق 

بهره مند شود.
ادعای سخنگوی وزارت خارجه آلمان در مورد اقدامات ایران تحت برجام در 
حالی روز گذشته مطرح شد که تروئیکای اروپایی نیز اخیرا با اشاره به ادعاهایی 
در نشست شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی موضع گیری بی پایه و 

اساس در مورد اجرایی شدن تعهدات هسته ای توسط ایران مطرح کرد.
طرف اروپایی باید بداند که جمهوری اسلامی ایران صداقت و حقانیت خود 
را در مورد اجرای تعهداتش تحت برجام بارها اثبات کرده و آژانس بین المللی 
انرژی اتمی نیز این مساله را تایید کرده بنابراین لازم است اروپایی ها به جای 
موضع گیری های نادرست و بی پایه و اساس، در مسیر اجرای وعده هایشان 
گام بردارند تا جدیت آنها در حمایت از توافق هسته ای که به نفع همه طرف ها 

می باشد، اثبات شود.

از جمله وعده های اروپایی ها تحت برجام که به طور کامل عملی نشد و هیچ 
نشانی از یک طرح اجرایی وعده داده شده نداشت، می توان به اینستکس اشاره 
کرد. کشورهای اروپایی طرف برجام که تلاششان برای متقاعد کردن ترامپ برای 
باقی ماندن در برجام شکست خورده بود، ابتدا قانون مسدودساز اتحادیه اروپا 
را برای جلوگیری از خروج شرکت های اروپایی از ایران فعال کردند که کارآیی 
چندانی نداشت. آن ها سپس اقدام به تأسیس سازوکاری برای انجام تبادلات 
مالی میان ایران و شرکت های اروپایی بدون نیاز به نظام مالی آمریکا ایجاد کردند 
که در بهمن ماه سال 1397 با تأسیس شرکت »اینستکس« عملی شد، اما 

چندان با استقبال شرکت های تجاری مواجه نشده است.
سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران اخیرا 
گفت: از سه کشور اروپایی انتظار می رود که به جای فرافکنی سیاسی، در جهت 
پایبندی کامل به تعهدات شان طبق برجام و مصوبات کمیسیون مشترک اقدام 

کنند و به اجرای کامل برجام برگردند.
پس از خروج یک جانبه آمریکا از برجام، تهران همواره حسن نیت خود را در 
حفظ توافق هسته ای با غرب و اجرای تعهداتش نشان داده اما با گذشت نزدیک 
به دو سال عملا طرف های اروپایی نه تنها در اجرای تعهدات برجامی شان ناتوان 
بوده اند بلکه در برخی موضع گیری هایشان ادعاهای نادرستی را علیه تهران 

مطرح کرده اند.
طرف اروپایی خوب است بداند که ایران همواره در مسیر اجرایی شدن کامل 
تمامی مفاد برجام حرکت کرده اما خواستار این نیز هست که طرف های دیگر 
به جای فرافکنی به وعده هایشان عمل کرده و صداقت خود را اثبات کنند.اگر 

اروپایی ها به روند عدم اجرای تعهداتشان در این راستا ادامه بدهند، علاوه بر 
آمریکا، دیگر نقض کننده برجام لقب خواهند گرفت.

اروپایی ها هر چند در ظاهر اعلام کرده اند به دنبال حفظ توافق هسته ای با 
ایران هستند اما با عمل نکردن به تعهداتشان در مسیر تضعیف برجام گام برمی 

دارند.
در این میان جوسپ بورل  در حالی اخیرا بر لزوم تحقق مزایای اقتصادی توافق 
هسته ای برای ایران تاکید کرد که عملا اروپایی ها نتوانسته اند اقدام قابل توجه 
ای در تحقق وعده هایشان در این راستا انجام دهند. بورل در حالی عنوان کرده 
که برجام فقط معاهده هسته ای نیست بلکه یک توافق اقتصادی نیز به شمار 
می رود که خود اروپایی ها نیز می دانند نتوانسته اند در مسائلی همچون اجرای 

مناسب سازوکار مالی میان ایران و اروپا خوب عمل کنند.
آمریکا  بایدن" رئیس جمهوری منتخب  ایرنا، در حالی که "جو  به گزارش 
بارها نسبت به بازگشت دوباره آمریکا به برجام ابراز امیدواری کرده، اروپایی ها 
نیز می توانند از فرصت تغییر دولت در کاخ سفید و همچنین اتخاذ رویکرد 
جدید واشنگتن در قبال توافق هسته ای استفاده کنند تا در شرایطی جدید به 

تعهداتشان در قبال برجام عمل کرده و در مسیر تقویت برجام گام بردارند.
ممکن است اروپایی ها به بهانه فشارهای دولت ترامپ به تعهداتشان در قبال 
برجام عمل نکرده باشند اما با تغییر دولت در واشنگتن و پایان دولت ترامپ، 
اروپایی ها در معرض آزمونی تازه در زمینه عمل به تعهدات برجامی خود قرار 
می گیرند و توپ تعهدات برجامی بار دیگر در زمین تروئیکاست و جهان نیز نظاره 

گر آنها.

توپ تعهدات برجامی بار دیگر در زمین تروئیکاست 

اروپا، برجام و ضرورت اجرای تعهدات به جای لفاظی ها
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»هر کس اذان و اقامه بگوید ، دو صف از 
فرشتگان ، پشت سرش نماز می گزارند و هر کس 
بدون اذانْ اقامه بگوید ، تنها یك فرشته در سمت 

راست او و یکی در سمت چپ او می ایستد« . 
سپس فرمود : »دو صف را غنیمت بشمار!« .

 شنبه -هشتم آذر 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5163

. کتاب من لا یحضره الفقیه : ج 1 ص 287 ح 888

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال 
حاضر قم ازنظر میزان بستری بیماران کرونایی، 
در رتبه بیست و دوم کشوری است و اگر قرار به 
تغییر رنگ کرونایی قم از قرمز به دیگر رنگ ها 
گیری  تصمیم  بهداشت  وزارت  توسط  باشیم، 

خواهد شد.
دکتر محمدرضا قدیر در جلسه ستاد مدیریت 
بحران استان قم اظهارداشت : وضعیت استان 
قم ازنظر کرونا، یک وضعیت با ثبات نسبی ولی 
شکننده است و تصور اینکه چون آمار کرونایی ها 
کمتر شده، پس قم آسیب پذیری کمتری دارد، 

اشتباه است.
وی تصریح کرد: متاسفانه روزانه به طور متوسط 
متأسفانه 8 تا 10 نفر از همشهریان عزیزمان براثر 
از دست می دهند و  را  به کرونا جان خود  ابتلا 

خانواده ها عزادار و داغدار می شوند.
وی تأکید کرد: وضعیت کنترل و پیشگیری از 
کرونا در قم کاملًا شکننده است و اگر کمترین 

بی توجهی صورت گیرد، بار دیگر با اوج گیری این 
ویروس آن هم در فصل زمستان روبه رو خواهیم 

شد.
دکتر قدیر با انتقاد از برخی دستگاه های استان 
و  مبارزه  دستگاه ها  از  برخی  متأسفانه  گفت: 
مقابله با کرونا را اولویت اول کاری خود قرار نداده 
و  نگران کننده  که  می دهند  انجام  رفتارهایی  و 

غیرقابل قبول است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طبق 
دستور مقام معظم رهبری همه وظیفه داریم که به 
دستورات ستاد ملی مبارزه با کرونا عمل کنیم و 

این یک وظیفه شرعی، دینی و مدنی است.
تغییر رنگ هر استان بنا به نظر وزارت 

بهداشت است
وی با اشاره به ارائه خدمات به بیماران گفت: 
که  بوده  این  بر  بنده  همکاران  تلاش  تمامی 
بر  مبتنی  و  عادلانه  به صورت  سلامت  خدمات 
حفظ کرامت و ارزش های والای انسانی ارائه شود 

و بر همین اساس، حداکثر خدمات به بیماران 
عزیز داده شده است.

شائبه های  برخی  به  اشاره  با  قدیر  دکتر 
وضعیت  رنگ بندی  خصوص  در  مطرح شده 
استان ها گفت: این امر بر اساس شاخص های 
متعددی میباشد که با بررسی  ها و  نظر وزارت 
بهداشت انجام می شود و دانشگاه علوم پزشکی 
هیچ گونه اختیاری در تعیین و تغییر رنگ بندی ها 

ندارد.
وی تأکید کرد: تعیین محدودیت های اقشار 
مختلف و اصناف توسط ستاد ملی مبارزه با کرونا 

است و در استان ها فقط آن ها اجرایی می  شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال 
حاضر قم ازنظر میزان بیماران بستری مبتلا و 
مشکوک به کرونا، در رتبه بیست و دوم کشوری 
است و اگر قرار به تغییر رنگ کرونایی قم از قرمز به 
دیگر رنگ ها باشیم، توسط وزارت بهداشت اعلام 

خواهد شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

قم رتبه ۲۲ میزان بستری کرونا در کشور را دارد

طرح: محمدعلی رجبی

کوچ تدریجی محرومیت از طبقه فرودست به طبقه متوسط!

سوریان محبوب ترین فرنگی کار جهان شد
 حمید سوریان در یک نظر سنجی اتحادیه جهانی کشتی که به صورت مجازی برگزار شد، عنوان 
محبوب ترین فرنگی کار دنیا را از آن خود کرد.در نظرسنجی رقابت مجازی محبوب ترین فرنگی کار دنیا 
که از طریق صفحه رسمی اتحادیه جهانی کشتی انجام شد، حمید سوریان دارنده مدال طلای المپیک 
و ۶ مدال طلای جهان به عنوان برترین کشتی گیر از نگاه کاربران انتخاب شدبر همین اساس طبق رأی 
کاربران حمید سوریان محبوب تر از شینیبو اتو از ژاپن و آرتور الکسانیان از ارمنستان بود که به نیمه نهایی 
رسید و با برتری مقابل رومن ولاسوف قهرمان نامدار روسیه راهی فینال شد. از سوی دیگر نیز محمدعلی 
گرایی با نظر کاربران محبوب تر از پیتر کایروف از بلغارستان و رضا کایالپ از ترکیه شناخته شد و در نیمه 
نهایی الکساندر کارلین قهرمان افسانه ای روسیه را از پیش رو برداشت و به فینال رسید.سوریان در رقابت 
فینال محبوب تر از گرایی شد و به عنوان نخست رسید.در این نظرسنجی نام کشتی گیران مطرحی 

همچون کارلین، ولاسوف، الکسانیان، گاردنر، بوررو و … نیز وجود داشت.

 برکناری یک شهردار برای شرکت در مراسم ترحیم 
معاون سیاسی امنیتی استاندار لرستان گفت: سرپرست شهرداری الیگودرز به دلیل برگزاری و شرکت 
در مراسم ترحیم یکی از بستگانش عزل شد. محمود ثمینی با اشاره به علت لغو حکم سرپرست شهرداری 
شهرستان الیگودرز اظهار داشت: سرپرست شهرداری الیگودرز به خلاف مصوبات ستاد مقابله با کرونا 
مبنی بر عدم شرکت در تجمع ها و برگزاری مراسم های عزا متأسفانه با برگزاری و شرکت در مراسم عزاداری 
یکی از بستگانش مصوبات را نقض کرد.وی افزود: با توجه به گزارش های رسیده مبنی بر برگزاری مراسم 
الیگودرز، پس ازبررسی های انجام شده دستور عزل  عزا و ایجاد تجمع توسط سرپرست شهرداری 

سرپرست شهرداری الیگودرز صادر شد و سایر اقدامات قانونی دیگر در این رابطه انجام می شود.

۴0۶ نفر دیگردرایران قربانی کرونا شدند
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با فوت 40۶ بیمار دیگر از مبتلایان قطعی 
به کرونا در 24 ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی بیماری کووید 19 در کشور به 47 هزار و 95 
نفر رسید. سادات لاری روز جمعه با اعلام آخرین آمار مبتلایان و جانباختگان کرونا در ایران افزود: در 
24 ساعت گذشته تا ظهر امروز )هفتم آذر 1399( بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 14 هزار و 
51 بیمار جدید مبتلا به کووید 19 در کشور شناسایی شد و دو هزار و 245 نفر بستری شدند. با این 
حساب، مجموع بیماران کووید 19 در کشور به 922 هزار و 397 نفر رسید.سخنگوی وزارت بهداشت 
اظهارداشت: خوشبختانه تاکنون ۶40 هزار و ۶5 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص 
شده اند. همچنین 58۶0 نفر از بیماران مبتلا به کووید 19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت 

قرار دارند.

فوت 8 بیمار کرونایی دیگردر قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم: در 24 ساعت گذشته 8 بیمار مبتلا به کرونا در قم جان خود را از 
دست دادند.دکتر قدیر گفت: در 24 ساعت گذشته و منتهی به هفتم آذر 54 نفر با علایم احتمالی کرونا 
در مراکز درمانی قم پذیرش شدند که از این تعداد 39 بیمار در بخش های بیمارستانی استان بستری 
شدند.وی افزود: همچنین در 24 ساعت گذشته 8 بیماری که تست کرونای آن ها مثبت اعلام شده بود 
جان خود را از دست دادند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم ادامه داد: در شبانه روز گذشته هم 55 نفر 
از کل بیمارانی که طی روز های گذشته بستری بودند از بیمارستان مرخص شدند. دکتر قدیر تصریح 
کرد: در حال حاضر 403 بیمار مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال 8۶ نفر 

آن ها وخیم است.

زمان احتمالی برگزاری انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال
 دبیرکل فدراسیون فوتبال در خصوص زمان انتخابات ریاست فدراسیون، اظهار داشت: پس از تصویب 
اساسنامه که فردا انجام می شود، 70 روز بعد تاریخ دقیق را اعلام خواهیم کرد. ما پیش بینی می کنیم 
که انتخابات ریاست فدراسیون اواخر بهمن یا اوایل اسفند برگزار می شود.  ثبت نام نامزدها نیز تا 50 روز 
قبل از تاریخی که اعلام خواهد شد،  انجام شده و نام نویسی آنها آغاز خواهد شد. »مهدی محمدنبی« 
در خصوص اساسنامه جدید، تصریح کرد: این اساسنامه به نسبت اساسنامه های دیگر کشورها نیز به روز 
رسانی شده است و ما در این زمینه پیشتاز هستیم.دبیرکل فدراسیون فوتبال در خصوص برگزاری لیگ 
برتر فوتسال هم، خاطرنشان کرد: نامه نگاری های ما با سازمان های مربوطه انجام شده و منتظر اعلام 

نظر آنها هستیم. فوتسال یک رشته پر افتخار و مقام آور است و هرچه زودتر باید لیگ آن شروع شود.

معاون خدمات شهری شهرداری قم هشدار داد

جلوگیری ازهرگونه تعرض به کانال 
خاکی پردیسان

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به 5 نقطه آسیب خیز سیلاب 
پیرامون شهر قم از تصمیم به حفظ کانال خاکی پردیسان و جلوگیری از 

هرگونه تعرض به آن خبر داد.
سید امیر سامع با اشاره به تقسیمبندی وظایف دستگاهها در رابطه با 
جمع آوری و دفع آبهای سطحی، اظهار داشت: در مدیریت آبهای سطحی در 
سطح شهر شهرداری بهنوعی محور است و این کار را به کمک دستگاههای 

دیگر انجام می دهد و دستگاه های دیگر هم وظایفی دارند.
و  انهار  مدیریت  اینکه  به  اشاره  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
شبکه  توسعه  و  تعریض  افزود:  است،  منطقهای  آب  عهده  بر  رودخانه ها 
فاضلاب نیز که در کنترل آبهای سطحی می تواند بسیار مؤثر باشد بر عهده 

آب و فاضلاب استان است.
سامع تصریح کرد: یک بخش مهمی سیلابهایی است که از خارج شهر 
یعنی از محدوده و حریم و گاهی فاصله 20-30 کیلومتری بالادست حریم 

سیلاب به شهر وارد می شود.
وی با تأکید بر اینکه باید علاوه بر تلاش برای رفع گرفتگی های داخل شهر 
در خارج شهر نیز برای جلوگیری از ورود این سیلاب ها به شهر اقداماتی انجام 
شود، افزود: اگر ما مشکلاتی پیراشهری را حل کنیم این اتفاقات برای شهر 
بسیار کمتر می شود، خصوصاً در 5 نقطه از خارج شهر که مشکل اساسی 
داریم. معاون خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: البته در ستاد مدیریت 
بحران استان و شورای بحران استان جلسات خیلی خوبی داشتیم و تقریباً 
دستگاه هایی که باید در این حوزه کار بکنند ازجمله راه و شهرسازی و منابع 
طبیعی و اداراتی که در این بخش وظیفه دارند بازدیدهایی از نقاط آسیب خیز 
داشتند ولی انتظاری که داریم این است که در این بخش ها هر چه سریعتر 

مشکلات واقعاً حل بشود.
قرار است  استانداری  این مشکلات  از  مورد  دو  یکی  برای  افزود:  سامع 
بودجه های خارج از استان تأمین کند برای دو مورد دیگر در بالادست پردیسان 
در سالهای گذشته استانداری و منابع طبیعی بودجه های خارج استان 
گرفتند و اقدامات خیلی خوبی را در کنترل روانابهای بالادست پردیسان انجام 
دادهاند که البته بخشی از این کار باقیمانده است و لازم است که انجام بشود.
داشت:  اظهار  سیلاب ها،  درزمینه  پردیسان  مشکلات  به  اشاره  با  وی 
بالادست شهرک دانشگاهی پردیسان یکی از نقاط بحران است که یک کانال 

انتقال در آنجا نیمه کاره مانده است.
در  کانال که  این  از  افزود: بخشی  قم  معاون خدمات شهری شهرداری 
بالادست پردیسان قرار دارد تا شهرک دانشگاهی اجراشده است اما ادامه آن 
تا بلوار غدیر و رودخانه انجام  نشده است، خواهش ما این است که ادامه این 

رینگ هم تکمیل شود تا مشکلی برای پردیسان نداشته باشیم.
سامع با اشاره به اینکه مشکلات خارج از حریم هم با منابع طبیعی است، 

تصریح کرد: اقدامات لازم در خارج از محدوده نیز با راه و شهرسازی است.
وی با اشاره به احداث یک کانال خاکی با توجه به تکمیل نبود کانال اصلی 
در پردیسان، تأکید کرد: یک سری تعرضاتی به این کانال خاکی هم درگذشته 
صورت گرفت اما با توجه به هماهنگی هایی که با دستگاههای دیگر انجام 
شد قرار بر این شد این کانال خاکی سرجای خودش باقی بماند و هیچگونه 
تعرضی به آن نشود. معاون خدمات شهری شهرداری قم افزود: اگر دستگاهها 
یا بعضی از دانشگاهها بخواهند اقدامی انجام بدهند حتماً اول پیش بینی های 
لازم برای عبور این سیلابی که چند بار در سال اتفاق می افتد را داشته باشند، 
در جلسات قرار شد هیچ دستگاهی به این کانال خاکی تعرضی نداشته باشد 

و اگر هر دستگاهی تعرض کند خودش باید مسئولیتش را بر عهده بگیرد.
 

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم  خبرداد

تمرکز شهرداری بر مشارکت در 
ساخت و ساز مسکن

باهدف  امور سرمایه گذاری شهرداری قم گفت: شهرداری قم  مسئول 
افزایش سرانه واحدهای مسکونی در قم با 37.5 درصد در ساخت مجتمع 

مسکونی بلوار غدیر مشارکت کرده است.
محمدرضا معرفت با تأکید بر اهمیت بهسازی و احیای بافت فرسوده، اظهار 
داشت: بخشی از پروژه های تعریف شده در مجموعه شهرداری به احیای 
بافت فرسوده اختصاص داشته که می تواند به عدم توسعه بی رویه شهر کمک 

شایانی کند.
مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم احداث مجتمع مسکونی کوچه 
55 بلوار غدیر را نمونه ای از سیاست های شهرداری در راستای احیای بافت 
واحدهای  سرانه  افزایش  باهدف  پروژه  این  افزود:  و  کرد  معرفی  فرسوده 

مسکونی تعریف شده و در تاریخ 25 تیرماه سال 99 کلنگ زنی شده است.
معرفت در امور سرمایه گذاری آورده شهرداری قم را 127 میلیارد تومان 
ارزیابی کرد و گفت: سهم شهرداری در این پروژه 37.5 درصد بوده که شامل 

زمین و عوارض پروانه بوده است.
وی آورده بخش خصوصی در این پروژه را 22 میلیارد تومان اعلام و تصریح 
کرد: در این پروژه در مجموعه 34 میلیارد تومان هزینه شده که بر اساس 
اصول مهندسی و تمرکز برساخت واحدهای مسکونی به صورت مجتمع بوده 
است. مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم در پایان با تأکید دوباره بر 
افزایش سرانه واحدهای مسکونی، خاطرنشان کرد: نیاز داریم ظرفیت های 
شهر قم به خوبی شناسایی شده و ضمن توسعه اقتصادی سرانه واحدهای 

مسکونی نیز افزایش یابد.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم تاکید کرد

توجه جدی به تحقق کاربری های 
خدماتی در تفکیک اراضی

مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: در شهرداری منطقه یک شهر قم 
تمام تلاش ما توجه جدی به تحقق کاربری های خدماتی در تفکیک اراضی و 

اعمال ماده 101 قانون شهرداری ها است.
احمد ترکمن ، با اشاره به درآمد شهرداری منطقه یک، اظهار داشت: در 
هفت ماهه امسال تقریباً بیش از ۶0 میلیارد تومان از درآمد شهرداری منطقه 

یک محقق شده است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم  با اشاره به تملکات بالای این منطقه، افزود: 
اگر امکان تملک غیرنقدی پیش بینی نشده بود واقعاً کار برای منطقه سخت 
می شد و در انجام تملکات موفق نبودیم. ترکمن برخی از واحدهای تملک 
در این منطقه را بسیار سخت ارزیابی کرد و گفت: بانک زمین در منطقه در 
وضعیت متوسطی قرار دارد نسبت به برخی مناطق وضعیت بهتری داریم اما 
نسبت به مناطقی مانند چهار و پنج بانک زمین به منظور تملک غیر نقدی در 
منطقه محدودتر است. وی افزود: هرچقدر ساخت وساز در مناطق و ارزش 
زمین بالاتر باشد امکان اجرای ماده 101 بیشتر است که می تواند درزمینه 
تملک کمک کننده باشد اما در منطقه یک بخش مهمی از زمین ها بافت 
فرسوده و متراکم است. مدیر منطقه یک شهرداری قم فاز سه شهید روحانی 
را ازجمله پروژه های برشمرد که سهم شهرداری از آن صفر است و ادامه داد: 
31 هکتار نقشه فاز سه روحانی است که تائید شده اما حتی یک متر هم 
به شهرداری نمی رسد. ترکمن ادامه داد: همه ظرفیت های شهید روحانی 
تکمیل است از یک سمت به اتوبان متصل می شود، بلوار تعاون و بلوار شهید 

باغی از دل آن رد می شود که همگی در طرح تفصیلی دیده شده است.

 استاندار قم با تاکید بر اجرای دقیق مصوبات ستاد ملی مبارزه با کرونا، گفت: در 
طول اعلام محدودیت های جدید کرونایی برگزاری هرگونه همایش و تجمعی در 

قم مطلقا ممنوع است. 
بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران قم درسالن کرامت 
استانداری، افزود: شرایط دوهفته ای محدودیت های جدید کرونایی متفاوت از 

روزهای دیگر است و باید تمام مصوبات ابلاغی بصورت کامل اجرا شود.
وی  عنوان کرد: در اجرای محدودیت های جدید کرونایی تقسیم کار روشنی و 

مشخصی در بین معاونت های مختلف استانداری صورت گرفته است.
برای  استان  بومی سازی محدودیت های جدید در  از  یادآور شد:  استاندار قم 

مدیریت بهتر بیماری حمایت می شود.
وی با اشاره به طرح محدودیت های رفت وآمد پلاک های غیربومی، عنوان کرد: با 
توجه به وجود حوزه های علمیه و برخی مراکز علمی دیگر باید ملاحظاتی در عرصه 

عمل برای برخی پلاک های غیربومی دیده شود.
سرمست گفت:طرح محله محور شهید سلیمانی یک طرح بلندمدت است و 
اختصاصی به دو هفته پیش رو ندارد و باید حمایت های لازم از مراکز بهداشت و 

پایگاه های بسیج در این طرح انجام بگیرد.
محدودیت های جدید متناسب با روند بیماری است

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم نیز در این جلسه، بیان کرد: طرح ها و 
محدودیت های جدید کرونایی متناسب با روند بیماری ادامه خواهد داشت.

بیژن سلیمانپور گفت: در سه روز گذشته 800 مجوز تردد در بخش های مختلف 
صادرشده که 50 درصد از آن مختص بخش صنعت بوده است.

وی خاطرنشان کرد: ممنوعیت تردد شبانه و تردد بین شهری به صورت مطلوبی 
در قم آغاز و ادامه دارد.

به گفته سلیمانپور اظهار داشت: در حوزه تردد و حوزه آموزش وضعیت نزدیک به 
100 درصدی در اجرای محدودیت های جدید کرونایی را شاهد هستیم.

استاندار قم:

برگزاری هر گونه تجمع در قم مطلقا ممنوع است

رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد

کاهش ۴۸ درصدی تردد در محورهای مواصلاتی قم
رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم گفت: از ابتدای اجرای طرح محدودیت های ستاد ملی 
کرونا تاکنون، تردد در محورهای مواصلاتی این استان، 48 درصد در مقایسه با مدت مشابه پارسال کاهش 
یافته است.  سرهنگ باقر پناهی افزود: این آمار مربوط به خودروهای سواری است و طرح محدودیت های 
تردد شامل وسایل نقلیه باری و مسافربری نمی شود. وی با اشاره به این که فقط پلاک 1۶ مختص 
خودروهای استان قم است، اضافه کرد: تردد خودروها با پلاک 1۶ در بخش های پنج گانه این استان 
بلامانع است. وی خاطرنشان کرد: در صورتی که خودرویی با پلاکی غیر از 1۶ در محورهای مواصلاتی 
با بیان این که دوربین های  استان قم تردد کند و مجوز نداشته باشد، اعمال قانون می شود. پناهی 
برون شهری قم فعال است، ادامه داد: اجرای طرح محدودیت های تردد در محورهای مواصلاتی این 
استان، توسط دوربین ها صورت می گیرد. به گفته وی، دوربین ها در همه محورهای استان قم از جمله 
آزادراه های قم- تهران، قم- کاشان، جاده های قدیم قم- اصفهان، قم- کاشان، قم- تهران و محور جعفریه 
فعال است. وی گفت: ممنوعیت ورود خودروهایی با پلاک سایر استان ها به داخل استان قم توسط عوامل 
راهور در مبادی ورودی شهر اجرا می شود. وی همکاری مردم با عوامل پلیس را رضایت بخش اعلام کرد و 
گفت: به عنوان مثال در آزادراه قم- سلفچگان که در روزهای عادی پلاک های غیربومی تردد می کردند، در 
چند روز گذشته کاهش بسیار چشم گیری داشته است. وی با اشاره به خلوت بودن محورهای برون شهری، 
از همشهریان خواست هنگام تردد قوانین راهنمایی و رانندگی را رعایت و از سرعت و سبقت غیرمجاز پرهیز 
نمایند. طرح جامع اعمال محدودیت ها برای کنترل شیوع بیماری کرونا با سطح بندی شهرها به مناطق 

قرمز، نارنجی و زرد از شنبه اول آذرماه در سراسر کشور اجرا شده و تا دو هفته ادامه دارد.
 

فرمانده انتظامي استان قم تشریح کرد

جزییات کشف احتکار لوازم خانگي در قم
فرمانده انتظامي استان قم از کشف انبار لوازم خانگی به ارزش ۶ میلیارد و 723 میلیون ریال در قم 

خبر داد. 
سردارسید محمود میرفیضی در بیان جزئیات این خبر، اظهار داشت: کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی 
استان قم پس از بررسی های اولیه و با همراهی کارشناسان سازمان صمت و ضابطان قضائی سپاه استان، 

محل احتکار تعداد زیادي لوازم خانگی را در یک انبار شناسایی کردند.
وي گفت: پس از هماهنگی با مقام قضائي و ورود کارآگاهان به داخل انبار، محموله لوازم خانگی 
احتکار شده شامل ، 12۶ دستگاه انواع یخچال،ماشین لباسشویی،بخاری،تلوزیون و... کشف و در 
ادامه کارشناسان، ارزش اموال مکشوفه را در مجموع ۶ میلیارد و 723 میلیون ریال اعلام کردند. فرمانده 
انتظامی استان قم با اشاره به دستگیري 2 نفر و پلمب انبار مذکور، افزود: متهمان به همراه پرونده تشکیل 
شده براي انجام مراحل قانوني تحویل مرجع قضائي استان شدند. سردار میرفیضی گفت: خرید و فروش 
کالاهایی که در قانون، ثبت آن ها در سامانه ثبت انبارها الزامی است، امتناع از آن مشمول احتکار، قاچاق 
و سایر تخلفات صنفی می شود. فرمانده انتظامی استان قم در این رابطه از شهروندان درخواست کرد، در 
صورت مشاهده تخلفات از طریق تماس با مرکز فوریت های پلیسی 110 و یا شماره تماس 3870004۶ 

پلیس امنیت اقتصادی استان، گزارشات خود را اطلاع دهند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبر داد؛

درگیری خانوادگی با اسلحه شکاری در قم 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری فرد مسلح به اسلحه شکاری که قصد تیراندازی به اعضای 

خانواده اش را داشت،خبر داد. 
مراد حسین جعفریان اظهار کرد: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 110 مبنی بر احتمال وقوع 
درگیری بین چند نفر از اعضای یک خانواده در قم، بلافاصله مأموران کلانتری 17 شهید بهشتی به منظور 
بررسی موضوع به محل اعزام شدند. او افزود: یکی از این افراد قصد داشت به اعضای خانواده با سلاح 
شکاری تیراندازی کند که با اقدام به موقع پلیس دستگیر شد. فرمانده انتظامی شهرستان قم تاکید کرد: 

پلیس با قاطعیت با افرادی که بخواهند نظم و امنیت را بر هم بزنند برابر قانون برخورد خواهد کرد.
سرهنگ جعفریان در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اجرای طرح مقابله با اراذل و اوباش در 
حوزه کلانتری 17 ، از دستگیری 4 تن از اراذل و اوباش  خبر داد و گفت: افراد مذکور طرفین درگیری با 

سلاح سرد بودند که توسط پلیس دستگیر شدند و 8 قبضه سلاح سرد از آنان کشف شد.

فرمانده انتظامی استان قم گفت: از ابتدای اعمال ممنوعیت تردد تاکنون به 
2 هزار و 200 خودرو به شهرهای مبداء عودت داده شده و 2هزار و 500 خودرو 

نیز اعمال قانون شده اند. 
سردار سید محمود میرفیضی ضمن بازدید از نحوه اجرای محدودیت های 
تردد برای مقابله و کاهش زنجیره شیوع ویروس منحوس کرونا در عوارضی قم-
تهران، اظهار داشت: پلیس قم با آمادگی کامل در اجرای ماموریت های خود می 
کوشد تا نقش حساس در تامین نظم و امنیت و پیشگیری از انتقال ویروس کرونا 

را به خوبی و شایستگی انجام دهد.
وی با اشاره به اینکه برای قطع کامل زنجیره انتقال ویروس منحوس کرونا  
بایستی تعامل و همکاری  مردم تداوم داشته باشد، افزود: من به عنوان خادم 
مردم در فرماندهی انتظامی استان قم اعلام می کنم که تعامل مردم با پلیس 
تاکنون بسیار خوب بوده و ما با تمام توان  تا پایان طرح در خدمت مردم و سلامت 

آن ها خواهیم بود.
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: از ابتدای اعمال این ممنوعیت تردد 

تاکنون به 2 هزار و 200 خودرو به شهرهای مبداء عودت داده شده و 2هزار و 
500 خودرو نیز که عمدتا غیر بومی بوده اند، توسط دوربین های نظارتی اعمال 

قانون شده اند . 
این مقام ارشد انتظامی در ادامه با تاکید بر اینکه هدف اصلی از اجرای این 
محدودیت ها سلامت جامعه و جلوگیری از حضور غیر ضروری در سطح معابر 
و محور ها است، یاد آور شد: در کنار محدودیت های تردد، محدودیت هایی نیز 
برای اماکن از سوی ستاد ملی و استانی کرونا اعمال شده و خوشبختانه اصناف 

و بازاریان عزیز نیز تا کنون همکاری لازم را داشته اند.
سردار میر فیضی با بیان اینکه برابر مصوبات ستاد ملی کرونا مبنی بر تعطیلی 
مشاغل گروه های تعیین شده ،بیان داشت: از یکم آذرماه سال جاری تاکنون 
تیم های نظارتی در قالب پلیس و ادارات تعزیرات،صمت،اصناف و بهداشت 
بازدید کردند که عمدتا شیونامه های  و 400 واحد صنفی  از 6 هزار  استان 
بهداشتی را رعایت کرده بودند ولی 35 واحد صنفی نیز به علت تخلف در این 

خصوص پلمب شدند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

عودت بیش از ۲ هزار و ۲۰۰ خودرو به شهرهای مبدأ 

تداوم  از  قم  استان  مرکز  اصناف  اتاق  رئیس 
بازرسی های اتاق اصناف و اقدام برای پلمب 14 
واحد متخلف از آغاز طرح مدیریت جامع تجمع ها 

و ترددها در استان خبر داد. 
حسن با بیان این که اطلاع رسانی به اصناف 
درباره آغاز طرح مدیریت جامع تجمع ها و ترددها 
تا بیست و هشتم آبان ماه و از شیوه های مختلف 
به انجام رسید اظهار کرد: اتاق اصناف گزارش 
هر روزه فعالیت های خود را درباره اطلاع رسانی 
ها، آموزش ها، بازرسی و نظارت ها و همچنین 
اخطار،  از  اعم  متخلف  واحدهای  با  برخورد 
غیرفعال سازی یا پلمب را به دانشگاه علوم پزشکی 

استان ارائه می دهد.

وی اضافه کرد: از اول تا چهارم آذر ماه و همزمان 
با آغاز طرح جامع مدیریت تجمع ها و ترددها، 10 
هزار و 462 مورد بازرسی توسط اتاق اصناف قم به 
انجام رسیده که این بازرسی ها با 14 مورد پلمب و 

9 مورد برخورد تعزیراتی همراه بوده است.
اتاق اصناف  بازرسی های  ادامه داد:  احمدلو 
توسط 18 تیم و با همکاری نیروهای بسیج صورت 

می گیرد.
رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم افزود: البته 
اگر خودروهای بیشتری در اختیار اتاق اصناف 
قرار گیرد، این امکان وجود دارد که با استفاده از 
ظرفیت بازرسان فعال اتحادیه ها، تعداد بازرسی 

های روزانه را افزایش دهیم.

نامه  بزرگ رعایت شیوه  از معضلات  وی یکی 
های بهداشتی را در فروشگاه های بزرگ و زنجیره 
ای قم دانست و گفت: نکته نخست این است 
که این فروشگاه ها تنها باید در عرضه تولید مواد 
غذایی و پروتئینی فعال باشند، در حالی که عرضه 
دیگر اقلام غیرضروری نیز در آن ها ادامه دارد و 
خریداران  بیشتر  تجمع  و  حضور  برای  عاملی 
شود  می  پیشنهاد  کرد:  اضافه  احمدلو  است. 
ساعت کار این فروشگاه ها از 9 صبح تا 9 شب 
و به صورت یکسره باشد تا تجمع ها کمتر اتفاق 
بیفتد که البته بخشی از تجمع های اخیر در این 
فروشگاه ها نیز به دلیل مسئله کمبود روغن بوده 

است.

رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم خبرداد

انجام بازرسی های اتاق اصناف قم با 1۸ تیم


